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Zlatarne Holc: 50 let ustvarjanja 
kakovostnega nakita
Zlatarne Holc, priznana zlatarna v Lenartu s koreninami v Mariboru, praznujejo več kot 50 let 
uspešnega ustvarjanja kakovostnega nakita. Gre za družinsko podjetje, ki ga sedaj vodi že 
2. generacĳa. S svojo dolgoletno tradicĳo so postali sinonim za izjemno izdelavo nakita, ki 
navdušuje stranke že od leta 1972, ko so odprli prvo poslovalnico v Mariboru. Skoraj od takrat 
pa blesti tudi njihova poslovalnica v Lenartu, ki predstavlja pravo zakladnico čudovitega 
zlatega in srebrnega nakita.

Ključni element uspeha Zlatarn Holc 
leži v njihovi predanosti kakovosti. 
Vsak kos nakita je izdelan s strastjo 
in natančnostjo, pri čemer se 
uporabljajo le najkakovostnejši 
plemeniti materiali, saj želijo 
zagotoviti vrhunsko kakovost 
izdelkov. Poleg tega so dragulji 
skrbno izbrani in okovani v kovino, 
da poudarijo edinstvenost 
posameznika, ki bo nosil njihov 
nakit. Direktorica Zlatarn Holc, Ana 
Bizjak Holc, uni. dipl. ing., ki je 
prejela Prešernovo nagrado že za 
svoje diplomsko delo o nakitu, nam 

je zaupala kaj je njihovo poslanstvo: 
"Naše poslanstvo je ovekovečiti 
najpomembnejše trenutke v življenju 
naših strank in njihovih bližnjih. 
Kakovostna izdelava pa je temelj te 
vizije. Da zagotovimo dolgotrajnost 
in lepoto nakita, skrbimo tudi za 
njegova popravila in čiščenje."

V poslovalnici v Lenartu so posebej 
priljubljeni izdelki za krst (tudi 
krstne sveče in prtički), poročni in 
zaročni prstani ter darila ob 
pomembnih življenjskih trenutkih. 
Zlatarne Holc ponujajo široko izbiro 
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Od desne proti levi: direktorica Ana Bizjak Holc in prodajalka Jelka v 
poslovalnici v Lenartu.

nakita, ki je primeren tako za osebno 
razvajanje kot tudi za obdarovanje 
bližnjih. Poleg tega vam nudijo tudi 
možnost odkupa zlata.

Investiranje v zlat nakit je vedno 
odlična izbira, saj njegova vrednost 
skozi zgodovino raste in je obenem 
skozi vso zgodovino simbol trajnosti 
ter prestiža. Zlatarne Holc vam 
omogočajo, da s pridihom večne 
elegance in čarobnosti oplemenitite 
sebe ter ustvarite trajne spomine  na 
pomembne trenutke v življenju.  
Zlato je tudi izjemno prilagodljiv 
material, ki omogoča ustvarjanje 
različnih stilov in dizajnov nakita, ki 
se bo prilegal vašemu osebnemu 
okusu ter življenjskemu slogu. Ne 
glede na to, ali gre za posebno 
priložnost ali vsakdanje razvajanje, 
vam nakup zlata v Zlatarni Holc 
zagotavlja vrhunsko kakovost, 
brezčasno lepoto in nepozabne 
trenutke.

Vabljeni, da jih obiščete v 
poslovalnici na Nikovi ulici 1a v 
Lenartu, kjer vas pričakuje tudi 
veliko parkirišče, ali na spletu 
www.spletna-zlatarna.si.
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Zmago Šalamun, besedilo
Ana Ploj, ilustracija

Je strah 
pred 
konkurenco 
nesposobnost
ali ...?

Ogledalo družbe | Razmišljanje odgovornega urednika

Ko govorimo o prihajajoči gospodarski krizi, vedno pogosteje slišimo besedi 
konkurenca in sodelovanje. Seveda imata obe besedi pri ljudeh negativno 
konotacijo, ne glede na to, da je pomembno razumeti, da sta lahko konkurenca 
in sodelovanje zdrava in pozitivna.
Konkurenca spodbuja rast, izboljšanje in inovacije, medtem ko sodelovanje 
omogoča sinergijo moči, učenje od drugih in doseganje skupnih ciljev.
Verjetno imajo prav tisti, ki trdijo, da posamezniki občutijo strah pred 
sodelovanjem in konkurenco zaradi tega, ker se počutijo manjvredne. 
Pomanjkanje samozavesti jih ovira pri verjetju vase in v svoje sposobnosti. 
Mislijo, da ne bodo mogli izpolniti pričakovanj ali se enakovredno kosati s 
konkurenco, zato se raje umaknejo ali se izognejo situacijam, ki bi jih 
postavile v tak položaj. Ta strah pa verjetno izhaja iz občutka pomanjkanja in 
negotovosti glede lastnih sposobnosti in znanj. Najbolj smešno je, da se potem 
lotijo kraje idej ali kopiranja le-teh, ki jih izpeljejo zelo slabo, in ko ugotovijo, 
da temu niso kos, te novosti opustijo in napadejo kot ranjena žival na drugi 
fronti. 

To so največkrat podle igre, s katerimi želijo doseči zmago ali uspeh za vsako 
ceno, tudi če to pomeni manipulacijo, goljufanje ali izkoriščanje drugih, saj 
verjamejo, da lahko s podlimi praksami pridobijo prednost pred svojimi 
konkurenti. Za nekatere ljudi je podla igra do konkurence način, kako okrepiti 
svoj ego ali občutek nadmoči. S poniževanjem drugih ali izkazovanjem moči 
se počutijo bolj samozavestne in pomembne. To je pogosto posledica 
pomanjkanja samospoštovanja ali notranje negotovosti.
V strahu pred tem, da bi jih ljudje spoznali, prisegajo na vrednote in načelnost, 
ampak vse to je zanje le utopični pojem. V resnici so zanje zmaga, uspeh in 
osebna korist pomembnejši od etičnih načel.  Ko ne uspejo s podlimi podvigi, 
v katerih bi okolica spoznala ali ohranila njihov položaj ali občutek nadmoči, 
se povezujejo s sebi podobnimi, za katere je nevarno, da se bodo razpočili v 
lastnem egu nesposobnosti. Skupaj začnejo nastavljati razne »bombice«, s 
katerimi poskušajo onemogočiti tistega, za katerega so ocenili, da jim je 
nevaren. Nevaren jim je zaradi njihove zaspanosti na preteklih lovorikah, ko 
so se pač po spletu nekih okoliščin počutili glavne in najboljše. Redno zavajajo 
na novo pridobljene partnerje in vsi skupaj pripravljajo načrt, kako na podel in 
nemoralen način uničiti nasprotnika. Čeprav se vsi zavedajo, da to, kar 
počnejo, ni prav, jih to ne moti v želji po okrepitvi lastnega ega ali občutka 
nadmoči. 
Takšna nagajanja in poskuse onemogočanja in diskreditacije pod krinko 
poštenosti zasledimo na vseh področjih slovenske in verjetno tudi evropske 
družbe. Še bolj zaskrbljujoče je, da takšne primere zasledimo na medijskem 
področju, posebej takrat, ko se izvajajo poskusi medijske centralizacije. 
Poznamo pa tudi posamezne primere, kjer gre izključno za ponos 
posameznikov, ki želijo ohraniti svoj položaj v družbi z nizkimi udarci in brez 
potrebnih znanj. Ne smemo pozabiti dejstva, da je v naši družbi prisotna tudi 
tendenca kritiziranja drugih. Namesto da bi se veselili uspeha in ga priznavali, 
smo včasih nagnjeni k iskanju napak ali negativnih vidikov. Ta kritičnost lahko 
izvira iz zavisti, strahu pred spremembami ali pa preprosto iz slabega 
razumevanja, kako različni dosežki in poti do uspeha lahko prispevajo k 
bogatemu in raznolikemu okolju. Namesto da se obremenjujemo z zavistjo ali 
nevoščljivostjo, se moramo osredotočiti na lastno pot in izboljševanje ter si 
prizadevati za dosego lastnih ciljev. Vsi bi morali ceniti vlogo kakovostnih 
medijev pri zagotavljanju zdrave demokratične družbe. Sodelovanje in odprt 
dialog bi morala biti temeljno načelo, ki prispeva k transparentnosti, 
odgovornosti in zaupanju med politično oblastjo in javnostjo. Le tako se lahko 
vzpostavi ravnotežje med obveščanjem javnosti, kritičnim preverjanjem in 
zagotavljanjem pravice do svobode izražanja, ki ni nevarna tistim, ki v srcu 
dobro mislijo, kot je zapisal France Prešeren.Stopimo skupaj in svet bo lepši 
za vse!

11. sejem KOS Lenart: kulinarične poslastice, 
strokovno znanje in 
brezskrbna zabava
Zmago Šalamun, besedilo
Nina Lovrenčič, fotografija

V strahu pred tem, da bi jih ljudje spoznali, prisegajo na 
vrednote in načelnost, ampak vse to je zanje le utopični pojem. 
V resnici so zanje zmaga, uspeh in osebna korist pomembnejši 
od etičnih načel. 

“

Zadnji vikend v maju se je na lenarški Poleni začel 
11. sejem KOS v Lenartu. Sejem združuje kmetovalce 
in obrtnike, vedno več poudarka pa daje tudi lokalni 
kulinarični ponudbi. Obiskovalci so lahko uživali v 
sejemskem dogajanju, prisostvovali strokovnim 
posvetom, izboru županovega vina in tekmovanju v 
kuhanju kisle župe, manjkal pa ni niti kulinarični, 
kulturni in zabavni program. 
Na uradni otvoritvi so zbrane pozdravili župan Občine 
Lenart mag. Janez Kramberger, Lea Bela iz 
Govedorejskega društva Slovenske gorice, Alojz Hrga, 
predsednik Območne enote KGZS Ptuj, in Venčeslav 
Senekovič, predsednik Območne enote KGZS 
Maribor. Slednji je organizatorjem sejma KOS čestital 
za ohranjanje tradicije, »saj je Lenart iz starih časov 
poznan po različnih, zelo prepoznavnih živinorejskih 
razstavah, vključno s konji. Prav je, da se ta dejavnost 
in stroka razvija tudi vnaprej.« 
Na prvi dan sejemskega dogajanja so pripravili posvet 
z naslovov Pomen humusa in organske snovi v tleh za 
kmetijsko pridelavo. Govedorejsko društvo SG Lenart 
je ponovno pripravilo Vodenje teličkov za pokal 
LISKA. Izbrali pa so tudi sejemsko vino, ki so ga 
izbrali iz vseh sejemskih vin; to je postalo vino rumeni 
muškat Vina Kramberger. Vznemirljivo tekmovanje v 
kuhanju štajerske kisle župe za nagrado Kos Zlata žlica 
2023 je v soboto pritegnilo sedem ekip. Strokovna 
komisija je odločila, da je zmagovalno mesto zasedla 
ekipa »Občinske kuhne,« ki je prejela prestižno Zlato 
žlico. Srebrno žlico je osvojila ekipa Radia Slovenske 
gorice, medtem ko je bronasto žlico prejelo Konjeniško 

Vodenje teličkov za pokal Liska - Govedorejsko 
društvo Slovenske gorice

društvo Slovenske gorice Lenart. Obiskovalci sejma so 
popoldan lahko uživali v živahnih in dinamičnih 
nastopih skupin country plesa.Nastopile so: Colorado 
Country Line Dance, Wild Texas Country Line Dance, 
Crazy Boots in Country Roses Line dance.
Na zadnji dan sejemskega dogajanja je potekal 
tradicionalni izbor županovega vina. Strokovna žirija 
je ocenjevala skupno šest vzorcev od Tomaža Rojsa, 
Vinogradništva Fekonja in Vina Kramberger. V finalu 
je 25-članska komisija z dvanajstimi glasovi za 
izglasovala nagrajenca – rumeni muškat Vina 
Kramberger. Vinogradnik Stanko Kramberger je ob 
prejemu nagrade izrazil svoje veselje in ponos: »Zelo 
smo počaščeni, da je naše vino rumeni muškat prejelo 
tako pomembno priznanje. To je rezultat trdega dela in 
strasti, ki jo vlagamo v našo vinsko klet.«

Sledila sta še podelitev diplom iz regijskega 
ocenjevanja vin in rejska razstava triletnih konjev 
kasačev, ki jo je organiziralo Kasaško rejsko združenje 
Slovenije. Tudi letos so sejem obiskali starodobniki iz 
Oldtimer društva Sp. Duplek, ki so predstavili svoje 
dragocene avtomobile iz preteklih desetletij in zbrane 
popeljali v stare dobre čase. 

V nedeljo, 18. junĳa, je na Gradiški 
cesti v Lenartu izbruhnil požar v 
podjetju, specializiranem za 
skladiščenje in predelavo 
odpadkov. V Centru za ravnanje z 
odpadki Salomon Lenart je 
zagorelo okrog 80 ton odpadnega 
materiala, na okrog 180 kvadratnih 
metrih skladiščnih površin, v 
glavnem odpadne plastike in 
drugih materialov, kar je 
povzročilo širjenje gostega oblaka 
črnega dima nad Lenartom.

V požaru je posredovalo 90 
gasilcev iz osmih gasilskih društev 
Gasilske zveze Lenart (PGD 
Lenart, Voličina, Selce, Benedikt, 
Sveta Ana, Sveti Jurĳ, Sveta 
Trojica in Cerkvenjak), ki so požar 
hitro omejili in tudi pogasili, kar je 
pomembno za omejitev morebitnih 
negativnih vplivov na okolje. Na 
požarišču je ostala požarna straža 
in dva delovna stroja, ki sta  
odpadke preložila, saj je na 
nekaterih mestih pod balami še 
vedno tlelo.
Po besedah Franca Laknerja, 
vodje intervencĳe in namestnika 
poveljnika Gasilske zveze Lenart, 
so se tokrat požara lotili samo z 
vodo brez penilnega sredstva. »Bili 
smo dovolj hitri, da smo z vodo, 
porabili smo je okrog 120 m3, prišli 
v jedro požara. Zato ni bilo potrebe 
po uporabi penilnih sredstev, ki 

tudi niso najbolj ekološko 
prĳazna,« je pojasnil vodja 
intervencĳe.
Poveljnik Civilne zaščite Lenart 
Franc Krivec je povedal, da je šlo 
za manjši požar kot pred leti in da 
so ga gasilci obvladali z vodo brez 
penilnih sredstev, ki so jih pred 
štirimi leti uporabili v velikih 
količinah. Povedal je še, da bodo 
ne glede na manjši obseg storili vse 
za zaščito okoliških prebivalcev, 
zato so naročili tudi analizo vode, 
ki iz požarišča odteka na čistilno 
napravo v Lenartu.
Kot nam je povedal župan Občine 
Lenart mag. Janez Kramberger, 
se na občini zavedajo velikosti 
problema, s katerim se v Lenartu 
ubadajo že vrsto let, in dodaja: 
»Lokalna skupnost nima vpliva na 
izdajo dovoljenj, saj ta izdajajo 
pristojna ministrstva. Po zadnjih 
požarih smo izvedli več aktivnosti 
za preselitev obrata na primernejšo 

lokacĳo, saj je ta lokacĳa 
neprimerna z več vidikov, od 
logistike naprej. Lastnikom smo 
predlagali, da se preselĳo na 
primernejšo lokacĳo in tam 
zgradĳo objekt po novih zakonskih 
določilih, ki so začela veljati po 
številnih požarih v Lenartu in 
podjetju nalagajo več ukrepov za 
zagotavljanje večje varnosti pred 
požari. Res je, da imajo v podjetju 
lastno čistilno napravo in lovilca 
maščob, kljub temu pa te odpadne 
vode odtekajo na našo centralno 
čistilno napravo, ki sedaj deluje in 
je tako manj težav z 
obremenjevanjem voda. Ponovno 
pa je v Lenartu prišlo do 
onesnaženja zraka. V občini Lenart 
še naprej ostaja prioriteta odnos do 
okolja, zato upam, da bodo v 
podjetju Salamon čim prej našli 
ustreznejšo lokacĳo, ki so jo začeli 
iskati na naš predlog. Po mojih 
informacĳah te aktivnosti 

Spet požar v podjetju Salomon v Lenartu: 
gasilci uspešno omejili nevarnost
Zmago Šalamun, besedilo
Franc Krivec, fotografija
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Benedičan Zlatko Borak na 
visokem položaju slovenskega 

reda vitezov vina

Svoje dosedanje delo na področju vinogradništva je okronal s položajem 
konzula v Viteškem omizju Pomurje Združenja slovenskega reda vitezov vina.

Zlatko Borak

Damjan Veršič, besedilo
Foto Tone, Damjan Veršič, Lovro Repič, fotografije

Zlatko Borak je v vinogradniških in 
vinarskih krogih znano ime. Rojen je 
bil v Zavrču, v Halozah, tik ob 
hrvaški meji, leta 1979 pa ga je 
ljubezen pripeljala v Benedikt, kjer 
živi še danes. Čeprav njegovi starši 
niso bili vinogradniki, na manjši 
kmetiji je rasla le kakšna 
samorodnica, je leta 1982 v Negovi 
kupil zemljišče, na katerem je 
posadil 1350 trt laškega rizlinga, 
šipona in belega pinota ter začel 
pridelovati vino. 

12 let je vodil 
vinogradniško društvo
Kot je povedal, se je začel 
vinogradniško izobraževati, povezal 
se je z vinogradniškima društvoma v 
Lenartu in Gornji Radgoni, z 
nastankom samostojne občine 
Benedikt leta 1998 pa se je po 
posvetu s tedanjim županom 
Milanom Gumzarjem odločil, da tudi 
v Benediktu ustanovi samostojno 
društvo. 13. januarja 2003 je sklical 
ustanovni zbor vinogradnikov, ki ga 
je pooblastil, da registrira Društvo 
vinogradnikov Benedikt. Vodil ga je 
12 let, zdaj je njegov častni 
predsednik. Ob nastanku je imelo 
društvo 117 članov, njegove glavne 
naloge pa so bile izobraževanje 
članov o varstvu vinske trte in negi 
vina, organizacija strokovnih 
ekskurzij v Sloveniji in sosednjih 
državah.

Registriral je svojo 
blagovno znamko vina
Borak, ki je od leta 2016 upokojen, 
prej je bil podjetnik (lastnik dveh 
trgovin v Gornji Radgoni ter tri leta 
in pol najemnik bencinskega servisa 
v Benediktu), se je leta 2000 odločil, 
da registrira svojo blagovno znamko 
vina – Benedičana. Šlo je za 
vrhunsko zaščiteno polsuho vino, 
sestavljeno po posebnem receptu iz 
laškega rizlinga, šipona in belega 
pinota. Letno je napolnil 3500 
steklenic, s posebnim dovoljenjem 
občinskega sveta je bil na etiketi ob 
Svetih Treh Kraljih, Dominiku 
Čolniku in treh slatinskih vrelcih tudi 
občinski grb, s čimer je Benedičan 
takrat postal protokolarno vino 
občine. Med drugim je bil naprodaj v 
penzionu Petelin, Borak pa je z njim 
domači kraj promoviral po vsej 
Sloveniji. Benedičan je obstajal do 
leta 2018, ko je bil naš sogovornik 
primoran vinograd v Negovi zaradi 
zdravstvenih težav prodati. »Ker 
želim to blagovno znamko ohraniti, 
razmišljam, da bi jo prodal enemu 
izmed lokalnih predelovalcev vina.«

Trenutno predseduje 
pomurskemu viteškemu 
omizju 
Zlatko Borak ima meddržavno 
licenco ocenjevalca vin in žganih 
pijač, je sommelier I. stopnje in 

vinski vitez. Do leta 2004 v Sloveniji 
ni bilo viteškega reda, do takrat so 
bili direktorji večjih vinskih kleti in 
vsi ostali, ki so kaj pomenili v 
vinogradništvu, člani evropskega 
reda vitezov vina, ki ima v Sloveniji 
svoj konzulat, sedež pa na Dunaju. 
Po ustanovitvi Združenja 
slovenskega reda vitezov vina s 
sedežem na Ptuju jih je večina 
prestopila v to novo združenje, jeseni 
2004 se jim je na povabilo tedanjega 
konzula Franca Škrobarja pridružil 
tudi Zlatko Borak. Ob ustanovitvi 
reda je po Sloveniji zaživelo osem 
omizij (Brda in Vipavska dolina; 
Celje; Dolenjska, Bela krajina in 
Posavje; Ljubljana; Maribor; 
Pomurje; Ptuj – Ormož; Slovenska 
Istra in Kras). V vsakem omizju je 
lahko le po 20 članov, ki imajo 

različne stopnje: pripravnik, vitez II. 
reda, vitez I. reda in vinski vitez. 
Konzul je vodja posameznega 
omizja, ambasador pa vodja 

celotnega reda. Napredovanja so 
odvisna od aktivnosti posameznega 
člana. V viteški red je mogoče 
vstopiti le na osnovi povabila, če ima 
posamezno omizje maksimalno 
število članov, 20, sprejmejo nove le, 
ko se kdo umakne ali umre.
Borak, ki se je včlanil v Viteško 
omizje Pomurje, je v relativno 
kratkem času, v sedmih letih, na 
račun mednarodnega sodelovanja 
napredoval od pripravnika do 
vinskega viteza. Od marca letos je 
vodja pomurskega omizja, tako 
imenovani konzul. V lanskem letu je 
bil nagrajen s srebrnim grbom reda. 
V Viteško omizje Pomurje so 
vključeni tudi nekateri drugi vinski 
vitezi iz slovenskogoriških občin: iz 
Cerkvenjaka Marko Breznik, iz 
Svete Trojice v Slovenskih goricah 
Marjan Klobasa in s Svete Ane 
Marjan Kramberger. Zunanja podoba 

in vsa znamenja reda (listine, 
insignije, oblačila, znak reda itd.) ter 
druženja so v duhu tradicije in 
simbolike slovenskega vinogradništva

in vinarstva. Na uradnih dogodkih 
nosijo vinski vitezi tudi sabljo, s 
katero prikažejo odpiranje steklenic 
penečega vina. Tradicija izvira iz 
časa rimskih vojakov, ki so v eni 
izmed kleti naleteli na steklenice 
vina. Ker so bili žejni in steklenic 
niso mogli odpreti drugače, so potegnili
meč in odsekali njihov tulec.

Vinski vitezi posebno 
pozornost namenjajo 
slovenski tradiciji ter 
kulturi čaščenja trte in vina
V redu namenjajo posebno pozornost 
slovenski tradiciji, kulturi čaščenja 
trte in vina, izhajajoč iz nacionalnih 
in krščanskih vrednot. »Bistvo 
viteštva je promocija vina, njegovega 
uživanja na kulturni način. Zlasti 
mlade ozaveščamo o zmernosti pitja 
alkohola. Sodelujemo z različnimi 

institucijami, univerzami, šolami, 
proizvajalci kletarske opreme itd., ter 
večjimi zasebnimi pridelovalci vin. 
Želimo povezati in promovirati 
celotno Slovenijo,« pravi Borak, ki je 
leta 2010 postal tudi častni 
madžarski vitez. Medse so ga sprejeli 
madžarski kolegi iz omizja 
Borlovagrend da Biber Zalai iz 
Kesteya. Borak je bil takrat tajnik 
pomurskega omizja, v madžarski 
viteški red pa je vstopil tudi tedanji 
ambasador slovenskega reda Milan 
Kneževič. V naslednjih letih so tudi v 
slovenskem redu sprejeli madžarske 
kolege, izmenjave pa še vedno 
potekajo. 
Srečanja na ravni Združenja 
slovenskega reda vitezov vina 
potekajo vsaj štirikrat letno, člani 
posameznega omizja se zberejo 
približno osemkrat na leto. Vmes se 
udeležujejo dogodkov, ki jih 
pripravljajo njihovi viteški kolegi na 
Madžarskem, Hrvaškem, v Italiji in 
Avstriji.  

Kot konzul na vsakem 
koraku promovira 
domačo občino
Na vprašanje, kaj lahko kot vinski 
vitez – konzul naredi za domači kraj, 
Borak odgovori: »Zagotovo je to v 
prvi vrsti promocija občine. Ko sem 
postal konzul, sem sklical prvo sejo 
pomurskega omizja v Benediktu, v 
obnovljeni mežnariji pri Svetih Treh 
kraljih. Povabilu se je odzval tudi 
župan mag. Milan Repič, ki nas je 
pozdravil in nam obljubil vso 
podporo.« Sicer pa Borak vseskozi 
promovira domačina Dominika 
Čolnika, živinozdravnika, ki se je 
preusmeril v vinogradništvo in v 
Benediktu pridelal prvo ledeno vino. 
Po njem je poimenovana benediška 
potomka Stare trte, prav tako njeno 
vino, ki ga v protokolarne namene 
uporablja občina. Ob Čolniku ima 
veliko zaslug za razvoj 
vinogradništva v Slovenskih goricah 
tudi zdravnik, vinogradnik in sadjar 
Franc Postič s Svete Ane. Franc Kuri, 
ki se je rodil v Spodnjih Verjanah, v 
današnji občini Sveta Trojica v 
Slovenskih goricah, pa je v obdobju 
po Čolniku reševal vinograde z 
zatiranjem trtne uši. 

„Bistvo viteštva je promocija vina, njegovega uživanja na 
kulturni način. Zlasti mlade ozaveščamo o zmernosti pitja 
alkohola.“
“
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Povezovanje civilnih 
in cerkvenih 

popotnikov pri 
sv. Lenartu

V francoskem mestu Saint Leonard de Noblat se vsakih 
sedem let popotniki srečujejo na posebnem srečanju, ki 
se imenuje Ostension. Tam skupaj bogatijo spomine v 

kraju, kjer je živel njihov zavetnik sv. Lenart. Povabilu se 
je letos odzvala tudi Župnija sv. Lenart v Slovenskih 
goricah. Tako se je seznamu sodelujočih držav letos 

prvič pridružila tudi Slovenija. 

Barbara Ribič, besedilo 
Arhiv župnĳe, fotografije

Ker mednarodno združenje sv. 
Lenarta povezuje tako civilne kot 
cerkvene predstavnike, se je skupini 
naših romarjev pridružil tudi župan 
mag. Janez Kramberger. Skupaj z 
domačim župnikom Marjanom 
Pučkom sta jim med potjo domov 
povedala več o doživetem in razkrila, 
kaj se je romarjem še posebej 
vtistnilo v spomin.
»Letos se je v Saint Léonard de 
Noblat zbralo 26 delegacij iz 14 
evropskih držav. Bratovščina sv. 
Lenarta, ki jo v celoti sestavljajo 
prostovoljci, je odlično organizirala 
celotno dogajanje. Čez vikend sta se 
zvrstila dva dogodka – koncerta se 
žal nismo uspeli udeležiti, smo se pa 
udeležili večerne svete maše, kjer so 
nas pričakali rezervirani sedeži, 
okrašeni z zastavami naše Slovenije. 
Ker smo bili ena izmed štirih držav, ki 
so se srečanja udeležile prvič, sem 
kot župan dobil priložnost nagovoriti 
zbrane. Liturgijo je popestrilo 
doživeto petje kakšnih stotih pevcev. 
Zatem je sledil sprejem v dvorani. 
Več kot 1000 gostov so s hrano in 
pijačo postregli prostovoljci – 
neverjetno in resnično pohvalno. 
Zanimiva je bila povorka čez staro 
jedro srednjeveškega mesta, na kateri 
so sodelovale vse navzoče delegacije. 

Kljub dežju se je zbralo ogromno 
ljudi. Pripravili so nam tudi sprejem 
pri županu in podžupanu. Ta 
Bratovščina sv. Lenarta povezuje 
ljudi v in iz vseh držav oziroma 
krajev, kjer imajo cerkve, posvečene 
sv. Lenartu,« pester vikend na kratko 
oriše župan Občine Lenart mag. 
Janez Kramberger.
Tekom dogajanja so se romarji iz 
različnih držav spoznavali, 
povezovali in si izmenjevali ideje. 
Posebej zanimivo je, kako države 
iščejo in ubirajo različne poti 
predstavljanja sv. Lenarta. Prebivalci 
vsakega kraja odgovarjajo na potrebe 

svojega prostora in časa. 
Sogovornika popotovanje in 
organizirane dogodke ocenjujeta kot 
dobro osnovo tako za župnijo kot za 
splošno lokalno skupnost. 
Župnik Marjan Pučko pove: »Gre za 
lepo povezovanje civilne oblasti – 
župani, podžupani, sekretarji – in 
cerkve – župniki, diakoni. Osebno sta 
mi bili najboljše doživetje sveti maši, 

ki sta sicer potekali v francoščini in 
sta bili svojevrsten izziv. Prvo sveto 
mašo je vodil njihov upokojeni škof, 
ki je s svojo iskrenostjo, preprostostjo 
in nasmeškom vse nagovoril bolj kot 
kakšna slovenska pridiga, ki je 
visoko teološka. Drugo mašo pa je 
vodil njihov aktualni škof.«
V spomin na srečanje so s strani 
organizatorjev prejeli skulpturo sv. 
Lenarta, ki je izdelana iz njihovega – 
limoškega porcelana. Naša župnija pa 
je skupaj z Občino Lenart pripravila 
tudi darila za gostujočo cerkev. »V tej 
župnijski cerkvi so okrog krste sv. 
Lenarta – gre za grob, kjer je bil 
svetnik tudi prvotno pokopan – 

razstavljene makete cerkva članic 
združenja. Mi smo s seboj prinesli 
maketo naše cerkve, ki jo je več kot 
leto dni skrbno izdeloval pokojni 
Lenartčan Janez Jug, njegovi svojci 
pa so se sedaj strinjali s prenosom v 
Francijo. Tudi v Lenartu nam je 
veliko pomenila, tukaj pa bo v družbi 
teh cerkva na grobu sv. Lenarta 
dobila čisto nov žar. Sicer pa se h 
grobu sv. Lenarta hodijo priklanjat 
žene oziroma družine – zahvaljujejo 
se za rojstvo zdravih otrok, 
priporočajo se za netežavno 
nosečnost, prosijo za zanositev,« 
razloži Kramberger.

Vsi udeleženci okrog vratu nosijo v les graviran občinski grb, ki ga je izdelalo podjetje BEENY graviranje in 
mizarske storitve iz Lenarta. Župan in moški, ki nosi bandero, imata oblečeno ročno izdelano ljudsko 
oblačilo Slovenskih goric (vezenje dizajnirala Nina Šulin, izdelava VDC POLŽ Lenart), ki je bilo pripravljeno v 
projektu Agatin čarobni plašč.

V bližini vrtca v Voličini so v tem 
vrtčevskem letu uredili gozdno 
igralnico. Na pomoč so jim priskočili 
starši otrok najstarejše skupine v 
vrtcu.

»Nad preživljanjem časa otrok v 
gozdu in v za to namenjeni gozdni 
igralnici sem se navdušila med 
tridnevnim usposabljanjem na 
Švedskem, ki sem se ga udeležila 
prek Erasmusovega projekta,« pove 
Tanja Krajnc, vzgojiteljica iz Vrtca 
Voličina, ki je tam nabirala znanje o 
razvoju otrokovega govora in tudi o 
drugih sposobnostih v naravnem 
okolju. »Veliko vrtcev na Švedskem 
je urejenih kar sredi gozda, otroci so 
ves dan na prostem, ne glede na 
vreme.« Skozi prakso se je pokazalo, 
da so otroci, ki več časa preživĳo v 
naravi, bolj odporni, hitreje govorĳo, 
lažje vzpostavĳo stik z okoljem in se 
učĳo iz izkušenj, ki si jih nabirajo 
prek igre v gozdu. Tanja je staršem 
svoje vrtčevske skupine Utrinki na 
prvem roditeljskem sestanku v 
vrtčevskem letu, ki se pravkar izteka, 

omenila, da bi si želela urediti 
gozdno igralnico. Starši so pobudo 
dobro sprejeli. Družina Bezjak je za 
uporabo namenila del gozda in prav 
njim gre največja zahvala, veliko pa 
so s čiščenjem gozdne jase in tudi z 
izdelavo igral, šotora, gugalnice in 
plezalnih vrvi med drevesi 
pripomogli starši otrok iz skupine.

Konec maja so otroci iz skupine 
Utrinki v gozdni igralnici izvedli tudi 
pravljično uro ter prisluhnili 
zgodbam o gozdnih živalih in se v 
volčji šoli naučili tuliti kot volkovi. 
V gozd se je z njimi odpravila 
pravljičarka Aleksandra Papež iz 
Knjižnice Lenart.

Gozdno igralnico obiščejo 
velikokrat, tja se odpravĳo vse 
skupine vrtca v Voličini in tam 
izvajajo dejavnosti z vseh področĳ 
kurikula za vrtce. Zanimiva je tudi 
pot do tja, ki jih pelje mimo večje 
kmetĳe, kjer lahko opazujemo 
domače živali.

Vrtčevski vsakdan obogatili z gozdno igralnico
Aleksandra Papež, besedilo

Tanja Krajnc, fotografija
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nemudoma začelo ustvarjati 
copatke v različnih barvah.

Copatke so v soboto, 20. maja, 
predali zaposlenim na intenzivni 
negi in terapiji za novorojence v 
mariborski porodnišnici. 
Navdušenje in hvaležnost na 
njihovih obrazih sta bila najlepša 
nagrada za prizadevanja 

prostovoljk. 

S tem pa zgodba še ni končana – 
veselo pletenje copatk se bo 
namreč nadaljevalo tudi v 
prihodnje. Vsi prostovoljci so polni 
navdušenja, da bodo lahko še 
naprej prispevali k toplini in 
udobju novorojenčkov ter 
njihovim družinam.

Hvalevredna pobuda: upokojenci predali 
spletene copatke UKC Maribor
Barbara Ribič, besedilo
Arhiv UKC Maribor, fotografija

Društvo upokojencev Lovrenc na 
Pohorju je pod vodstvom Marjane 
Perkič prevzelo čudovito pobudo v 
skrbi za mlade rodove in 
novorojenčke. V sekciji za ročna 
dela, poimenovani »Pikapolonica«, 
so se odločili, da bodo za 
novorojene otroke v bližnjih 
porodnišnicah izdelali volnene 
copatke. Ker se je hitro izkazalo, da 
povpraševanje oziroma rodnost 
presega njihove zmogljivosti, so se 
obrnili na okoliška društva 
upokojencev v koroški in 
podravski regiji ter jih prosili za 
pomoč v humanitarni akciji 
pletenja copatk za novorojenčke. 

Vodstvo Društva upokojencev 
Lenart in članice sekcije za ročna 
dela so z navdušenjem sprejeli to 
hvalevredno pobudo. Ko so v 
društvu poskrbeli za dobavo volne, 
je približno 16 članic sekcije pod 
vodstvom Brede Čeh Ambruš 

V harmoniji z naravo: medeni raj in 
unikatne lesene pozornosti

Barbara Ribič, besedilo in fotografiji

Družina Zarnec se ukvarja s čebelarstvom, mizarskimi storitvami ter 
graviranjem na les in steklo. Skozi svoje delo povezujejo več področij in 
generacij, vsi pridelki oziroma izdelki pa so ustvarjeni z ljubeznijo in so v prvi 
vrsti prilagojeni željam in potrebam strank.

Družina ZarnecMed potjo iz Lenarta proti Jurovskemu Dolu 
pozornost mimoidočega kaj hitro ujame 
idilična domačija ob gozdu, pogled pa zastane 
predvsem na barvitem čebelnjaku, ki kraljuje 
pod mogočnim orehom. Topla poletna sapa 
nosi zvok brenčanja čebel, vonj po medu in 
sveže razžaganem lesu. Čeprav se ob hiši 
bohotita še velika mizarska delavnica in hlev, 
se zdi, da stopam »nazaj k naravi.« 

Na dvorišču mi naproti pritečeta deklici in me, 
po navodilih staršev, brez obotavljanja povabita 
naprej. Celotna družina je ravno zbrana pri 
kosilu. Najprej se pred menoj znajde majhen 
kozarček domače medice – pijače, v kateri se 
alkohol razvije kot rezultat vrenja medene 
raztopine, brez dodanega žganja. Ob njej mi 
gospodar Miran na kratko povzame obrtniško 
zgodovino družine Zarnec: »Moj dedek je 
čebelaril že med prvo svetovno vojno, verjetno 
pa se je vse skupaj začelo že kakšno generacijo 
prej. Vemo, da je med prodajal na grad 
Hrastovec, za prijatelje pa je že takrat 
pripravljal medeni liker. Oče je nato nadaljeval 
s čebelarjenjem, ob tem pa vzpostavil in več kot 
uspešno vodil še mizarsko delavnico. Midva z 
ženo sva se v zadnjih letih zaradi različnih 
dejavnikov usmerila v pridelavo medu in 
medenih izdelkov, sin pa je očitno podedoval 
predvsem ljubezen do lesa in se sedaj na času in 
modernizaciji primeren način ukvarja s tem.«

Pridni kot čebelice
Miran skupaj z ženo Jožico skrbi za 150 panjev, 
v vsakem izmed njih bi lahko – če bi bili dovolj 
spretni, predvsem pa potrpežljivi – našteli 
kakšnih 80 tisoč čebel. Čebelarita po 
Kirarjevem sistemu, ki sta ga prilagodila 
lokalnim potrebam in pogojem. Posebnost teh 
panjev je, da je med točen zgolj iz deviškega 
satja – satja, v katerega ni matica nikoli izlegla 
jajčec. »Pred kakšnimi dvajsetimi leti smo 
ugotovili, da stacionarni čebelnjak težko nudi 
zadostno količino paše za čebele. Naša dva 
premična kontejnerja danes tako potujeta iz 
Šetarove, kjer se raztezajo polja oljne repice, na 
Pohorje h kostanjem in na akacijevo pašo v 
Lendavske Gorice ter na Goričko,« še razloži 
Jožica.

Medeni okusi za zdravje in užitek
V razgibanem naboru medu in medenih 
izdelkov, ki jih je človek že od nekdaj cenil kot 
hrano in zdravilo, se najde nekaj za vsakogar. 

Sladki cvetlični med krepi srce, grenki kostanj 
po starem izročilu deluje kot naravno 
pomirjevalo, z lipo si pomagamo ob prehladih, 
smreka in hoja skrbita za dihala, blago akacijo 
obožujejo predvsem otroci, bogat okus 
gozdnega medu pa zadovolji množice. Za 
odpornost družina Zarnec priporoča medomiks 
– mešanico medu, cvetnega prahu in matičnega 
mlečka. Med v satju preprečuje alergijski 
nahod, varuje dlesni in preprečuje razjede na 
prebavilih. V vrsti ob steklenici medice in 
medenega likerja najdemo še dve posebnosti: 
borovničev liker z medom in vinom gemaj, za 

tiste z »ostrejšim« okusom pa nekaterim 
polnitvam dodajo čili.

Vse omenjeno lahko ob nedeljah poskusite in 
kupite na Bolšjem sejmu pri bivšem TAM-u v 
Mariboru in na okoliških žegnanjih, kjer boste 
na stojnici najverjetneje naleteli na njuno hčer 
Natalijo. Pridelke Čebelarstva Zarnec najdete 
tudi v lenarškem multimatu in trgovini 
Čebelica. Najbolj pa se razveselijo 
obiskovalcev, ki se po predhodni telefonski 
najavi na 040 398 884 oglasijo kar pri njih 
doma – na Jurovski cesti 28 v Lenartu. 

»Ponosni smo, da naši izdelki najdejo svoje 
mesto tudi v številnih gostinskih lokalih, šolah 
in vrtcih,« še doda Jožica.
Sploh ob obisku na domu lahko skupaj s 
celotno družino pripravite popolno darilo, 
prilagojeno vašim željam in potrebam, katerega 
rdeča nit bodo lokalni, ekološki, naravni 
pridelki in izdelki domače izdelave. 

Personalizirana lesena darila za vsak 
dom in dogodek
Medene dobrote povežite z lesenimi izdelki 
izpod rok sina Benjamina. »Ideje za vedno nove 
izdelke, katerih razpon je tako rekoč neskončen, 
se velikokrat utrnejo ženi Jožici, na meni pa je, 
da jim dam obliko. Pri tem sta najstrožja in 
hkrati najbolj iskrena kritika najini hčeri, Teja 
in Maja, ki s svojimi spretnimi prstki sicer radi 
priskočita tudi na pomoč,« napol v smehu pove 
Benjamin. Ne glede na to, ali iščete darilo za 
svoje najdražje ali želite presenetiti poslovne 
partnerje, bo po vaših željah in idejah ustvaril 
popolno darilo. Po naročilu bo različne napise 
in motive za vas graviral na les in pleksi steklo, 
na kozarce in steklenice. Svate in goste na 
druge posebne dogodke povabite z graviranim 
vabilom na leseni ploščici ali se jim za obisk 
zahvalite z majhno leseno figurico oziroma 
drugo pozornostjo. Kadar pa se sami znajdete v 
vlogi gosta, s seboj nesite pladenj za narezek, 
izdelan iz starega vinskega soda, 
personalizirano nočno svetilko ali leseno 
igračo. Naj različni letni časi in pripadajoči 
prazniki v vaših domovih zaživijo z leseno 
dekoracijo, stene pa okrasite z graviranimi 
fotografijami najlepših družinskih dogodkov.

90. rojstni dan Alojzije Turk

Sedmega junija je Alojzija Turk praznovala častitljivih 90 let. Obiskali so jo 
predstavniki DU Lenart. V družbi njenih najdražjih so obujali spomine na 
njeno ustvarjalno obdobje, ki ga je posvetila kmetovanju, družini in 
prijateljem. 

Povedala je, da so za kmetijstvo bili zelo težki časi, ki so jih premagali z 
neizmerno ljubeznijo do zemlje, živine in kmetovanja, s trdno voljo, pogumom 
in pridnimi delovnimi rokami ter z nenehnim pridobivanjem znanja. Ko si je z 
možem Antonom ustvarila družino, je tedensko s kolesom vozila na trg v 
Mariboru mleko, sir in smetano, da je prislužila kakšen »dinar. Vesela je, da je 
ljubezen do kmetovanja prenesla na otroke in vnuke. Sama kljub letom dela na 
vrtu in uživa v tistih drobnih radostih, ki jih prinaša narava.
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Benedičani znajo 
stopiti skupaj 
V Benediktu v teh dneh praznujejo 24. občinski praznik. 
Gre za občino, katere prebivalci so eni najmlajših v 
Sloveniji. Število občanov se povečuje ne le na račun 
rojstev, temveč tudi priseljevanja. Po aktualnih podatkih 
trenutno živita v občini 2702 stalno prijavljena 
prebivalca, 144 jih je prijavljenih začasno. 
V lanskem letu jih je imelo stalno prebivališče 2666, 
začasno 157. O razlogih za privlačnost kraja za nove 
priseljence in še o nekaterih drugih temam ob prazniku 
občine smo govorili z županom mag. Milanom Repičem. 

Damjan Veršič, besedilo
Lovro Repič in arhiv občine, fotografiji

Župan spomni, da je občina leta 2014 
sprejela občinski prostorski načrt, s 
čimer so bili zagotovljeni pogoji za 
gradnjo. Na podlagi tega je podjetje 
Juven, d. o. o., lahko začelo z gradnjo 
in ponudbo stanovanjskih hiš ter 
stanovanj na trgu. »Primerne cene 
nepremičnin, relativno dobra 
povezava do večjih središč in 
možnost zaposlitve v njih ter sočasno 
kakovostno bivanje v naravi so 
verjetno poglavitni kazalniki, da so 
mladi ostali v naši občini in se od 
drugod k nam tudi priselili.«

Investicija prizidka k 
osnovni šoli se zaključuje
V občini so v preteklosti že veliko 
postorili in še vedno delajo, da bi bila 
kakovost bivanja občank in občanov 
na zadovoljivi ravni. Župan se, kot 

pravi, zaveda, da vsi nikoli ne bodo 
zadovoljni in da z vsem narejenim 
vsi ne bodo soglašali. »Zavedam se 
tudi, da je treba še veliko oziroma da 
je treba nenehno delati na tem, da 
bodo pogoji za bivanje boljši. 
Zagotovim lahko, da se na občini 
trudimo, da bi zadovoljili čim več 
potreb in pričakovanj naših ljudi. 
Dejstvo pa je, da smo omejeni s 
finančnimi sredstvi, kadri in tudi 
izvajalci.«
V nadaljevanju izpostavi pridobitve, 
pomembne za normalno bivanje. 
Poskrbljeno je za predšolsko in 
osnovnošolsko vzgojo in 
izobraževanje. Proti koncu gre 
investicija prizidka k osnovni šoli, ki 
bo omogočila tudi dodatni oddelek 
vrtca, če bo to potrebno, in zadostila 
potrebam šole. V zadnjem obdobju 
so veliko naredili na posodobitvi 

igral. Prav na tem 
področju je zelo šibka 
točka prostor, zato 
občina vodi postopek 
pridobitve dodatnih 
zemljišč, kjer bo treba 
urediti površine za 
rekreacijo. Obnovili so 
prostore večgeneracijskega centra, ki 
nudi možnost druženja in ustvarjanja 
društvom in posameznikom. Proti 
koncu gre birokratski postopek 
pridobitve dovoljenja za odprtje 
lekarne. Glede na finančne 
zmožnosti so posodabljali ceste, 
ureja se pokopališče. »Pred nami pa 
so še velike naloge, izpostavil bom 
največje: sprejetje sprememb 
občinskega prostorskega načrta, ki 
bo dal nove možnosti za gradnjo v 
centru (tudi za prihod dodatnega 
trgovca) in po vaseh. Želimo 
komunalno opremiti naselje B-11 in 
zamenjati čistilno napravo ter 
dograditi kanalizacijo, posodobiti 
ceste in poskrbeti za dolgotrajno 
oskrbo starejših, vključno z domom 
za starejše,« našteva Repič.

Občani se vsako leto 
aktivno vključijo v 

praznovanje občinskega 
praznika
Sogovornik nadaljuje, da občani 
Benedikta znajo stopiti skupaj, tudi 
pri praznovanju občinskega 
praznika. Številni so zelo aktivni v 
društvih in prav društva s svojo 
dejavnostjo dajejo dodano vrednost 
kraju oziroma občini. Včasih se 
preprosto zberejo in opravijo 
prostovoljno tudi fizična dela, na 
primer košnjo trave. »Vsem, ki se 
trudijo, delajo in za to žrtvujejo svoj 
prosti čas, velikokrat pa tudi denar, 
se iskreno zahvaljujem.« Občani so 
aktivni tudi pri participativnem 
proračunu, ki ga izvajajo pod 
sloganom »FKÜP STOUPMO« in na 
tak način sooblikujejo okolje, v 
katerem živijo. Vsako leto se aktivno 
vključijo v izvedbo praznovanja 
občinskega praznika. Društva 
pripravijo razne aktivnosti, 

sodelujejo pri osrednji 
občinski proslavi, tudi 
pri sveti maši, ki je 
posvečena farnemu 
zavetniku. 
»Duh po skupnem 
delu, povezovanju in 
ne nazadnje tudi po 

pripravljenosti storiti nekaj za druge 
je k sreči še prisoten in upam, da bo 
ostal in se prenesel na mlajšo 
generacijo. Veseli me, da se večina 
nas zaveda, da smo občina občani in 
da kar storimo za skupno dobro, 
storimo dobro tudi zase,« sporoča 
župan in doda voščilo: »Občankam 
in občanom iskreno čestitam ob 24. 
občinskem prazniku, z željo, da bi se 
v naši občini dobro počutili, da bi se 
v veliki meri vključili v dejavnosti, ki 
se dogajajo v kraju, in da bi znali 
sprejeti in razumeti tudi trenutke, ko 
zanje ni ravno tako, kot so 
pričakovali. In da bi pomanjkljivosti 
reševali na strpen in kulturen način.«
Župan mag. Milan Repič občankam 
in občanom ob 24. občinskem 
prazniku iskreno čestita. 

„Duh po skupnem delu, povezovanju in ne 
nazadnje tudi po pripravljenosti storiti nekaj za 
druge je k sreči še prisoten.“
“

Z Izvirom mladosti so se želeli 
vrniti v čase disko glasbe

Damjan Veršič, besedilo
Jure Šömen, fotografija

Prireditev na šolskem igrišču v Benediktu je močno krojilo 
vreme. 

V soboto, 10. junĳa, se je na šolskem 
igrišču v Benediktu odvĳal dogodek, 
imenovan Izvir mladosti 2023. 
Pobudo zanj je dal Jure Šömen, ki 
zadnja štiri leta živi v Benediktu, ob 
njem pa so bili v organizacĳski ekipi 
še Jaša Fridau, Davorin Vogrin in 
Jure Erman. Kot je povedal 
organizator, je bil Izvir mladosti 
namenjen vsem, ki se radi družĳo s 
prĳatelji, spĳejo kakšno pĳačo, se 
radi zabavajo in zaplešejo na plesne 
ritme disko scene iz preteklosti in 
danes. »Namen dogodka je bil 

druženje in zabava od poznega 
popoldneva do jutranjih ur. Želeli 
smo se vrniti v stare čase, ko so mladi 
in stari v diskoteki plesali in se 
zabavali. Hoteli smo spraviti 
mladino ven iz svojih sob na zabavo. 
Žal pa nam vreme ni bilo ravno 
naklonjeno.«

Ime dogodka je vezano na 
izvir slatine
Ime prireditve, prve tovrstne na 
prostem, izvira iz prve načrtovane 
lokacĳe, na kateri so nameravali 

organizirati dogodek – iz izvira 
slatine v Benediktu. Zaradi 
oddaljenosti od središča občine in 
pomanjkanja parkirišč so se nato 
odločili za drugo prizorišče. »Kdo 
ve, mogoče pa bomo tudi kdaj tam 
naredili kakšno mini zabavo na 
prostem.«

Zaradi dežja celotnega 
programa niso mogli izvesti
Program je bil zasnovan tako, da bi 
se ob 18. uri začela zabava za vse 
generacĳe, tudi z najmlajšimi, ki bi 
se igrali na otroških igralih, se 
posladkali s sladkorno peno ali 
pokovko, starši pa bi medtem nekaj 
spili, pojedli in zaplesali. Lahko pa bi 
se odpravili v brivski kotiček, v 
katerem bi jim znani frizer in brivec 
iz Lenarta uredil pričesko in brado. 
Zaradi dežja je ta del programa 
odpadel, prav tako ni bilo plesalk 
plesne šole Plesna dimenzĳa. So pa 
disko glasbo vrteli DJ-ji in 
producenti: Josh Somen – Josh 
Somen, DJuraS – Jure Šömen 
(bratovska naveza), Yasha – Jaša 

Fridau, Disc Ball – Davorin Vogrin 
in Dj Cosmic – Jure Erman. 
Poskrbljeno je bilo za pĳačo, mojster 
kuhinje pa je bil Damĳan Štingl iz 
oddaje MasterChef.

Za Benedikt so se odločili, ker v tem 

kraju do zdaj tovrstne zabave z disko 
glasbo ni bilo, v prihodnosti pa bi 
lahko občina postala prepoznavna 
prav po takšnih javnih dogodkih. 
Najverjetneje ga bodo ponovili 
prihodnje leto. 
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V program praznovanja 24. 
občinskega praznika je, tako kot 
vrsto let do zdaj, vpeta tudi Župnĳa 
sv. Benedikta. Njegov god bo letos 
štirinajstič z Benedičani praznoval 
sedanji župnik in dekan Marjan Rola. 
Z njim smo se naprej pogovarjali o 
vlaganjih župnĳe v cerkvene objekte 
v času od prejšnjega župnĳskega in 
občinskega praznika. 
Sogovornik pove, da se je v zadnjem 
letu župnĳa odločila za menjavo 
dotrajanih barvnih oken v župnĳski 
cerkvi. Od desetih so jih do zdaj 
zamenjali devet, v glavnem so jih 
financirali posamezniki in podjetja, v 
dveh primerih pa celotni vasi. 
»Zamenjava enega okna stane 4 tisoč 
evrov, izdelal pa jih je umetnik 
Marko Jerman. Sredstva so 
prispevali krajani Ihove in Spodnje 
Ščavnice. Slednji so najbolj 
oddaljeni od župnĳske cerkve, vas pa 
je ena najmanjših. Prav tako so botri 
novih oken: podjetje Izidorja Gungla 
z Drvanje, družina Špindler - 
Žinkovič iz Obrata, Občina in 
Župnĳa sv. Benedikta, Franc Donik s 
Slatinske ceste ter družini Moleh in 
Tomažič z Zagajskega Vrha,« pove 
župnik Rola, ki je tudi sam v zahvalo 
za ozdravitev financiral eno izmed 
oken. Botri devetega okna javno ne 
želĳo biti imenovani, zadnje, deseto 
okno pa bo financiralo eno izmed 
podjetĳ iz Maribora. 

Orgle bodo pripeljali iz 
Švedske 
Člani župnĳskega pevskega zbora so 
lani avgusta predlagali, da bi v 
podružnično cerkev Svetih Treh 
Krajev postavili nove orgle. 
Obstoječe so iz leta 1864, izdelal jih 
je orglarski mojster Martin Cajhen. 
Ker so orgle dotrajane in majhne, se 
je župnik Rola povezal z eno izmed 
župnĳ na Švedskem, kjer bodo iz 
tamkajšnje cerkve sedanje orgle 
odstranili in jih nadomestili z novimi. 
»Dogovarjamo se, da bi njihove 
obstoječe orgle namestili v našo 
podružnično cerkev, s čimer bi 
prihranili vsaj pol stroškov. Še letos 
bodo prišle v Benedikt, ali bodo do 
konca leta tudi vgrajene, pa zdaj še ni 

O praznovanju župnĳskega praznika in novih cerkvenih pridobitvah smo 
govorili z župnikom in dekanom Marjanom Rolo. 

Na prireditvi Pozdrav poletju so predstavili aktivnosti, ki 
so jih v benediškem večgeneracĳskem centru za otroke 
pripravili v času prvomajskih počitnic. 

V župnijski cerkvi nova barvna okna, 
v podružnični kmalu druge orgle

Damjan Veršič, besedilo in fotografija

jasno. Na Švedskem bo treba te orgle 
s 25 registri razstaviti, jih pripeljati v 
Slovenĳo in jih postaviti v novo 
ohišje. Staro ohišje bo namreč zaradi 
starosti ostalo v prvotni cerkvi na 
Švedskem. V naši slovenskogoriški 
katedrali pa bo treba pred orglami 
postaviti nov igralnik, prostora je 
dovolj, in orgle uglasiti.«

Mašo ob župnĳskem žegnanju
bo vodil prof. dr. Jožef 
Urbanič, ki praznuje 50 let 
duhovništva 
V nedeljo, 9. julĳa, bo v Benediktu 
potekalo tradicionalno žegnanje v 
čast sv. Benediktu. Ob 10. uri se bo 
pod šotorom na župnĳskem dvorišču 
začela zlata maša domačina prof. dr. 
Jožefa Urbaniča. Ta se je rodil na 
Drvanji in nato živel v sosednji 
župnĳi, v Sveti Ani. Bil je profesor 
na teološki fakulteti v Ljubljani, 
spiritual v mariborskem semenišču, 
nato pa dolga leta kaplan v Selnici ob 

Dravi. Zdaj je upokojen, še vedno pa 
deluje kot pomočnik duhovnik v 
selniški župnĳi. 
Za bogoslužje pod šotorom so se 
odločili, ker je župnĳska cerkev 
premajhna za tolikšno število 
vernikov, ki se udeležĳo farnega 
žegnanja. Letos jih pričakujejo okoli 
tisoč. Povabljeni so iz vseh treh 
župnĳ, ki jih upravlja Rola – 
benediške, negovske in antonovske. 
»Lepo vabljeni tudi ostali, posebej 
verniki s Svete Ane, ki jih na g. 
Urbaniča veže posebna vez.« Kot je 
običaj, bo po sveti maši pogostitev, 
hrano in pĳačo bodo darovali 
župljani. Celoten izkupiček od 
žegnanja bo namenjen za orgle pri 
Svetih Treh kraljih. 
Ker so želeli šotor čim bolje 
izkoristiti, so v njem 5. julĳa 
pripravili koncert Cerkveno-
prosvetnega pevskega zbora KD 
Sveta Ana z naslovom Zlatomašnik 
od Boga si nam poslan. 

Damjan Veršič, besedilo in fotografiji

Premiera dramske igre 
Čaj za dve

V večgeneracijskem centru v 
Benediktu so na začetku junija 
pripravili prireditev Pozdrav 
poletju, na kateri so predstavili 
aktivnosti, ki so jih za otroke 
pripravili v času prvomajskih 
počitnic. Med 27. in 29. aprilom je 
namreč domačinka Karmen P. s 
pomočjo mentorjev in donatorjev 
v prostorih nekdanjega 
benediškega vrtca organizirala 
brezplačne delavnice za 
osnovnošolce. V njih je 
sodelovalo 11 učencev, starejši so 
ustvarjali z akademsko slikarko 
Aleksandro Fekonja, mlajši so se 
preizkusili v ročno-spretnostnih 
delavnicah. »Prvi dan smo izdelali 
drevo življenja, drugi dan smo se 
naučili šivanja gumbov, zadnji 
dan pa smo ustvarjali izdelke iz 
filca. Otroci od 5. do 9. razreda so 
medtem slikali na platno z 
akrilnimi barvami in ogljem,« je 
povedala mentorica. 

Brez pomoči mentorjev in 
donatorjev ne bi šlo
Robert Šiško, član Civilne 
iniciative narava Slovenskih 
goric, sicer pa ljubiteljski 

ornitolog in med drugim mentor 
skupine Mladi raziskovalci narave 
Slovenskih goric – Benedikt, je 
udeležence delavnic podučil o 
pticah, njihovih navadah in 
oglašanju. Podrobneje so spoznali 
velikega skovika, zlatovranko in 
smrdokavro. Na prireditvi 
Pozdrav poletju je obiskovalcem 
med drugim predvajal zvoke 
oglašanja ptic. 
Aleksandra Fekonja, akademska 
slikarka iz ustvarjalnega društva 
Art klub 7 iz Gornje Radgone, je 
bila, kot je dejala, presenečena 
nad samostojnostjo mladih 
ustvarjalcev: »Dala sem jim 
platna in barve. Mislila sem, da jih 
bom mogla bolj usmerjati in 
spodbujati, pa ni bilo treba. Čez tri 
dni je vsak razvil popolnoma 
svojo zgodbo.«
Na prireditvi Pozdrav poletju so 
se z recitali predstavili učenci 
osnovne šole, slišali smo prečno 
flavto in saksofon ter pevski 
nastop Roka Šijanca. Aktivne 
počitnice, med katerimi so se 
otroci izobraževali, zabavali in 
ustvarjali, bodo v Benediktu 
gotovo še ponovili. 

Damjan Veršič, besedilo in fotografija

Priznanje je priljubljenemu gostišču, poznanemu predvsem po praznovanju porok, 
podelilo Hortikulturno društvo Maribor.

Gostilni Lekežič zlata vrtnica 

Hortikulturno društvo Maribor že 
vrsto let podeljuje zlate vrtnice, 
priznanja za urejeno okolje, pri 
čemer upoštevajo določila pravilnika 
za ocenjevanje in trajnostna načela, 
ki so jim zavezani v najstarejšem 
tovrstnem društvu v Sloveniji. Letos 
je omenjeno priznanje prejela tudi 
Gostilna Lekežič iz Benedikta. V 
ocenjevalni komisiji so v 

obrazložitvi zapisali, da so pri svoji 
oceni upoštevali skrb za urejeno 
okolico in jim na osnovi domiselnega 
izbora rastlin ter negovane in 
razgibane zasaditve podelili zlato 
vrtnico. Nina Lekežič, lastnica 
gostilne, je priznanja zelo vesela. 
Pravi, da so vrt ob dograjenem 
objektu uredili leta 2019, obsega pa 
poročni paviljon, za katerim so z 

drevesi in grmičevjem oblikovali 
podobo gozda. V sprednjem delu 
vrta, ki se ponaša z lepo urejeno 
zelenico, rastejo še lovorikovci, 
borovi bonsaji in rdeči javor. 
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Pred 25 leti so se 
odločili prav

Občina Cerkvenjak je v času od 1. junija do 2. julija 
praznovala 25. občinski praznik. V tem času se je na 
območju občine zvrstilo več kot 40 prireditev in drugih 
dogodkov, s katerimi so društva in organizacije skupaj z 
občino obeležili njen 25. rojstni dan.

Tomaž Kšela, besedilo
Tomaž Kšela in Foto Askari, fotografije

Osrednja proslava ob občinskem 
prazniku je bila v dvorani Kulturnega 
doma Cerkvenjak. Na njej so bili 
poleg številnih občank in občanov 
najvidnejši predstavniki političnega, 
gospodarskega in kulturnega 
življenja v občini ter župani oziroma 
podžupani prijateljskih občin, dekan 
Marjan Rola, poslanec Franci 
Breznik in drugi gosti.

Slavnostni govor je imel župan 
Občine Cerkvenjak Marjan Žmavc. 
»Z veseljem in ponosom lahko danes 
povem, da je naša občina zgodba o 
uspehu, saj smo v zadnjih 25 letih 
dosegli velik razvoj, kar se vidi na 
vsakem koraku v občini. To je samo 
potrditev tega, da smo se leta 1998 
pravilno odločili za samostojno pot. 
Ponosno vstopamo v že 26. leto 
samostojnega razvoja in dela ter novi 
evropski finančni perspektivi 
naproti,« je poudaril.
Žmavc je nato spomnil na nekaj 
najpomembnejših investicij na 
območju občine v minulih 25 letih. 
Gre za izgradnjo priključka na 
avtocesto, dveh čistilnih naprav v 
Kadrencih in Brengovi s 
kanalizacijskim omrežjem ter 
številnih lokalnih cest, pločnikov, 
javnih razsvetljav in vodovodnih 
odsekov. Ob priključku na avtocesto 
je nastala poslovno-obrtna cona na 
3,5 ha stavbnih zemljišč, kjer danes 
deluje že petnajst poslovnih 
subjektov in se še širi. Sicer pa ima 
po županovih besedah v občini 
Cerkvenjak sedež že več kot 130 
poslovnih subjektov in javnih 
zavodov, ki imajo skupaj več kot 200 
zaposlenih oseb. »Med pomembne 
pridobitve v naši občini štejemo tudi 
izgradnjo ŠRC Cerkvenjak, novega 
petoddelčnega vrtca Pikapolonica, 
energetsko sanacijo stavbe Osnovne 
šole Cerkvenjak, 1. in 2. fazo 
izgradnje Vitalin parka, ureditev 
Arheološkega parka in rimske 
gomile v Brengovi, komasacijo in 
agromelioracijo na 100 ha kmetijskih 
zemljišč v Andrenski dolini ter 

obnovo kulturnega in zdravstvenega 
doma v Cerkvenjaku,« je poudaril 
župan in dodal, da je občina 
poskrbela tudi za lepši videz središča 
občine z ureditvijo osrednjega trga s 
fontano, z zagotovitvijo dodatnih 
parkirnih mest v središču 
Cerkvenjaka, z izgradnjo otroškega 
igrišča ob šoli in še z mnogimi 
manjšimi, vendar za občanke in 
občane pomembnimi projekti. 
Sprejetje Občinskega prostorskega 
načrta leta 2015, ki ga že novelirajo, 
je okrepilo tudi gradnjo stanovanj na 
območju občine in posledično 
vplivalo na izboljšanje demografske 
slike v občini.
Ko je Žmavc govoril o investicijah v 
zadnjem letu, pa je dejal, da so zanje 
iz občinskega proračuna v letu 2022 
namenili 700 tisoč evrov, letos pa še 
milijon evrov. »Žal nas je letos v 
mesecu maju doletela vodna ujma, ki 
je prizadela cestno infrastrukturo, 
vodotoke in kmetijska zemljišča ter 
se ponekod približala stanovanjskim 
in gospodarskim objektom. Sprožilo 
se je tudi več kot 20 manjših in večjih 
plazov, ki so že evidentirani, 
imenovana je bila strokovna 
komisija, končna ocena škode pa še 
poteka. Pri tej naravni nesreči 
pričakujemo tudi državno pomoč, na 
katero smo se že prijavili.«
Na koncu je župan Žmavc občankam 
in občanom čestital tudi ob bližnjem 
Dnevu državnosti.
Zbrane je pozdravil tudi poslanec 
Franci Breznik in jim čestital za vse, 
kar so dosegli, odkar imajo svojo 
občino. Ob tem je spomnil na 
dosežke, ki so v minulega četrt 
stoletja najbolj zaznamovali razvoj 
občine.

Na osrednji proslavi ob občinskem 
prazniku so podelili tudi priznanja 
in nagrade Občine Cerkvenjak ter 
županova priznanja. Za večletno 
prostovoljno delo in dosežke na 
področju društvenih dejavnosti sta 
bronasti grb občine prejela Štefanija 
Firbas in Branko Peklar. Plaketo 

Dvorana Kulturnega doma Cerkvenjak je bila polna do zadnjega kotička.

Vklop v oddajo Dobro jutro na RTV Slovenija je potekal v živo 
izpred trga v Cerkvenjaku in vzletišča v Čagoni.

občine je prejela kmetija Rojs iz 
Cogetincev, zahvalo pa Marija 
Vogrin iz Andrencev.

Priznanje župana so prejeli Andrej 
Kocbek (za 10-letno uspešno 
opravljanje funkcije podžupana 

Občine Cerkvenjak), Moto klub 
Slovenske gorice – Cerkvenjak, Aero 
klub Sršen Cerkvenjak in Društvo 
upokojencev Cerkvenjak.

Občina Cerkvenjak vsako leto ob 
občinskem prazniku podeli denarne 
nagrade posameznikom za 
dosežene uspehe na področju 
izobraževanja. Letos so nagrade 
prejeli Anja Mauko (za pridobljeni 
strokovni naziv doktorica 
strojništva), Sara Grdja (doktorica 
veterinarske medicine), Klavdija 
Dvoršak (magistrica zdravstveno-
socialnega managementa), Tadeja Polc 
(diplomirana medicinska sestra 
(VS)), Tadej Zorec (diplomirani 
inženir gradbeništva (VS)), Sergej 
Kocuvan (diplomirani zdravstvenik 
(VS)), Jure Šimek (diplomirani 
zdravstvenik (VS)), Janja Simonič 
(diplomirana ekonomistka (VS)), 
Klemen Hercog (diplomirani inženir 
računalništva in informacijskih 
tehnologij (VS)) in Jure Rajh (inženir 

strojništva). Nagrado sta prejela tudi 
odlična dijaka Štefan Molnar in Pia 
Peklar, županovo petico za izjemne 
dosežke v času osnovnošolskega 
izobraževanja pa so prejele Gaja 
Kovačec, Katja Rodošek in Lana 
Vidovič. 

Turistično društvo je podelilo 
priznanja za urejenost družinam 
Mohorič iz Brengove, Kovačec - 
Lajh iz Čagone in Borko iz 
Cogetincev.

Na proslavi so izvedli tudi bogat 
kulturni program, v katerem so 
sodelovali člani vseh treh sekcij 
Kulturnega društva Cerkvenjak, 
mladi iz osnovne šole in drugi 
domači ustvarjalci.

Po proslavi je občina pripravila za 
vse domačine in goste družabno 
srečanje pred gasilskim domom z 
živo glasbo.

Občina je v zadnjih 25 letih 
doživela velik razvoj, kar se 
vidi na vsakem koraku.
“

Letošnji dobitniki najvišjih priznanj Občine Cerkvenjak.

25. občinski praznik na RTV Slovenija
Tomaž Kšela, besedilo in fotografija

O 25. občinskem prazniku občine 
Cerkvenjak je letos nekaj dni pred 
osrednjo slovesnostjo v Cerkvenjaku 
ter pred turistično in etnografsko 
prireditvijo »Obudimo stare čase« ter 
letalskim dnevom, ki pritegnejo 
največ obiskovalcev, obširno 
poročala tudi RTV Slovenija v oddaji 
Dobro jutro. Novinarka se je javila 
celo v živo iz središča Cerkvenjaka 
in iz vzletišča v Čagoni. 

Kot smo izvedeli, so na Občini 
Cerkvenjak po oddaji zvonili 
telefoni. Ljudje iz vseh koncev 
Slovenije so se zanimali, kaj vse 
pripravljajo za obiskovalce. Verjetno 
je bil tudi zaradi tega letos obisk ljudi 
iz drugih krajev Slovenije na 
prireditvah v okviru cerkvenjaškega 
občinskega praznika večji. V resnici 
bi lahko prireditve v okviru 
občinskih praznikov z manjšimi 
dopolnitvami pripravili in 
promovirali tako, da bi se uveljavile 
kot zanimive turistične prireditve za 
obiskovalce od drugod, tudi iz tujine. 

Na našem posnetku je utrinek iz omenjene oddaje, v kateri je župan 
Občine Cerkvenjak Marjan Žmavc gledalke in gledalce povabil na 
prireditve v Cerkvenjak.
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Uspel letalski dan Aerokluba 
Sršen na vzletišču v Čagoni

Tomaž Kšela, besedilo in fotografiji

Na vzletišču v Čagoni je Aeroklub Sršen, ki ga 
vodi izkušen pilot in organizator Ivan Divjak, v 
okviru proslavljanja 25. občinskega praznika 
občine Cerkvenjak pripravil že 12. letalski dan, 
ki se je zaradi velikega zanimanja pilotov, 
zmajarjev, modelarjev, športnih padalcev in 
drugih ljubiteljev letenja ter številnih 
obiskovalcev in idealnih vremenskih razmer 
spremenil v pravi »praznik letenja« in »praznik 
sodobnih tehnologij«. Na 5,3 hektarja velikem 
travnatem vzletišču, na katerem stoji tudi 
hangar, se je zbralo okoli 50 pilotov iz vse 
Slovenije in tujine s svojimi ultralahkimi letal, 
več kot 25 modelarjev in precejšnje število 
motornih zmajarjev. S svojim obiskom je 
letalski praznik popestrila tudi skupina več kot 
110 motoristov iz vse Slovenije, ki vozijo 
motorje trikolesnike.

Zares si je bilo na območju osrednjih 
Slovenskih goric, ki je še ne tako dolgo nazaj 
veljalo za manj razvito, zanimivo ogledati 
številna letala, motorje, letalske modele, 
motorne zmaje in druge proizvode 
najsodobnejše tehnologije. Očitno se 
Cerkvenjak z Aeroklubom Sršen, ki ima več kot 
22-letno tradicijo in več kot 60 članov, od tega 

20 pilotov, spreminja v osrednji letalski center 
v Slovenskih goricah. Po besedah tajnika 
Aerokluba Sršen mag. Vita Kranerja bodo še 
letos vzletišče, ki je dolgo 700 metrov, 
podaljšali na 900 metrov. Potem bodo na njem 
lahko pristajala in vzletala še večja športna 
letala in celo tista, s katerimi razbijajo 

točonosne oblake. Ta hip je »travnata pista« v 
Čagoni dolga 700 metrov in široka 40 metrov.

Na vzletišču v Čagoni je bilo ves dan kot v 
čebelnjaku, saj so ultralahka letala ves dan 
pristajala in vzletala. Priletela so iz vse 
Slovenije: iz Ljubljane in okolice jih je bilo pet, 
tri so priletela iz Ajdovščine, nekaj pa tudi iz 

tujine. Kot nam je povedal eden od pilotov, je 
za polet od Ajdovščine do Cerkvenjaka 
potreboval okoli uro in pol letenja.

Živahno dogajanje pod cerkvenjaškim nebom 
in na vzletišču v Čagoni je privabilo na letalski 
dan okoli 1.500 obiskovalcev ob blizu in daleč, 
čemur je botrovala tudi RTV Slovenije, ki je o 
letalskem dnevu v Cerkvenjaku dva dni prej 
objavila reportažo v oddaji Dobro jutro. Po 
besedah Kranerja, ki je tudi direktor občinske 
uprave v občini Cerkvenjak, so po oddaji na 
občini neumorno zvonili telefoni. Ljudje iz vse 
Slovenije so se zanimali, kako bo potekal 
letalski dan in kako pridejo do vzletišča v 
Čagoni.

Aeroklub Sršen je ob »prazniku letenja« za 
obiskovalce pripravil tudi panoramske polete z 
letali, na katerih so si lahko ogledali razgiban 
svet Slovenskih goric, ki je iz zraka še bolj 
slikovit. Zakonca iz Gorenjske sta prišla v 
Cerkvenjak samo zato, da sta si lahko tukajšnjo 
pokrajino ogledala s ptičje perspektive. Ob 
letalskem dnevu je Aeroklub Sršen opravil več 
kot 200 panoramskih poletov. Ker je bilo 
interesentov za panoramski polet toliko, da 
Aeroklub Sršen ni zmogel opraviti vseh, so na 
pomoč poklicali letalo iz Aerokluba Ptuj.

Letalski dan je brezhibno organiziral Aeroklub 
Sršen, na čelu s predsednikom Ivanom 
Divjakom in tajnikom Vitom Kranerjem, vodja 
letenja je bil Ivo Trojner, kontrolo letenja pa je 
vodil Rado Jelen, pri čemer mu je pomagalo 
okoli 25 članov društva. Društvo, v katerem vsi 
člani delujejo ljubiteljsko in brezplačno, je zelo 
profesionalno pripravilo veliko letalsko 
prireditev, ki je prispevala k promociji letalstva, 
pa tudi k promociji občine Cerkvenjak.

Marija Vogrin: »Petje človeku 
polepša lepe in olajša hude 
trenutke v življenju.«

Na letalskem dnevu v Cerkvenjaku je bilo kot v čebelnjaku – ultralahka letala so kar 
naprej pristajala in vzletala, da o vragolijah letalskih modelov v zraku niti ne govorimo.

Letalski dan je obiskala tudi velika skupina 
motoristov iz vse Slovenije.

Povorka »Obudimo stare čase«
Tomaž Kšela, besedilo in fotografija

Stari Rimljani iz društva Krdebač
Tomaž Kšela, besedilo in fotografija

Turistično društvo Cerkvenjak je 
v sodelovanju z drugimi društvi in 
organizacĳami iz občine ob 
občinskem prazniku pred 
osrednjo proslavo pripravilo 
turistično in etnografsko 
prireditev »Obudimo stare čase«. 
Skupine iz posameznih naselĳ, ki 
so se peš ali na traktorjih v 
povorki odpravile od gasilskega 
doma skozi središče Cerkvenjaka 
do parkirišča pred Gostiščem pri 
Antonu, so prikazale stare običaje 

in navade ter kako in s kakšnim 
orodjem so v starih časih 
opravljali določena dela. Na ta 
način v Cerkvenjaku skrbĳo tudi 
za ohranjanje nesnovne 
etnografske dediščine, slikovita 
povorka pa v kraj pritegne tudi kar 
precejšnje število obiskovalcev iz 
drugih krajev in koncev Slovenĳe. 
Na našem posnetku so klenkarji iz 
Sv. Antona, ki so tokrat klenkali 
kar po starem železu, ker zvonov 
niso imeli.

Petje ljudi osrečuje
Tomaž Kšela, besedilo in fotografija

»Doslej sem življenje, ki ni bilo 
kratko, saj sem rojena leta 1938, 
preživela ob petju, ki mi je polepšalo 
lepe trenutke in olajšalo hude,« pravi 
85-letna Marĳa Vogrin, rojena Soko, 
iz Andrencev, ki ji je Občina 
Cerkvenjak letos podelila zahvalo za 
dolgoletno prostovoljno delo in 
dosežke na področju kulture. Ko so ji 
jo podelili, je dvorano zajel tako 
bučen aplavz, kot ga že dolgo ni bilo 
slišati.
Težko bi našli Cerkvenjačanko ali 
Cerkvenjačana, ki ne pozna 
Rupritove Micike, kakor po domače 
pravĳo Marĳi Vogrin, saj se je že kot 
dekle pridružila cerkvenemu zboru 
in pevskemu zboru kulturnega 
društva, ki ju je kasneje več let tudi 
vodila, s skupino pevk in pevcev pa 
je pela tudi na pogrebih. Na zadnji 
poti so pospremili nekaj tisoč občank 
in občanov občine Cerkvenjak in 
sosednjih občin. Poleg tega, da je 
bila ena najdejavnejših ljudskih pevk 
v Cerkvenjaku, se je priučila tudi 
osnov orglanja. Neprecenljiva je tudi 
njena pomoč pri ohranjanju starih 
ljudskih napevov in besedil, zlasti 
kolednic.
»Naše pevke in pevci so tako lepo 
peli, da so nas vabili na prireditve in 
različne festivale v sosednje občine, 
v Maribor, na Pohorje, v Ljubljano in 
še nekatere kraje ter celo v sosednjo 
Avstrĳo. Vsako leto pa smo peli na 
Gorci pri Mariboru za Marĳin 
praznik,« se spominja Marĳa Vogrin.
Pevski zbor, ki ga je vodila Marĳa 
Vogrin, pa je pel tudi na tako rekoč 
vseh proslavah, ki jih je organizirala 
tedanja Krajevna skupnost 

Cerkvenjak in kasneje Občina 
Cerkvenjak. »Kadarkoli so nas 
zaprosili, da zapojemo na kakšni 
prireditvi ali proslavi, vedno smo se 
z veseljem odzvali,« pravi 
sogovornica. »Ob tem moram 
povedati, da računa nismo nikoli 
izstavili, so nam pa marsikdaj kaj 
dali sami od sebe, ker jim je naše 
petje seglo do srca.«
Marĳa je začela peti že v zgodnji 
mladosti, saj je bila odlična pevka 
tudi njena mama Trezika. »Ob 
nedeljah sem s sestrama Lujziko in 
Frančiko večkrat sedla k mami in 
smo skupaj zapele, oče Franc pa nas 
je spremljal s tamburico. To so bili 
lepi trenutki,« se spominja. 
Tako kot vsakdo je tudi Rupritova 
Micika v življenju poleg lepih 
doživela tudi hude trenutke. Najprej 
sta ji umrla oče in mama, nato mož 
Vinko, pred nedavnim pa po hudi 
bolezni še ljubljena hčerka Dragica. 
Od ožjega sorodstva so ji ostali 
vnukinja Katja, vnuk Tadej in zet 
Andrej, ki jo imajo vsi zelo radi. 
Trenutno živi v hiši, v kateri se je 
rodila, z vnukom in zetom, ki lepo 

skrbita zanjo.
Ali še kaj prepeva? »Bolj poredko, 
pa vendarle. V starih časih so ljudje 
veliko več peli kot dandanes. Ko smo 
bili mladi, nismo imeli radia, 
televizĳe, interneta in mobitelov, 
zato smo si pri delu krajšali čas s 
petjem, ki ljudi osrečuje.«
Katere pesmi pa je najraje prepevala? 
»Bilo jih je toliko, da se težko 
spomnim. Všeč sta mi »En starček je 
živel« in tista Slomškova »En 
hribček bom kupil«. Rada sem pela 
tudi »Na Gorenjskem je fletno«, od 
cerkvenih pa »Lepa si, lepa si roža 
Marĳa,« pravi smeje Marĳa Vogrin 
in nekaj kitic te pesmi tudi zapoje.

V osrednjih Slovenskih goricah so pred 
prihodom starih Slovanov živeli 
Rimljani, o čemer pričajo tudi številne 
rimske gomile in druge njihove 
ostaline. V Cogetincih so arheologi ob 
gradnji avtoceste odkrili celo 

poznoantično lončarsko delavnico, v 
kateri so izdelovali lončene posode za 
širšo regijo. Da rimsko obdobje ne bi 
utonilo v pozabo, v Cerkvenjaku skrbi 
društvo Krdebač, ki je letos ob 
občinskem prazniku postavilo rimski 

tabor pri »Lübi vodici«. V njem so si 
obiskovalci lahko ogledali, kako so 
pred skoraj dva tisoč leti tod živeli 
Rimljani, kako so se oblačili, kaj so 
jedli in kakšne navade so imeli. Na 
našem posnetku je skupina iz društva 
Krdebač, ki je Rimljane predstavila na 
povorki »Obudimo stare čase« skozi 
središče občine Cerkvenjak. Skupina 
zadnja leta redno sodeluje tudi na 
tradicionalnih Rimskih igrah na Ptuju.
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Ker vem, da je za vami uspešna 
kariera, predvidevam, da ste si 
delo frizerke želeli od otroštva?
To pa ne bo držalo (smeh). Nikoli 
nisem slišala, da obstaja poklic 
frizerke. Po osemletki sem dve leti 
odhajala na »tavrh« in težko delala. 
Največ pri kmetih po dolini reke 
Ščavnice. Želela sem si česarkoli, saj 
mi je bilo opravljanje težkih kmečkih 
opravil prenaporno. Skrbniki so mi 
dovolili, da grem svojo pot.
Kako pa ste potem prišli prav 
do frizerstva?
Najprej sem v šolo hodila k Sveti 
Ani. Po šestih letih sem se 
odpravljala v Apače in nato še v 
Lenart. V Lenartu me je učila gospa, 
ki mi je kasneje tudi pomagala do 
mojega življenjskega poslanstva; dve 
leti po osemletki sem se odpravila v 
Maribor do te učiteljice. Povedala 
sem ji, da si želim poklica in z mano 
je odšla na obrtno zbornico. Tam je 
eden izmed frizerjev iskal vajenko, 
zato sem se leta 1955 vpisala na šolo 
v Mekinje pri Kamniku, kjer sem se 
izučila za frizerko, k temu gospodu 
pa odhajala na prakso. Praksi smo 
takrat rekli učna doba.
Mekinje pri Kamniku? Daleč 
stran od doma.
Res je. Odšla sem v internat in tam 
ostajala tri leta po tri mesece. V šoli 
smo se učili tako teorijo kot prakso. 
Ostale mesece sem opravljala učno 
dobo pri frizerju v Lovrencu na 
Pohorju. Domov sem šla le dvakrat, 
morda trikrat na leto.
Katerih spretnosti ste se naučili 
skozi šolanje?
Naučila sem se zelo veliko. Nikoli 
nisem videla dela frizerke in največ 
sem se naučila skozi opazovanje in 
vajo. Pomemben del je bil pouk 
lasničarstva, kjer smo imele usnjeni 
vzglavnik, vanj smo zabili žeblje in 
nato napeli niti oziroma sukance. 
Potem smo s sukanci, ki so 
predstavljali lase, vadili.
Kakšne spomine pa imate na 

učno dobo, kaj ste počeli?
Moj mentor je bil strog in natančen. 
Veliko me je naučil. Spomnim se, da 
sem k sosedu odhajala po kis, ki smo 
ga takrat uporabljali za lase namesto 
balzama. Tudi šamponi so bili 
drugačni, bili so v prahu. Večinoma 
sem se pri njem naučila delati moške 
frizure in manj ženskih.
Kako pa naprej, po šolanju?
Ko sem februarja zaključila triletno 
šolo, sem delo dobila v Hočah. Tam 
sem delala dve leti in potem še eno 
leto v Mariboru. Nato sem šla bliže 
domačemu kraju – v Lenart. V 
Lenartu sem delala devet let in od 
tega sem se tri leta na delovno mesto 
vozila s kolesom – poleti in pozimi – 
od Zgornje Ščavnice do Lenarta.
Sledilo je odprtje vašega 
salona. Če sem prav slišala, 
prvega frizerskega salona pri 
Sveti Ani?
Tako je, leta 1969 sem odprla salon v 
domačem kraju. Moj salon se je 
nahajal v današnjih prostorih 
Vinotoča Polič. Bila sem prva 
frizerka pri Sveti Ani in domačini so 
me lepo sprejeli. K meni so prihajali 
prav vsi, od odraslih do otrok.
Kaj pa pripomočki? Danes jih je 
za pričeske na voljo zelo veliko.
Takrat je bilo veliko več ročnega 
dela. V salonu sem imela kovinske in 
lesene navijalce, ki sem jih 
uporabljala za kodranje. Ko sem 
delala trajne, ki so bile takrat zelo 
priljubljene, sem se domov vračala s 
krvavimi prsti, saj so bili preparati 
zelo močni. Uporabljali smo sušilne 
»haube« in kape. Sušilnika za lase ni 
bilo, ta je prišel na deželo okrog leta 
1972. Takrat sem opravila tudi 
mojstrski izpit, da sem kasneje lahko 
imela vajenke – takšne, kot sem bila 
jaz v Lovrencu na Pohorju.
Katere pričeske so bile 
najpriljubljenejše – česa ste 
delali največ?
Prihajali so moški, ki smo jih 
postrigle in brile. Ženske pa so 

prihajale na striženje in na trajno. 
Trajna je bila najprej železna, nato 
električna, sledila je parna, še danes 
pa uporabljamo hladno. Tudi otroci 
so prihajali na striženje; dekletom pa 
sem spletala kite – takrat smo poznali 
le eno vrsto kit. Tudi barvanja je bilo 
manj; imela sem osnovne barve in 
barvala sem le kakšne učiteljice, 
kmečke ženske se niso barvale.
Kje ste kupovali pripomočke za 
vaše storitve?
Bila je le ena frizerska trgovina, in 
sicer v Mariboru. Pri Sveti Ani 
imamo srečo, saj se nahajamo v 
bližini Avstrije, tako da sem nekaj 
pripomočkov lahko kupila tudi tam. 
Ko se je frizerstvo začelo v kasnejših 
letih razvijati, sem kupovala tudi pri 
trgovskih potnikih, ki so prinesli 
zmeraj kaj novega in me obvestili o 
dodatnih izobraževanjih.
Ste se izobraževanj udeleževali?
Sem se. Udeležila sem se več tečajev 
v Ljubljani, v Narta studiu, kjer je 
podjetje Ilirija organiziralo različne 
tečaje. Bila pa sem tudi na 
tekmovanju v Avstriji, kjer sem 
opazovala razvijanje pričesk in 
tekmovalce. S seboj sem, če je bilo 
možno, vzela tudi svoje vajenke.
Kaj pa vaše vajenke – jih je bilo 
veliko? So to bile domačinke?
Pri meni je učno dobo opravljalo 
sedem vajenk. Nanje imam lepe 
spomine, še zdaj me rade obiščejo in 
večinoma so prihajale iz našega 
kraja. Moja sedma in zadnja vajenka 
je bila hči Sonja.
Ste hčer na poklicno pot 
frizerke usmerili vi?
Imam dve hčerki – Sonjo in Kristino. 
Kot majhni deklici sta se sami 
dogovorili, da bo ena pomagala meni 
v salonu, druga pa ne. Tako je Sonja 
nadaljevala frizersko pot in danes 
dela v svojem salonu, ki je prav tako 
pri Sveti Ani. Tudi jaz ji še vedno 
priskočim na pomoč, kolikor le 
zmorem. 

»Bila sem prva frizerka pri Sveti 
Ani in lepo so me sprejeli!«

Mojca Simonič, besedilo in fotografiji

Mojca Simonič, besedilo
Petra Golob, fotografija

Marta Fajdiga velja za prvo frizerko pri Sveti Ani. Svoj salon je odprla leta 1969 in 
urejala pričeske vse do svoje upokojitve. Še danes rada preživlja čas pri hčeri, ki je 
nadaljevala njeno pot in ji pomaga pri urejanju tako salona kot strank. Gospa 
Fajdiga je pred kratkim praznovala 85 let in pogovarjali sva se o njenem življenjskem 
delu – frizerstvu.

Marta Fajdiga

Pri Sveti Ani praznovali 
visoki jubilej!

97. rojstni dan Alojzĳe Vogrinčič
V nedeljo, 4. junĳa, je 97 let praznovala Alojzĳa Vogrinčič. Njen jubilej 
je z obiskom počastil Martin Breznik, župan Občine Sveta Ana. Gospa 
Vogrinčič, najstarejša občanka občine Sveta Ana, je obisk sprejela z 
nasmehom in zadovoljno pripovedovala o življenju, ki se ga še zmeraj 
veseli, saj ji je namenilo veliko zdravih let.

Investicijsko bogato obdobje 
pri Sveti Ani

Mojca Simonič, besedilo in fotografija

Pri Sveti Ani je investicĳsko bogato leto – pridobivajo na 
športnih površinah, na kolesarskih poteh, lokalnih cestah 
in mostu, hkrati pa rešujejo plazove in ostale naravne 
neprilike, ki so jih povzročila neurja.

Na igrišču v Športnem parku 
Sveta Ana se bo že v mesecu julĳu 
položila umetna trava na 
nogometnem igrišču, športniki pa 
bodo pridobili tudi urejeno igrišče 
v Lokavcu, namenjeno odbojki na 
mivki.
Na vstopu iz Žic proti Sveti Ani in 
proti Tratam je v teku gradnja 
kolesarskih poti ob državnih 
cestah, kolesarsko pot in lokalno 
cesto pa urejajo tudi v smeri mlina 
Rožman na Zgornji Ščavnici. Tam 

gradĳo most in kmalu – konec 
julĳa – bodo dela tam zaključena. 
V Zgornji Ročici sanirajo plaz, iz 
smeri Apač proti Zg. Ščavnici pa v 
okviru projekta Rune polagajo 
optično omrežje. Kmalu bodo v 
Krivem Vrhu pri Sveti Ani imeli 
tudi nov poslovno stanovanjski 
objekt, kjer bosta ob stanovanjih 
lekarna in franšiza trgovine Tuš. 
Gradnja Poslovno stanovanjskega 
objekta bo zaključena v mesecu 
novembru.
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Izjemen zaključek šolskega 
leta pri Sveti Ani

Mojca Simonič, besedilo
Milan Rajter, fotografije

Šolsko leto na Osnovni šoli Sveta Ana so učenci sklenili z valeto generacije 
2014–2023, s proslavo ob dnevu samostojnosti in enotnosti ter z 
dogodkom, ki so ga nestrpno čakali prav vsi – s premiero muzikala Kekec!

9. junija so osnovnošolsko izobraževanje na 
Osnovni šoli Sveta Ana z valeto sklenili učenci 
generacije 2014–2023. Tema njihove valete je 
bila »Back to the 80´s«. 20 devetošolk in 
devetošolcev se je poslovilo od primarnega 
izobraževanja v domačem kraju, ob tem pa sta 
jih ravnatelj Aleksander Šijanec in župan 
Martin Breznik z besedami usmerila, naj v 
prihajajočem mladostniškem obdobju, polnem 
pomembnih odločitev, upoštevajo 
dobronamerne nasvete svojih staršev in v svet 
vstopajo s premišljenimi koraki. Naj bodo 
pogumni, ustvarjalni in vedoželjni, ob tem pa 
naj ne pozabijo svojih korenin pri Sveti Ani. 
Župan Martin Breznik je na slovesnem 
dogodku za devetošolce podelil priznanja za 
izjemen učni uspeh v vseh letih šolanja šestim 
učencem – Galu Baumanu, Alini Kokol, Pavlu 
Šijancu, Sašu Vučetiču, Evi Mariji Lebar in 
Larisi Rola. Poslovili so se s plesom, petjem, 
pripravljenim videom in z zahvalo vsem 
delavcem šole, ki so poskrbeli, da so šolanje 
zaključili uspešno in varno.

Premiera muzikala Kekec in proslava 
ob dnevu samostojnosti in enotnosti
22. junija se je v telovadnici Osnovne šole 
Sveta Ana izvedel prav poseben dogodek. 
Učenci in zaposleni Osnovne šole Sveta Ana so 
sklenili šolsko leto s proslavo, namenjeno 
dnevu samostojnosti in enotnosti, ter premiero 
muzikala Kekec.
Prvi del dogodka so organizatorji namenili 
(takrat še) prihajajočemu državnemu prazniku 
– zapeli so himno, predstavili, kaj jim pomeni 
domovina, in podelili priznanja najuspešnejšim 
učencem. Sledil je drugi del, premiera muzikala 
Kekec – ustvarjalna in domišljijsko dovršena 
izvedba zgodbe o pogumnem, spoštljivem in 
dobrosrčnem dečku iz Vandotove planinske 

pripovedke. Nastopajoči učenci so se uspešno 
vživeli v svoje vloge; skozi glasbeno-scensko 
delo so prepevali, vključevali govorjene 
dialoge in plesali ter vse goste presenetili s 
svojo suverenostjo in nadarjenostjo. Mentorici 
skupine učencev iz muzikala sta učiteljici Karin 
Petko in Nataša Petek, z njima pa so sodelovali 
ravnatelj, ostali učitelji in zaposleni na šoli, ki 
so pomagali pri ustvarjanju scene in kostumov. 
Ravnatelj Aleksander Šijanec se je pred 
izvedbo zahvalil tudi ostalim sodelujočim, ki so 
pomagali pri rekvizitih, sceni in kostumih – 
Frančeku Ruhitlu, Suzani Vogrin ter Jožici in 
Janezu Komperšaku. Za pripravo so se tako 
učenci kot učitelji odrekli mnogim prostim 
uram, a verjamem, da sta jim navdušenje in 
aplavz gledalcev ob zaključku izvedbe 
opravičila vložen trud.
Zgodba o Kekcu – slovenska nacionalna 
dobrina – nam daje posebno sporočilo: tudi v 
neprijetnih dogodkih življenja je treba poiskati 
pozitivne stvari, jih spremeniti v pustolovščino 
in ob tem ohraniti človeško preprostost in 
dobroto. Verjamem, da so prav zaradi vrednot 
iz Kekčevih zgodb, ki jih moramo prenašati na 
mlajše rodove, izbrali to delo za uprizoritev v 
muzikalu.
Šolsko leto pa so uspešno sklenili tudi učenci 
podružnične šole v Lokavcu. Predstavili so se s 
petjem, igranjem na različne instrumente in 
plesom ter se poslovili od še ene generacije 5. 
razreda, ki z novim šolskim letom odhaja na 
centralno šolo – Osnovno šolo Sveta Ana.

Tekmovanje v badmintonu

Borut Kocbek, besedilo
Primož Žižek, fotografija

Športno društvo Sveta Ana je že dolga leta prisotno v našem 
okolju in aktivno prispeva k razvoju športa. Ena izmed sekcĳ 
društva je tudi sekcĳa za badminton, imenovana PLB.

Anovske mažoretke z državnega prvenstva z 
izvrstnimi dosežki 

Mojca Simonič, besedilo
Lea Kramberger, Mirjana Senekovič Nikl, fotografiji

V soboto, 19. junĳa, so se mažoretke Twirling kluba Aninih mažoretk s svojimi največjimi 
podporniki – starši, seveda – udeležile 22. odprtega prvenstva mažoretk Slovenĳe MTZS in 
NBTA 2023, ki je potekalo v Ribnici. 

Vrnile so se kot trikratne državne 
prvakinje v solo izvedbah, in sicer: 
v kategoriji solo kadet je 1. mesto 
dosegla Sara Radovanovič, v 
kategoriji solo youth je 1. mesto 
usvojila Tiana Marija Nikl in v 
kategoriji solo senior je 1. mesto 
dosegla Tajda Padovnik, ki je sicer 
tudi trenerka anovškega 
mažoretnega kluba. Tudi ostala 
sodelujoča dekleta so bila uspešna 
v svojih solo izvedbah, v kategoriji 
exhibition mala skupina pa so s 
skupnimi močmi, kljub težki 
konkurenci, dosegle odlično 1. 

mesto. Velika zahvala ob izjemnih 
dosežkih velja mentorici Tajdi 
Padovnik.

Starši in sorojenci tekmovalk so 
bili opremljeni z navijaškimi 
majicami, rekviziti in instrumenti, 
prešerno vzdušje na avtobusu pa je 
dekleta spodbujalo k sproščenim in 
predvsem uspešnim izvedbam 
svojih plesnih točk. Kljub 
napornim treningom in odrekanjem 
so anovske mažoretke na poti 
domov, ko so v rokah držale svoje 
dragocene medalje, že z elanom 

zrle v prihodnje projekte in 
naslednjo odlično sezono! 

Športno društvo Sveta Ana je že 
dolga leta prisotno v našem okolju in 
aktivno prispeva k razvoju športa. 
Ena izmed sekcij društva je tudi 
sekcija za badminton, imenovana 
PLB.
Sekcija organizira vadbo za odrasle, 
ki se želijo ukvarjati s tem 
dinamičnim športom. V zadnjih 
nekaj letih so se odločili, da bodo 
svojo pozornost namenili tudi 
mlajšim in ustanovili šolo 
badmintona za otroke.
V sklopu šole za badminton PLB je 
konec maja potekal turnir, ki je hkrati 
predstavljal zaključek sezone 
2022/23. Na turnirju je bila 
organizirana le ena kategorija, in 
sicer mešano fantje in dekleta. Mladi 
nadobudni igralci so se pomerili med 
seboj v športnem duhu ter pokazali 
svoje spretnosti in znanje, 

pridobljeno med vadbo skozi sezono. 
Ob koncu turnirja so bili podeljena 
tudi priznanja, za najboljše igralke in 
igralce pa tudi medalje. S tem se je 
želelo poudariti njihov trud, angažma 
in dosežke na turnirju.
Turnir je bil uspešen in smo izredno 
ponosni na vse otroke, ki so se 
udeležili in sodelovali. Skozi 
organizacijo šole si prizadevamo 
spodbujati otroško zanimanje za 
šport. Želimo, da otroci šport gojijo 
tudi v prihodnosti, saj ima 
pomembno vlogo pri oblikovanju 
njihovega značaja, razvoju 
motoričnih sposobnosti in krepitvi 
timskih veščin.

Športno društvo Sveta Ana bo tudi v 
prihodnosti nadaljevalo s svojimi 
prizadevanji za promocijo športa v 
naši skupnosti.
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PGD Sv. Jurij ponosno sprejelo 
novo gasilsko vozilo

Mojca Simonič, besedilo
Maksimiljan Krautič, fotografiji

V Jurovskem Dolu so se prostovoljni gasilci razveselili novega gasilskega vozila. V petek, 
19. maja, so ga sprejeli v kraj, v soboto pa so pripravili še uradno slovesnost in gasilsko 
veselico. V nagovoru je poveljnik Gasilske zveze Lenart in predsednik Prostovoljnega 
gasilskega društva Sveti Jurij Robert Kukovec izrazil hvaležnost za dolgoletne prispevke 
gasilcev, ki so omogočili razvoj in rast društva.

Prostovoljno gasilsko društvo Sveti 
Jurĳ v Slovenskih goricah je 
nedavno praznovalo posebno 
pridobitev – prevzem novega 
sodobno opremljenega gasilskega 
vozila GVC-3. To vozilo predstavlja 
nadomestek za najstarejše vozilo v 
njihovem voznem parku, gasilsko 
cisterno TAM, ki je društvu zvesto 
služila kar devetindvajset let. Nova 
pridobitev bo imela ključno vlogo pri 
dostavi vode na požarišča, oskrbi s 
pitno vodo in reševanju pri tehničnih 
intervencĳah. S tem bo izjemnega 
pomena za zagotavljanje varnosti 
prebivalcev in premoženja v jurovski 
občini in širše v okviru Gasilske 
zveze Lenart. 

Slovesnost ob prevzemu novega 
vozila se je začela na osrednjem trgu 
v Jurovskem Dolu, kjer so se zbrali 
mnogi gasilci in je slovesno zaigral 
Slovenskogoriški pihalni orkester 
MOL Lenart. Sledil je mimohod do 
novega gasilskega vozila, 
parkiranega za Osnovno šolo Jožeta 
Hudalesa Jurovski Dol. Mimohod je 
vključeval konjenico in deset 
prostovoljnih gasilskih društev iz 
Gasilske zveze Lenart. Med gosti na 
častni tribuni so bili predstavniki 
gasilske zveze, lokalne oblasti in 
drugi povabljeni gostje, ki so 
spremljali mimohod njihovih enot. 
Sledila je slovesnost pod šotorom – s 
slovensko in z gasilsko himno so jo 
otvorili pevci Jurovskega okteta. 
Zbrani so bili mnogi gasilci, občani, 
sponzorji in številni drugi 
obiskovalci. Med pomembnimi gosti 
so bili poslanec v državnem zboru 
Franc Breznik, predsednik Gasilske 
zveze Lenart Klemen Potrč ter drugi 
predsedniki in predstavniki gasilskih 
organizacĳ. Vključili so tudi 

najmlajše, ki so slovesnost popestrili 
z igranjem na različne instrumente.
Predsednik PGD Sveti Jurĳ Robert 
Kukovec je med drugim v nagovoru 

poudaril, da je nabava novega 
gasilskega vozila že nekaj let 
predstavljala prioriteto za društvo, 
kar je bilo tudi potrjeno z odobritvĳo 

s strani občinskega sveta. Opisal je 
sodobno opremljeno vozilo, ki ima 
zmogljiv motor, varnostne sisteme, 
avtomatski menjalnik in možnost 

prevoza velike količine vode. 
Zahvalil se je tudi občini, številnim 
podjetjem, posameznikom, društvom 
in družinam, ki so prispevali za 
nakup gasilskega vozila.
Občina Sveti Jurĳ v Slovenskih 
goricah je v dvoletnem 
proračunskem obdobju za nakup 
vozila zagotovila 220 tisoč evrov, 
100 tisoč evrov pa je zagotovilo 112 
bronastih, 28 srebrnih in 32 zlatih 
botrov ter ostali donatorji. Župan 
Občine Sveti Jurĳ v Slovenskih 
goricah Peter Škrlec je izrazil 
zadovoljstvo s pridobitvĳo novega 
gasilskega vozila. Poudaril je, da je 
to že tretje vozilo, ki so ga pridobili v 
času njegovega županovanja, in 
izrazil željo, da bi bilo vozilo 
uporabljeno predvsem za vaje in 

tekmovanja ter čim manj v 
intervencĳske namene. Vozilo je ob 
slovesnosti blagoslovil farni župnik 
Janez Görgner in gasilcem zaželel, 
naj jih varuje njihov zavetnik sv. 
Florjan. Uradni slovesnosti, ki jo je 
povezovala domačinka Vida Ornik, 
je sledila velika gasilska veselica, na 
kateri sta družbo zabavala Ansambel 
Saša Avsenika in Razigrani fantje.

Čarobnost harmonije in 
intimnosti na glasbenem 
srečanju v Jurovskem Dolu
Nina Zorman in Vida Ornik, besedilo
Maksimiljan Krautič, fotografiji

Kulturno društvo (KD) Ivana 
Cankarja Jurovski Dol je za vse 
ljubitelje petja pripravilo 10. 
tradicionalno srečanje oktetov in 
malih vokalnih skupin, ki je potekalo 
17. junĳa na znamenitem trgu v 
Jurovskem Dolu. Na odru v 
Jurovskem Dolu se je predstavilo 
sedem skupin, in sicer: KD 
Trebanjski oktet iz Trebnjega, Oktet 
Dornava iz Dornave, KD 
Slovenskogoriški glasovi iz Lenarta, 
Podpeški oktet iz Preserja, Rudarski 

oktet iz Velenja, Oktet Zven iz 
Ljubljane - Črnuče in domači pevci 
iz Jurovskega okteta. Predsednik KD 
Ivan Cankar Jurovski Dol Miroslav 
Breznik je dogodek ocenil zelo 
pozitivno: »Lep večer, kot že dolgo ne!«

Idejni in organizacijski vodja 
Jurovskega okteta  Franci  Črnčec je 
pred več kot desetimi leti zasnoval to 
prireditev v želji, da bi bila ena 
izmed tistih, ki bi oživile kulturno 
dogajanje na takrat prenovljenemu in 

edinstvenemu jurovskemu trgu, ki od 
takrat vsako leto v mesecu juniju 
zaživi z lepo slovensko pesmijo. 
Tako so sobotni sončni zahod 
bogatili zvoki  bogate zakladnice 
slovenskih ljudskih in umetnih pesmi 
glasbenih skupin, ki se družijo in 
ustvarjajo z željo, da slovenska pesem 
ne ugasne in da je povsod lepo sprejeta.
Okteti so z ubranim petjem in 
širokim repertoarjem, ki je segal od 
ljudskih pesmi, popevk do sodobnih 
skladb, navduševali okoli sto 
petdeset poslušalcev. Njihove 
izvedbe so bile polne čustev in so 
izražale umetniško interpretacĳo, pri 
čemer so se osredotočali na izjemno 

vokalno tehniko, zvočno ravnotežje 
med posameznimi glasovi ter 
občutek za ritmiko in melodĳo. 
Številne pevske prireditve se 
odvijajo tudi po drugih slovenskih 
krajih, a se izvajajo predvsem po 
kulturnih domovih. In prav po tem se 
srečanje v Jurovskem Dolu razlikuje 
od drugih. Izvaja se na prostem, na 
trškem jedru pod okriljem cerkve 
Svetega Jurija, v edinstvenem 
ambientu (ki v osnovi spominja na 
grški amfiteater), v katerem pesem 
zazveni v tišini okolja, pod nebeškim 
svodom, na katerem kraljujejo redki 
oblaki in se zvezde prižigajo ena za 
drugo.

Na koncu koncerta je sledila 
pogostitev za nastopajoče in tudi 
udeležence. »Spletli smo nova 
poznanstva, prĳateljstva in prejeli 
povabila za gostovanje,« pripoveduje 
Miroslav Breznik, ki izpostavi tudi 
navdušenje gostov nad našo 
gostoljubnostjo, urejenostjo in 
čudovitim prireditvenim prostorom – 
trškim jedrom v Jurovskem Dolu. To, 
da se je druženje zavleklo pozno v 
noč, je dokaz, da so se ob prepevanju 
in sproščenem druženju imeli zelo 
lepo. Če ste letos zamudili večer 
pesmi na prostem v Jurovskem Dolu, 
vabljeni ponovno drugo leto.
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Folklorna pravljica se piše v 
Jurovskem Dolu!

Nina Zorman, besedilo
Maksimiljan Krautič, fotografiji

Zadnjo nedeljo v maju je bil Jurovski Dol priča izjemnemu 
dogodku, saj je Folklorna skupina Jurovčan obeležila svojo 
petdeseto obletnico delovanja s prireditvijo, ki je požela 
stoječe ovacije. V kulturnem domu se je zbrala množica 
obiskovalcev, ki so prišli iz bližnjih krajev, da bi proslavili ta 
pomembni mejnik v zgodovini folklorne skupine.

Prireditev je bila prava poslastica za 
ljubitelje folklore. Na odru so se 
zvrstili številni plesni in pevski 
nastopi, ki so prikazali raznolikost 
slovenskih, predvsem štajerskih, 
ljudskih običajev. Letos so se odločili, 
da se bodo predstavile domače 
folklorne skupine (FS), ki jih je v 
Jurovskem Dolu kar pet: Otroška FS 
iz vrtca, Mlajša otroška FS Knofeki, 
Starejša otroška FS Šleka pac, 
Mladinska FS Jurovčan, Godci FS 
Jurovčan in Odrasla FS Jurovčan. 
Prav vse folklorne skupine so 
navdušile s svojo izjemno energĳo, 
natančnostjo in strastjo, ki so jo 
vložili v vsak korak in vsako pesem. 
To jim je občinstvo tudi skozi celoten 
program vračalo z bučnim aplavzom.

Osrednji del prireditve je bil 
namenjen slavnostnemu nagovoru 
predsednika Kulturnega društva Ivan 
Cankar Jurovski Dol Miroslava 
Breznika. Občinstvo je z zanimanjem 
poslušalo njegove spomine na začetke 
skupine, ko so se med plesom in 
petjem spletale krajše in daljše 
ljubezni – nekatere živĳo še danes! 
Predstavil je tudi pomembne dosežke 
folklorne skupine skozi leta. 
»Ponosen sem na vsakogar, ki je bil 
del te skupine in je prispeval k 
njenemu razvoju. Naša dediščina je 
živa in pomembno je, da jo negujemo 
in predajamo mlajšim generacĳam,« 
je dejal Breznik.
Med prireditvĳo so se skupini 
pridružili tudi nekdanji člani, ki so na 

odru ponovno združili pod projekcĳo 
fotografije izpred mnogo let. Srečanje 
je bilo ganljivo, saj so se stari 
prĳatelji ponovno združili in obujali 
spomine na skupne trenutke in 
dosežke, ki so jih dosegli skupaj. 
Največji aplavz in poklon pa je požela 
Cilka Neuvirt, ki je bila prva 
mentorica Folklorne skupine 
Jurovčan.

Folklorna skupina Jurovčan je bila 
ustanovljena leta 1973 s strastjo do 
ohranjanja in širjenja bogate 
slovenske folklorne dediščine. Skozi 
desetletja je skupina postala simbol 

lokalne kulture in ponosa Jurovčanov. 
Njeni člani so s svojimi nastopi 
navduševali domače in tuje občinstvo 

ter se udeleževali številnih prestižnih 
folklornih festivalov po Slovenĳi in 
tujini.

Podeljene so bile tudi Maroltove 
značke iz JSKD, ki so jih prejeli 
posamezniki za aktivno udejstvovanje 
na področju ljubiteljske folklorne 
dejavnosti. Podelila sta jih Jože 
Križan in Breda Slavinec iz JSKD. Na 
koncu se je zbranim zahvalil še župan 
Peter Škrlec, ki je čestital 
nastopajočim in dejal: »Vsak kraj ima 
nekaj, kar ga odlikuje. Ponosen sem, 
da ima naš kraj folkloro. Tukaj je 
doma folklora!«

Nina Zorman, besedilo 
Foto Askari, fotografija

Zlati dosežki učenk: Tiana 
Šipek in Gloria Vuzem 
navdušujeta s svojim uspehom

Tiana Šipek in Gloria Vuzem, 
učenki Osnovne šole Jožeta 
Hudalesa Jurovski Dol, sta se 
izkazali s svojim odličnim 
uspehom. Na županovem sprejemu, 
ki je potekal 13. junija, jima je 
župan čestital in se jima zahvalil za 
trud. Posebno pohvalo je izrazil 
Tiani Šipek, ki se je vpisala v zlato 
knjigo najuspešnejših učencev. 
Generacija devetošolcev 2014–
2023 se je izkazala s številnimi 
dosežki na različnih tekmovanjih in 
prireditvah.
Tiana Šipek s Plodršnice, majhnega 
kraja v občini Šentilj, je nadarjena 
pevka in plesalka. Poleg tega igra 
kitaro in se uspešno udeležuje 
šolskih tekmovanj iz različnih 
predmetov, pri čemer je osvojila 
srebrna priznanja na državnih 
tekmovanjih. Tiana se uči z veliko 
vnemo, vendar priznava, da se ne 
uči sproti, ampak pred 
ocenjevanjem ponovi snov. S 
pomočjo podpore staršev in 
zmožnosti hitrega pomnjenja se je 
uspešno spopadala z izzivi šolanja. 
Tiana je ponosna na svoje dosežke 
in se veseli nadaljnjega šolanja na 
Prvi gimnaziji v Mariboru.
Gloria Vuzem z Varde je kljub 
preteklim zdravstvenim težavam 
dosegla odličen uspeh v šoli. 
Najbolj jo zanimajo matematika, 
kemija in slovenščina. Tudi Gloria 
se ni učila sproti, saj si je večino 
snovi zapomnila med poukom. 
Kljub nekaterim težavam pri 

angleščini je bila samostojna pri 
organizaciji učenja. Nacionalni 
preizkusi znanja ji niso povzročali 
stresa, saj se je potrudila po svojih 
najboljših močeh. Poleg šolskega 
uspeha se je Gloria aktivno 
vključila v pevski zbor, folkloro in 
gasilsko društvo. Po poletnih 
počitnicah bo postala dijakinja 
Srednje ekonomske šole in 
gimnazije Maribor, kjer si želi 
pridobiti znanje s področja 
računovodstva.
Tako Tiana kot Gloria sta navdušeni 
nad svojimi dosežki. Obe se 
veselita nadaljnjega šolanja in 
novih izzivov. Tiana si želi postati 
pravnica in uživati v življenju, 
medtem ko Gloria razmišlja o 
karieri računovodkinje in 
ustanovitvi lastne pisarne. Kljub 
različnim ciljem ju povezujejo 
ambicija, trdo delo in želja po 
samostojnosti.
Župan Peter Škrlec se je prav tako 
zahvalil tudi razredničarki 
Aleksandri Kuntner in ravnateljici 
Vesni Breznik, saj je osnovno šolo 
zaključila še ena uspešna generacija 
učencev, za kar so poleg truda 
učencev zaslužni tudi učitelji in 
vodstvo šole. Sprejema so se 
udeležili tudi starši odličnih učenk, 
ki ju podpirajo, spodbujajo in jima 
stojijo ob strani ter s tem 
pripomorejo k uspehom, ki jih 
dosegata. Staršem se je župan ob tej 
priložnosti za njihovo podporo 
iskreno zahvalil.

V naši občini so praznovali
90. rojstni dan Ivana Frasa iz 
Zgornjega Partinja
Svoj devetdeseti rojstni dan je 
praznoval Ivan Fras iz Zgornjega 
Partinja. V zakonu z Marico so se 
jima rodili štirje otroci. Leta 2008 sta 
z Marico praznovala zlato poroko, 
vendar je žal istega leta umrla. Na 
stara leta, ko ne zmore več dela na 
kmetĳi, sta mu v pomoč sin Janko in 
snaha Darinka. Veliko pomaga tudi 
hči Anica, obišče ga tudi najstarejši 
sin Milan. Življenje mu lepšajo pet 
vnukov in dva pravnuka. Ob 
okroglem jubileju ga je obiskal župan 
Peter Škrlec in mu ob izročitvi 
simboličnega darila čestital ter zaželel 
še veliko zdravih in zadovoljnih let.

Na županovem sprejemu sta se Tiani in Gloriji pridružili razredničarka, ravnateljica in starši odličnjakinj.

J A V N I   P O Z I V  
za sofinanciranje programov in projektov raznih društev v Občini Sv. Jurĳ v Slov. goricah v letu 2023
Besedilo javnega razpisa in ostala razpisna dokumentacĳa sta objavljena na spletni strani občine: www.obcinajurĳ.
si. Za dodatne informacĳe lahko pokličete na 02/729 52 53 ali pišete na jasna.senekovic@obcinajurĳ.si. Razpisani 
rok za oddajo vlog je najkasneje do petka, 21. 7. 2023, do 13. ure oz. na ta dan oddana priporočena pošiljka na pošti.
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Trojiški župan David Klobasa je v 
okviru praznovanja občinskega 
praznika Trojicafest 2023 sprejel in 
izročil nagrade najboljšim dijakom 
in študentom iz te občine. Nagrade so 
prejeli: Tomaž Leopold – za 
opravljen magisterij po študijskem 
programu 2. stopnje Informatika in 
tehnologije komuniciranja na 
Fakulteti za elektrotehniko, 
računalništvo in informatiko; 
Veronika Kukovec – študentka 
Pedagoške fakultete v Ljubljani, 
smer Specialna pedagogika, ki je 
uspešno opravila tretji letnik študija s 
povprečno oceno 9,10; Bernarda 
Anžel – študentka splošne medicine 
na Medicinski fakulteti v 
Mariboru, ki je uspešno opravila 
letnik s povprečno oceno 9,38; 
Tineja Ornik – študentka splošne 
medicine na Medicinski fakulteti v 
Mariboru, ki je uspešno opravila 
letnik s povprečno oceno 9,08; 
Sergeja Mlakar – dijakinja II. 
gimnazije Maribor, ki je na 
državnem prvenstvu v moški in 
ženski športni gimnastiki leta 2021 
dosegla tretje mesto; Bine 

Družovec – dijak Biotehniške šole 
Maribor, ki je v vseh letnikih srednje 
šole dosegel odličen uspeh. Letos in 
v vseh devetih letih osnovne šole pa 
so dosegli odličen uspeh: Urban 
Kraner, Neja Zorko in Ajda Ploj.

Ob občinskem prazniku je trojiški 
župan David Klobasa pripravil tudi 
sprejem za novorojenčke. Na ta 
praznični dogodek je bilo 
povabljenih 17 otrok, 9 deklic in 8 
dečkov. Starše z dojenčki je župan 
pozdravil in poudaril, da so zelo 
veseli vsakega novega občana. Vsak 
novorojenček je dobil simbolično 
darilo, njihovi starši pa finančno 
spodbudo v višini 200 evrov. Ob tej 
priložnosti je David Klobasa spomnil 
na pomemben projekt izgradnje 
novega vrtca v kraju. Trenutno so v 
fazi pridobivanja gradbenega 
dovoljenja. Novi moderni vrtec bo za 
občino Sveta Trojica velika 
pridobitev. V njem bo našlo varno 
zavetje veliko novih malčkov, 
njihove vzgojiteljice pa bodo imele 
dobre pogoje za delo. Vrtec bo 
zgrajen blizu Trojiškega jezera.

Trojicafest 2023

Županov sprejem odličnih 
dijakov in študentov

Občinski praznik in 
prepoznavni poletni festival

Občina Sveta Trojica je tudi letošnji 
občinski praznik dodobra 
zaznamovala z zdaj že 
tradicionalnim in priljubljenim 
Trojicafestom, ki je privabil izjemno 
število obiskovalcev in je bil 
vrhunsko festivalsko-kulturni in 
promocijski dogodek. V uradnem 
delu občinskega praznika so 
spomnili na dosežke in načrte te 
občine v prihodnjem obdobju in se 
zahvalili občanom, društvom, 
organizacijam in podjetnikom za 
njihov prispevek k razvoju občine. 
Med gosti je bil ob trojiškem županu 
Davidu Klobasi tudi predsednik 
Državnega sveta Republike 
Slovenije Marko Lotrič, ki je bil 
prav tako slavnostni govornik.

Poleg nastopov glasbenih skupin je 
letošnja Trojicafest postregel z Ulico 
okusov, ki je poskrbela za bogato 
ponudbo hrane, pijače in drugih 
izdelkov ter navdušila velikansko 
množico obiskovalcev iz vseh 
koncev Slovenije. Zelo zanimiva 
dogodka sta bila tudi letos Vinska 
galerija in Kiblflajšfest, ki sta v 
mogočni Martinovi protokolarni 
kleti dobesedno navduševala 
obiskovalce s pokušino vrhunskih 
vin iz štajerskega vinorodnega 
okoliša in z domačim kiblflajšom. 
Posebna strokovna komisija je celo 
ocenila nekaj vzorcev te priljubljene 
in zelo cenjene mesne jedi. V štirih 
festivalskih večerih je bil posebno 
doživetje Secret garden, na katerem 
so znani DJ-ji poskrbeli za vrhunsko 
nočno zabavo, Pomlad na jasi pa je 
otroke popeljala v čaroben svet iger 
in zabave. Osrednje festivalsko 
dogajanje se je odvijalo na velikem 
odru v občinskem središču pred 
zgradbo Občine Sveta Trojica. Tam 
so množico navdušenih obiskovalcev 
zabavali Nina Pušlar, Žan Serčič, 
MI2 in Kvatropirci. Trojiški trg je 
bil vse štiri večere prenapolnjen in 

pretesen za vse, ki so hoteli 
prisluhniti glasbi in petju ter se v 
dobri družbi poveseliti ob prijetnih 
zvokih nastopajočih.
Trojicafest je brez dvoma največji 
poletni festivalski dogodek v 
osrednjih Slovenskih goricah in je že 
zdavnaj prerasel regionalne okvire. 

Sodeč po odzivih in neverjetnem 
obisku lahko Trojicafest že uvrstimo 
med slovenske poletne festivale. 
Obiskovalci so bili izredno 
zadovoljni tako z glasbeno kot z 
gostinsko in kulinarično ponudbo, v 
kateri ni manjkalo niti domačih 
izvirnih dobrot iz osrednjih 

Slovenskih goric. Poleg vsega 
omenjenega je Trojicafest vrhunski 
promocijski dogodek za občino 
Sveta Trojica in ji daje 
prepoznavnost v širšem slovenskem 
prostoru ter razpenja krila njene 
nastajajoče turistične ponudbe. Tega 
se še posebej zavedajo v Zavodu za 

turizem Sv. Trojica, ki je ob tesnem 
sodelovanju z vodstvom občine in 
občinsko upravo nosil največje 
organizacijsko in izvedbeno breme. 
Vse se je še kako izplačalo in se bo 
dolgoročno tudi obrestovalo, so bili 
ob koncu optimistični organizatorji 
Trojicafesta 2023.

Trojiški trg je bil vsak večer pretesen za obiskovalce.

Trojicafest je otvorila Nina Pušlar 
in Trio Vivere.

Slavnostni govornik je bil 
predsednik državnega sveta RS 
Marko Lotrič.

Marjan Toš, besedilo
Arhiv občine, fotografije

Marjan Toš, besedilo
Arhiv občine, fotografiji
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starejših v Avstrĳi, njen partner pa 
ima kleparsko delavnico v 
Benediktu. V svoji kavarni je 
združila le najboljše sladice in na 
vprašanjem, zakaj se je za to 
odločila, je z nasmehom odvrnila, da 
je sama velika sladkosnedka, zato 
njen izbor ne preseneča.

Celotna investicĳa je bila za sveže 
pečena gostinca težka okoli 60 tisoč 
evrov. Iz kavarne pa je možno 
pobegniti tudi v naravo, kjer se ti 

izriše idiličen pogled na »naše 
trojiško morje«, kot ga opisuje 
Karmen. Ležalniki in gugalniki kar 
kličejo, da pobegnemo v mir v 
objemu narave, občudujemo lepoto 
Svete Trojice in se prepustimo toku 
življenja na najlepši način. Na dan 
otvoritve so za najmanjše napihnili 
napihljiva igrala Veverička, 
verjamemo pa, da bodo prostor 
kmalu polnili izjemni koncerti 
glasbenih skupin in standup 
komikov.

Trojiški trg že dolgo časa kliče po 
svežih in novih vsebinah in 
marsikateremu obiskovalcu je bilo 
danes v veselje vstopiti v popolnoma 
prenovljeno kavarno Garden Caffe, 
ki se nahaja v samem centru Svete 
Trojice. Slavnostno otvoritev je 
skupaj z najemnikoma Karmen Ploj 
in Danĳelom Rokavcem odprl 
trojiški župan David Klobasa, ki je v 
nagovoru izpostavil pogum, 
ljubezen, srce in seveda tudi finance, 
ki sta ju vložila v lokal, ki bo dodal 
Sveti Trojici novo in izjemno točko 
za srečevanja, ter dodal: »V čast in 
veselje mi je, da smo v petih letih 
dogovarjanj končno Trojiški trg 
obogatili s kavarno. Tu se bo pisala 
uspešna zgodba. Trojica je nujno 
potrebovala kulturni lokal, v 
katerega nekdo vlaga ljubezen, srce 
in več kot očitno tudi ogromno 
financ. Z izborom imena Garden 
Caffe sta Karmen in Danĳel želela 
nadaljevati začeto zgodbo iz 2019 – 
Secret garden (skrivna terasa), saj 
nosi čarobnost prav zaradi tega, ker 
je skrita. Neizmerno hvala za pogum, 
želim si, da smo ponosni na 
vsakogar, ki v naši občini vidi 

potencial in poslovno priložnost.« 
Danĳel Rokavec se je zahvalil 
zbranim, da so jih prišli podpret pri 
otvoritvi, in vsem tistim, ki se bodo 
vedno znova vračali v njihovo 
kavarno. Posebno zahvalo je izrekel 
sorodnikom in vsem, ki so zadnji 
mesec skupaj z njima garali, da je 
kavarna dobila sodobno podobo. 
Obiska bodo veseli prav vse dni v 
letu, saj je kavarna odprta od 
ponedeljka do nedelje, tudi med 
prazniki. Ko sta skupaj z ženo 
Karmen Ploj in trojiškim županom 
prerezala vrvico, so se na sveže 
prepleskana zelena vrata odprla in 
radovedne goste, ki so v rokah držali 
hišno penino, gostoljubno sprejela v 
nov prostor, kjer bodo ustvarjali 
srečne zgodbe.

Čeprav Karmen in Danĳel ne 
prihajata iz gostinskih vod, je 
Karmen že od najstniških let naprej z 
največjim veseljem delala v tem 
poklicu. »Vedno sem si želela imeti 
svojo kavarno in sedaj sem si 
uresničila svoje sanje,« je dejala 
Karmen, ki je po poklicu medicinska 
sestra in je zaposlena v domu 

Nova, čarobna trojiška kavarna 
Garden Caffe 
Nina Zorman, besedilo in fotografiji

PGD Gočova bogatejša za gasilsko vozilo s
cisterno GVC 16/24
Zmago Šalamun, besedilo in fotografija

Na začetku junĳa so se gočovski 
gasilci razveselili sodobnejšega 
gasilskega vozila, ki so ga kupili od 
sosednjega društva PGD Voličina. 
Gre za gasilsko vozilo GVC 16/24, 
ki bo gasilcem omogočilo še 
učinkovitejše in varnejše delo pri 
gašenju požarov. Slovesnosti so se 
udeležili trojiški župan David 
Klobasa, podžupan Smiljan Fekonja, 
predsednik GZ Lenart Klemen Potrč 
in poveljnik Robert Kukovec ter 
številni drugi predstavniki lokalne 
skupnosti.
Slovesnosti so se udeležili ustanovni 
član PGD Gočova Franček Fras, 
častna predsednica Terezĳa Petrič in 
častni poveljnik Milan Šalamun. 
Župan David Klobasa je izročil 
ključe gasilskega vozila poveljniku 

PGD Gočova Eriku Vogrincu, ta pa 
jih je predal strojniku Branku 
Kranvoglu, ki se je odpravil na 
kratko vožnjo. 
Staro vozilo, ki je štelo 35 let, so 
prodali na otok Brač članom DVD 
Milna. Gasilsko vozilo, ki so ga 
sprejeli, je sodobnejše in opremljeno 
s specializirano gasilsko opremo ter 
visoko zmogljivim motorjem. Z 
njegovo pomočjo bodo gasilci PGD 
Gočova še bolje pripravljeni na 
intervencĳe v njihovi lokalni 
skupnosti. Novi predsednik PGD 
Gočova Matjaž Šalamun je v 
nagovoru povedal, da gre za 
pomembno pridobitev, ki so jo še 
nadgradili. 
Sredstva za nakup gasilskega vozila 
s cisterno je prispevala Občina Sveta 

Trojica v Slovenskih goricah, in sicer 
27.000 evrov, preostalo polovico so 
gasilci dobili z akcĳo zbiranja 
prispevkov. Matjaž Šalamun se je 
zahvalil vsem donatorjem in 
sponzorjem, ki so prispevali sredstva 
za nakup vozila, ter poudaril, da je to 
dokaz, kako pomembno je 
sodelovanje med lokalno skupnostjo 
in prostovoljnimi gasilci. Vozilo je 
pohvalil tudi predsednik GZ Lenart 
Klemen Potrč, ki je v nagovoru 
izpostavil njegove odlike, ki jih je na 
lastni koži občutil na intervencĳi na 
Krasu v prejšnjem letu.
Po uradnem sprejemu in blagoslovu 
vozila, ki ga je opravil pater Bernard, 
je sledila gasilska veselica s Srčnimi 
muzikanti.

Jezero, ki je že desetletja 
dolgo neizkoriščena 
turistična priložnost

Marjan Toš, besedilo
Arhiv občine, fotografija

Na povabilo arhitektke Mojce 
Gregorski je mednarodno 
uveljavljen arhitekt iz Barcelone 
Carles Enrich z ekipo študentov 
ljubljanske Fakultete za 
arhitekturo v maju pripravil in 
razvijal projekt Oživitev 
Trojiškega jezera z lesenimi 
intervencijami. S tem je trojiška 
občina naredila še en korak več v 
smeri iskanja optimalnih rešitev 
za celovito ureditev in izrabo 
Trojiškega jezera, ki je že 
desetletja neizkoriščena naravna 
danost tega dela Slovenskih goric 
in še posebej občine Sveta Trojica. 
Ob zaključku delavnice, ki je 
naletela na izjemen odmev, so v 
trojiškem domu kulture 
predstavili projektne ideje 

sodelavcev projekta. 

Kot so sporočili z občinske 
uprave, so arhitekti in študentje 
predstavili vse ideje in predloge, z 
umestitvijo posameznih 
intervencij v leseni izvedbi na 
različnih lokacijah okoli 
Trojiškega jezera. Na strokovni 
predstavitvi so udeleženci z 
navdušenjem sprejeli zelo 
kreativno in ustvarjalno rešitev 
študentov, ki so se pod vodstvom 
španskega mojstra Enricha 
izredno potrudili. Vse pripravljene 
rešitve so dobre in iz naravnih 
materialov, ki za izvedbo ne 
zahtevajo velikih finančnih 
sredstev in ne posegajo v naravo, 
kar je še posebej pomembno. 

Strokovne rešitve za oživitev Trojiškega jezera z lesenimi 
intervencijami
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V sredo, 14. junija, je bila v Dominikanskem 
samostanu na Ptuju predstavljena nova 
blagovna znamka destinacije Štajerska. 

Si predstavljate destinacijo, kjer vam ni treba 
izbirati med urbanim in naravnim svetom, saj 
se lahko obema predate v prepletu? To je 
Štajerska. Urbanaravni užitek, unikatno 
doživetje v objemu gostoljubnosti, odprtosti in 
družabnosti. Z bogato ponudbo se bo še 
močneje povezala, povzdignila in s ponosom 
zarisala na domači in mednarodni zemljevid 
atraktivnih turističnih destinacij.
Deležniki na območju Podravja so prepoznali 
potrebo po večjem in učinkovitejšem 
povezovanju podravskih občin v destinacijo 
Štajerska. Veččlansko partnerstvo konzorcija 

destinacije Štajerska je predstavilo blagovno 
znamko, promocijski video in spletni portal 
Štajerska. Partnerstvo sestavlja 39 podravskih 
občin in Združenje vinorodna Štajerska, pri 
čemer Razvojna agencija Slovenske gorice,                     
d. o. o., zastopa interese 12 občin v Slovenskih 
goricah.
»Z vzpostavitvijo destinacijske znamke 
Štajerska smo jasno nakazili namero in potrebo 
po razvoju turizma na geografsko zaokroženem 
območju, ki zajema destinacije: Maribor, Ptuj, 
Pohorje, Jeruzalem Slovenija, Slovenske 
gorice, Haloze in Ravno polje,« je rezultat več 
kot triletnega truda po tovrstnem povezovanju 
povzel tudi direktor Regionalne razvojne 
agencije za Podravje – Maribor Uroš Rozman, 
koordinator konzorcija, in dodal, »da je 

brezmejno regijsko povezovanje koristno tudi 
za gospodarstvo in lokalno prebivalstvo, saj na 
ta način dvigujemo kakovost bivanja vseh«.
»Odlična dostopnost in geografska lega ter 
velika raznolikost ponudbe na majhnih 
razdaljah so naša dodana vrednost. Zato vas 
vabimo, da dan začnete z odkrivanjem galerij, 
muzejev in trendovskih kotičkov na mestnem 
kolesu ter z gorskim nadaljujete odkrivanje 

umetnin, ki jih s hribovji, gozdovi, reko in 
jezeri ustvarja narava. Doživite Štajersko s 
Slovenskimi goricami,« je zaključil Uroš 
Rozman. 

Facebook: www.facebook.com/stajerska.si
Instagram: www.instagram.com/stajerska.si
Spletna stran: www.stajerska.si

Nova destinacija 
Štajerska zaživela tudi v 
praksi – gre za preplet 
urbanega in naravnega
Damjan Veršič, besedilo in fotografija

Ptuj, mesto z bogato zgodovino in 
izjemno kulinarično tradicijo, je že 
vrsto let gostitelj tekmovanja 
Dobrote slovenskih kmetij. Leto za 
letom se na Ptuju zberejo najboljše 
kmetije iz vse Slovenije, da bi se 
pomerile v ustvarjanju najokusnejših 
in najkakovostnejših kulinaričnih 
dobrot. Tudi letos se je prijavilo kar 
nekaj kmetij iz Slovenskih goric, ki 
so domov prinesle več odličij.
Lahko bi dejali, da svojo kakovost že 
vrsto let držijo naši pridni in 
ustvarjalni kmetje z območja 
Slovenskih goric. To tekmovanje 
predstavlja priložnost za promocijo 
slovenskih kmetij in njihovih 
izdelkov ter hkrati razkriva izjemne 
okuse, ki jih ponuja slovenska 
podeželska kuhinja. Poleg tega imajo 
obiskovalci priložnost srečati kmete, 
ki z veseljem delijo svoje znanje in 
strast do pridelave kakovostne hrane.

Zlato priznanje
• Ivana Divjak, Sv. Trojica v 

Slovenskih goricah, Breskvice,
• Monika Grah, Jurovski Dol, 

Janeževi upognjenci,
• Vojteh Gungl, Benedikt, Krhki 

Orehovi rogljički z belim 
čokoladnim oblivom in temno 
čokolado in Široki rezanci s 
črno trobento,

• Kmetija Ješovnik, Petra 
Ješovnik, Cerkvenjak, Domači 
jušni rezanci, Domači pisani 
svedri – 4 letni časi in  Domači 
ajdovi široki rezanci,

• Petra Muršeč, Lenart, Mešani 
kruh z rženo moko, Domači 
praženi lešniki, Domači praženi 
lešniki s čilijem in Domači 
praženi lešniki s karamelo,

• Mojca Senekovič, Lenart, 
Domači jušni rezanci,

• Ida Senekovič, Sv. Ana, 

Domači rezanci,
• Maja Škamlec, Jurovski Dol, 

Orehovi rogljički,
• Aleksandra Žugman, Jurovski 

Dol, Janeževi upognjenci,
• Evgen Simonič, Sv. Ana, 

Jabolčni kis s slovenskim 
česnom,

• Miran Kolarič, Jurovski Dol, 
Namaz iz bučnih semen s 
čilijem, Namaz iz bučnih 
semen, Bučno-skutin namaz, 
Mladi sir v bučnem olju, Bučno 
olje – 100% domače, Hladno 
stiskano bučno olje, Hladno 
stiskano lešnikovo olje, Hladno 
stiskano sončnično olje, Hladno 
stiskano ričkovo olje in Olje 
oljne ogrščice,

• Bogomira Rotman, Jurovski 
Dol, Pašteta iz stebelne zelene,

• Alberto Kocbek, Voličina, 
Domači desert,

• Andrej Dvoršak, Jurovski Dol, 
Solaris,

• Marjan in Marinka Polič, Sv. 
Ana, Traminec.

Srebrno priznanje
• Vojteh Gungl, Benedikt, 

Janeževi upognjenci, Krhki 
orehovi rogljički s temnim 
čokoladnim oblivom in belo 
čokolado, Krhki orehovi 
rogljički s kakavomin 
lešnikovim posipom, Široki 
rezanci z jurčki, Hruškov nektar 
in Breskov nektar,

• Pri lunci, Špela Lunežnik, 
Voličina, Orehovi rogljički in 
Jurčki,

• Jožica Senekovič, Lenart, 
Janeževi upognjenci,

• Tadej Rojs, Cerkvenjak, Meso 
iz tünke z zaseko in Domače 
dimljene klobase,

• Matej Rotovnik, Jurovski Dol, 

Domača pašteta, Pašteta z 
bučnimi semeni, Domača 
pašteta s čilijem in Jelenova 
salama,

• Alberto Kocbek, Voličina, 
Domači jogurt – jagoda,

• Miran Kolarič, Jurovski Dol, 
Hladno stiskano laneno olje, 
Hladno stiskano orehovo olje in 
Hladno stiskano konopljino olje

• Andrej Dvoršak, Jurovski Dol, 
Muscaris,

• Urban Kramberger, Lenart, 
Rumeni muškat,

• Mitja Firbas, Cerkvenjak, 
Domača viljamovka iz 
sadovnjaka družine Firbas.

Bronasto priznanje
• Jožica Kramberger, Lenart, 

Domači mešani kruh iz krušne 
peči,

• Milica Šilec, Sv. Trojica, 
Kvašeni rogljički,

• Evgen Simonič, Sv. Ana, 
Jabolčni kis,

• Miran Kolarič, Jurovski Dol, 
Pečena in soljena bučna semena,

• Vojteh Gungl, Benedikt, 
Marelični nektar.

Na Dobrotah slovenskih kmetij naše kmetije 
osvojila najvišja odličja!
Nina Zorman in RASG, besedilo
Dobrote slovenskih kmetĳ, fotografija

Pot bakle miru skozi 
slovenskogoriške občine
Barbara Ribič, besedilo
Igor Barton, fotografija

Bakla miru, ki je iz Rima prispela 
v Maribor za Olimpijski festival 
evropske mladine 2023, je med 
svojim potovanjem po 28 
slovenskih občinah v ponedeljek, 
5. junija, med drugim obiskala 
Občino Sveti Jurij v Slovenskih 
goricah, dan kasneje pa se je 
ustavila v Cerkvenjaku, Sveti 
Trojici, Benediktu in Lenartu. 
Lisjaka Foksija, maskoto 
Olimpijskega komiteja Slovenije, 
so skupaj s prinešeno baklo – ki 
simbolizira duh športnosti in 
enotnost - povsod pozdravili 
predvsem otroci in drugi športni 
navdušenci. Sam festival, 
namenjen mladim športnikom 
med 14. in 18. letom, je v 
Mariboru potekal med 23. in 29. 
junijem, ko se je v kar enajstih 
športnih panogah pomerilo 3.600 
udeležencev iz 48 evropskih držav.
V Jurovskem Dolu je župan Peter 
Škrlec skupaj z učenci OŠ J. 
Hudalesa Jurovski Dol v šolsko 
telovadnico priklical lisjaka 
Foksija, maskoto Olimpijskega 
komiteja Slovenije in 
ambasadorja olimpijskih vrednot. 
Foksi je s seboj prinesel tudi baklo 
miru, ki je od župana v krogu 
potovala med učenci. Tega dne je 
bakla potovala naprej še v 

Kungoto in Šentilj.
Naslednji dan so baklo gostili 
najprej v Občini Cerkvenjak, kjer 
so jo sprejeli otroci Vrtca 
Pikapolonica Cerkvenjak, učenci 
OŠ Cerkvenjak - Vitomarci in 
člani DU Cerkvenjak. Lisjak 
Foksi je plamen nato ponesel v 
Sveto Trojico, kjer so ga prav tako 
sprejeli otroci osnovne šole in 
vrtca. V Benediktu je zbrane 
nagovoril župan mag. Milan 
Repič, za radoživo vzdušje pa so 
poskrbeli predstavniki KMN 
Benedikt, OK Benedikt, MTK 
Benedikt in DU Benedikt ter 
osnovnošolski in vrtčevski otroci. 
Na ŠRC Polena so baklo opoldne 
sprejeli predstavniki občine, 
otroci lenarškega vrtca in osnovne 
šole ter drugi športni navdušenci. 
Zbrane je nagovoril župan mag. 
Janez Kramberger, za glasbena 
vložka pa sta poskrbela Denis 
Čuček in Manca Lihtenvalner. 
Predstavniki domačih športnih 
društev – TPMK Lenart, OK Zoja, 
KK Ajdas Lenart, KK TBP 
Lenart, NK Lenart ter ŠD Majstri 
Lenart – so v spremstvu lisjaka 
Foksija baklo miru ponesli nekaj 
častnih krogov po Poleni. Bakla 
miru je svoj torkov izlet zaključila 
v Dupleku.
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Prvi lenarški notar moderne dobe je
nadaljeval tradicijo lenarških notarjev 

Od leta 1995 v novi državi Sloveniji 
spet deluje notarska služba, ki je bila 
ukinjena leta 1944, ko so bile 
pristojnosti notarjev prenesene na 
sodišča. Sicer pa je tudi za slovenske 
dežele in s tem tudi za Slovenske 
gorice začel veljati Zakon o 
notariatu, ki ga je leta 1855 sprejela 
cesarska Avstrija. Njegova določila 
so uporabljali tudi notarji, ki so 
prihajali na nekdanji trg. Sv. Lenart v 
Slovenskih goricah. V zgodovini 
notariata ločimo dve obdobji, in sicer 
prvo obdobje do leta 1855, ko je bil 
vzpostavljen sistem organiziranega 
delovanja notarja prek Notarske 
zbornice, in po letu 1855, ko je notar 
začel veljati za zaupanja vredno 
osebo (persona credibilia).

Miloš Lešnik – prvi notar 
moderne dobe pri Lenartu
Med najbolj znanimi lenarškimi 
notarji do ukinitve notariata ob 
koncu druge svetovne vojne je bil 
zagotovo Fran (Franjo) Štupica, ki 
je prišel v središče Slovenskih goric 
leta 1905 iz Tržiča. Notarsko službo 
je opravljal vse do smrti leta 1937. 
Prvi lenarški notar po vnovični 
vzpostavitvi notariata v samostojni 
Slovenji leta 1995 pa je postal Miloš 
Lešnik. V Lenart je prišel iz 
Maribora in bil nekaj časa tudi 
sodnik in odvetnik, potem pa je 
postal prepoznavni notar, ki je v 
mestu pustil trajne in globoke sledi. 
Glede na dolgoletno službovanje pri 
Lenartu bi ga lahko primerjali celo z 
legendarnim predvojnim notarjem F. 
Štupico. Miloš je shranil del njegovih 
insignij (pečatov) in tudi veliko 
napisno tablo Štupičeve notarske 
pisarne, ki jo je ta imel v svoji hiši na 
današnji Jurovski cesti 3 v Lenartu. S 
tem je simbolno pokazal na 
kontinuiteto notarske službe, ki je 
bila v Lenartu vedno zelo spoštovana 

in med ljudmi cenjena. To velja tudi 
za Miloševo obdobje, ko so se gradili 
novi temelji notarstva v mladi 
slovenski državi. Notarsko pisarno je 
odprl 1. junija 1995 in je polnih 28 let 

odgovorno in vestno opravljal službo 
lenarškega notarja. Na ta čas ima 
izobilje lepih spominov, o drobnih 
težavah pa raje ne govori. »Takšno je 
vsako delo, veliko dobrega, 

zanimivega in včasih tudi kaj 
neprijetnega. Treba je potrpeti in 
ohraniti dobro voljo. Posebnih težav 
nikoli ni bilo, morda na začetku 
občasno negodovanje strank zaradi 

tarif in plačila stroškov. A nič 
hudega, vse smo znali mirno rešiti in 
bili na koncu vsi zadovoljni.«

Sodnik, odvetnik in notar
Miloša se Lenartčani in okoličani 
dobro spominjajo tudi kot sodnika in 
vodje nekdanje Organizacijske enote 
Temeljnega sodišča Maribor pri 
Lenartu, današnjega Okrajnega 
sodišča Lenart. Kot mlad sodnik je 
začel delati v Lenartu leta 1980 in bil 
v sodniški službi do leta 1988. Pravi, 
da so to bila razgibana leta, in kot 
zanimivost omenja legendarnega 
lenarškega odvetnika Smiljana 
Sancina, ki ga je prosil, naj razprav 
ne razpisuje po 11. uri. »Odvetnik 
Sancin je polnih 41 let prihajal v 
lenarško pisarno vsako jutro točno 
ob sedmi uri, ob dvanajstih pa je imel 
kosilo in se nato v pisarno ni več 
vračal. Delal je od doma. Kot 
starejšemu in cenjenemu kolegu sem 
seveda ugodil,« se teh časov 
spominja Miloš. Vse življenje je bil 
zapisan pravu, diplomiral je na 
ljubljanski pravni fakulteti in po 
študiju opravil sodniški izpit kot 
pripravnik v Mariboru. Notarsko 
pisarno je predal mariborski kolegici, 
ki bo do konca razpisnega postopka 
za novega notarja v središču 
Slovenskih goric začasno opravljala 
to službo tudi v Lenartu. »Nikoli si 
nisem mislil, da bo ob predaji toliko 
birokratsko-administrativnih opravil,
ki smo jih tudi brez večjih težav 
opravili,« je povedal Miloš in dodal, 
da mu v pokoju očitno ne bo dolg 
čas. »Vidim, da mi že zdaj zmanjkuje 
časa, a se bom navadil tudi na to,« je 
nasmejan dejal ob slovesu in 
pripomnil, da bo zdaj najbrž imel 
malo več časa tudi za oddih ob morju 
na otoku Krku. 

28 let notarske službe v Lenartu je hitro minilo.

Marjan Toš, besedilo
Maksimiljan Potočnik, fotografija

Notar Miloš Lešnik je odšel v pokoj z lepimi spomni na opravljanje notarske službe.

23. Veteranski pohod v 
Cerkvenjak: Maistru in 
domovini v čast
Marjan Toš, besedilo 
Dušan Komar, fotografija

Lenarško Območno združenje 
veteranov vojne za Slovenijo (OZ 
VVS) je organiziralo tradicionalni, 
že 23. junijski pohod po poteh 
generala Maistra, ki so ga naslovili 
»Po poti od generala Maistra do 
osamosvojitve«. Veterani iz vse 
Slovenije so se zbrali na osrednjem 
prireditvenem prostoru v 
cerkvenjaškem športnem centru, kjer 
jih je sprejel in pozdravil župan 
Občine Cerkvenjak Marjan Žmavc. 
Udeležence sta nagovorila in 
pozdravila tudi predsednik OZ VVS 
Lenart Jože Majcenovič in 
podpredsednik Zveze veteranov 
vojne za Slovenijo Venčeslav Ogrinc. 
Pohodnikom so iskreno dobrodošlico 
zaželeli še mladi Cerkvenjačani, ki 
so jim pripravili lep kulturni 
program.

Letos je bila gostiteljica pohoda 
Občina Cerkvenjak, ki je veteranski 
pohod vključila v program 
praznovanja 25. občinskega 
praznika. S tem je vnovič dokazala, 
da zelo ceni in spoštuje ljudi, ki so v 
osamosvojitveni vojni leta 1991 

častno in odgovorno izpolnili 
poslanstvo braniteljev mlade države 
Slovenije. Pohod je vsako leto 
namenjen tudi negovanju spomina na 
generala Rudolfa Maistra, ki je imel 
v Slovenskih goricah veliko zvestih 
podpornikov, sodelavcev in borcev – 
prostovoljcev. Največ ravno iz 
cerkvenjaškega območja, na kar so 
izredno ponosni v Društvu generala 
Maistra Cerkvenjak, katerega člani 
so tudi sodelovali na pohodu, ki se ga 
je udeležilo več kot 160 veteranov in 
domoljubov. Vodil ga je Franc Kos, 
nam je povedal Iztok Rozin, 
podpredsednik OZ VVS Lenart.

Pohodniki so spoznali razgibano 
pokrajino slikovitih cerkvenjaških 
goric in se med drugim ustavili pri 
znamenitem izviru pitne vode v 
Andrencih, ki po pričevanju 
domačinov ni nikoli usahnil, tudi v 
največjih sušnih obdobjih ne. Zaradi 
tega so mu domačini nadeli ime 
»Lüba vodica«, ki se je ohranilo vse 
do danes. Legenda pravi, da naj bi v 
davnini ob izviru stalo tudi naselje, ki 
naj bi bilo v grozovitem potresu 

uničeno. Od takrat ni v bližini izvira 
nihče več postavil hiše, voda pa tam 
še vedno izvira. V Andrencih so si 
pohodniki ogledali tudi Rimski tabor. 
Dobre volje je bilo ves čas v izobilju 
in k vedremu razpoloženju je svoje 
prispevalo še lepo sončno vreme. Za 
konec druženja in slovo je vsem 
udeležencem pohoda legendarni 
kuhar Stanislav Kegel skuhal okusen 
vojaški golaž. Veterani in domoljubi 
so se razšli z željo, da se drugo leto 
spet srečajo.
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Teden umetnosti je organiziran v 
sodelovanju z Ministrstvom za 
vzgojo in izobraževanje in 
Ministrstvom za kulturo ter poteka 
pod častnim pokroviteljstvom 
Slovenske nacionalne komisije za 
Unesco.

Teden umetnosti spodbuja razvoj in 
integracijo umetnosti v 
izobraževanje. Vsako leto je projekt 
osmišljen z neko temo, s katero 
želimo izpostaviti aktualna 
vprašanja, povezana z umetnostjo v 
izobraževanju. V letošnjem letu je 
projekt podnaslovljen Srečanje 
umetnika in znanstvenika. Ta 
podnaslov nas je spodbudil k 
raziskovanju pogleda na svet, kjer se 
umetnost prepleta z znanostjo. 
Zato smo se na OŠ Sveta Ana in OŠ 

Sveta Trojica posvetili raziskovanju 
narave pri naravoslovju, pri likovni 
umetnosti pa smo pripravili vrsto 
zanimivih izdelkov. 

Na OŠ Sveta Ana so učenci pod 
mentorstvom Božene Šmirmaul in 
Metke Beber upodobili biotsko 
raznovrstnost vrta, travnika, gozda in 
morja. Izdelali so risbe v tehniki 
svinčnika in reliefe iz das mase. Vse 
izdelke smo razstavili v avli Antona 
Fašinga na že 5. likovnem mozaiku 
otrok. Razstavo smo obogatili z 
najboljšimi likovnimi izdelki, ki so 
nastali pri pouku likovne umetnosti 
in obveznem izbirnem predmetu 
likovno snovanje v tem šolskem letu. 
Otvoritev je bila 26. maja. Prisotne 
sta pozdravila ravnatelj OŠ Sveta 
Ana Aleksander Šijanec in župan 

Občine Sveta Ana Martin Breznik.
Na OŠ Sveta Trojica so učenci 7. 
razreda pod mentorstvom Nine Ličen 
Goričan in Metke Beber raziskovali 
biotsko raznovrstnost mokrišča. S 
tem smo želeli opozoriti na 
pomembnost mokrišč, ki pozitivno 
vplivajo na podnebne spremembe. 
Svoje izdelke smo razstavili v avli 
Jožeta Hudalesa v Lenartu na 
razstavi Likovni utrinki. Na tej 
razstavi si lahko ogledate še veliko 
zanimivih izdelkov, s katerimi smo 
sodelovali na različnih Unescovih 
projektih. Otvoritev je bila 14. junija. 
Prisotne sta pozdravila ravnatelj OŠ 
Sveta Trojica Darko Škerget in višja 
svetovalka za kulturo z Občine 
Lenart Darja Ornik.

Teden umetnosti nas vabi k 

Teden umetnosti v šoli in vrtcu

Metka Beber, besedilo in fotografiji

Vseslovenski projekt Teden umetnosti v šoli in vrtcu se odvija v okviru Unescovega 
svetovnega tedna umetnosti po vsem svetu. Pri nas je bila unescova koordinatorica OŠ 

in vrtca Sveta Trojica Metka Beber.

predstavitvi vseh 
področij umetnosti. 
Zato sta obe otvoritvi 
vključevali čudovite 
glasbene, plesne in 
literarne točke.

Obe razstavi bosta na 
ogled še nekaj časa. 
Vljudno vabljeni, da 
si ju ogledate.

Utrinek iz dogodka v avli Jožeta Hudalesa v Lenartu.

Razstava v avli Antona Fašinga vabi na ogled.

Zlate učenke Konservatorija za glasbo in balet 
Maribor – PŠ Lenart
Irena Košmerl Leš, besedilo
Arhiv šole, fotografiji

Tekmovanje Bolero na Muti
V četrtek, 25. maja, je glasbena šola 
v Lenartu, Konservatorij za glasbo in 
balet Maribor – PŠ Lenart, dosegla 
lep uspeh. Flavtistki Saraja Lorenc in 
Tajda Žižek sta se udeležili 
mednarodnega glasbenega 
tekmovanja Bolero na Muti 
(Koroška). Tekmovanje je v svoji 
tretji izvedbi namenjeno mladim 
tolkalcem, pihalcem in trobilcem 
vseh narodnosti do 15. leta. Saraja in 
Tajda sta s svojim nastopom v 2. 
kategoriji (letnika 2010 in 2011) 

prepričali žirijo, ki jima je podelila 
visoke ocene. Za doseženih 95 od 
100 točk sta prejeli zlato plaketo s 
pohvalo. Ob klavirju ju jo spremljala 
pianistka Slavica Kurbus, njuna 
mentorica pa je Nija Androjna.

Baletno tekmovanje Tutu grand 
prix
Od 24. do 28. maja je na Velikem 
odru Gledališke in koncertne 
dvorane Lendava potekalo 
mednarodno baletno in koreografsko 
tekmovanje Tutu grand prix. 

Udeležile so se ga učenke 4. in 5. 
razreda baletnega oddelka 
Konservatorija za glasbo in balet 
Maribor – PŠ Lenart, in sicer pod 
mentorstvom Tjaše Stergulec. S 
prejetimi 82 točkami so Larisa Hedl, 
Nuša Kirbiš, Eva Klevže, Hana 

Kraner, Neža Lasbaher, Ela Lenart, 
Neža Šijanec, Janita Škrlec in 
Tinkara Vaupotič v kategoriji VIII: 
VIJOLIČNA: osnovno – skupina (9–
12 let) dosegle prvo mesto in zlato 
plaketo. 

Zlatomašna slovesnost častnega naddekana 
Martina Bezgovška
Barbara Ribič, besedilo
Foto Tone, fotografija

V nedeljo, 25. junija, je 
župnijska cerkev sv. Lenarta v 
Slovenskih goricah v svojo 
notranjost privabila več kot 300 
ljudi, ki so se pridružili 
izjemnemu praznovanju – zlati 
maši ob 50-letnici duhovništva 
Martina Bezgovška. Častni 
naddekan in častni občan 
Lenarta je bil vse od leta 1973, 
ko je bil v Mariboru posvečen v 
duhovnika, tesno povezan z 
Župnijo sv. Lenart. Z besedami 
in simboličnimi darili so se mu 
poklonili predstavniki 
župnijskih skupin in tudi širše 
lokalne skupnosti.

Uvodoma je domači župnik 
Marjan Pučko izpostavil, da 
Bezgovškov prvi duhovniški 

dekret – pismo, s katerim škof 
pošlje duhovnika na določeno 
župnijo – nosi prav datum 25. 
junij 1973. S septembrom istega 
leta je tako Trg osvoboditve 13 
postal njegov stalni naslov, kar 
je ostal vse do danes. 
Bezgovšku so v imenu župnije 
izročili zlatomašni plašč, na 
katerem so grb iz prve omembe 
Lenarta in pečatniki, ki krasijo 
tudi cerkveni strop – zlati plašč 
tako predstavlja lenarško 
cerkev in s tem tudi župnijo. Za 
zlatomašnega pridigarja si je 
zlatomašnik izbral prodekana 
dekanije dr. Janka Goergnerja. 
Ta je skozi svoj nagovor 
izpostavil »Tinekovo« 
sposobnost povezovanja. Ne le 
znotraj župnišča, kjer je vsa ta 

leta živel skupaj z mamo, 
cerkve in župnije, prisluhniti in 
priskočiti na pomoč je znal 
vsakemu, ki je to potreboval. 
Mašno daritev so glasbeno 
polepšali pevci pod vodstvom 
Mateje Smonkar in ob 
spremljavi Matica Mesariča za 
orglami. 

Ob prošnjah so predstavniki 
župnijskih skupin – 
ministrantov, veroučencev, 
animatorjev, zakonske skupine, 
Karitasa, molitvene skupine in 
molitvene skupine Prenova v 
Duhu – zlatomašniku izročili 
simbolična darila. Slednja so ob 
koncu maše skupaj s pozdravi 
oziroma voščili predali tudi 
vidnejši pripadniki širše lokalne 

skupnosti: poslanec Franc 
Breznik, župan Občine Lenart 
mag. Janez Kramberger, 
predsednica Krajevne skupnosti 
Lenart Petra Krepek Cafnik, 
ravnatelj Osnovne šole Lenart 
Marjan Zadravec in predsednik 
PGD Lenart Florjan Rajšp v 
imenu treh društev, in sicer 
Prostovoljnega gasilskega 
društva Lenart, Čebelarskega 
društva Sv. Trojica – Lenart in 
skavtov Stega Slovenske gorice 
1, katerih član je Bezgovšek 
vseskozi bil.

Po maši je sledilo veselo 
druženje vseh zbranih z 
zlatomašnikom v Centru 
Slovenskih goric.
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Petek, 7. julij
• od 21.30 | Gasilska veselica: Razigrani fantje | PGD Selce

Sobota, 8. julij
• od 20.30 | Gasilska veselica: Ansambel Banovšek | PGD Selce

Ponedeljek, 10. julij - petek, 14. julij
• Poletni tabor: Počitnice v gozdu | Lovski dom Dobrava | Prijave 

možne na drustvo.lama@gmail.com  |  Društvo Lama
• Poletni twirling mažoretni tabor | Športno igrišče Sveta Ana | 

Prijave možne na padovnik.tajda@gmail.com  |  Twirling klub Aninih 
mažoretk

Petek, 18. avgust
• ob 18.00 | Zelena centrala na fotografiji, fotografska razstava | 

Kmetija Zelena centrala, Jurovski Dol |  Društvo Zelena centrala
• ob 20.00 | Glasba, hrana in pijača iz Gruzije, Nemčije, Poljske, 

Portugalske in Španije | Kmetija Zelena centrala, Jurovski Dol |  
Društvo Zelena centrala

Sobota, 19. avgust
• ob 10.00 | Ana in Froga, bralna uprizoritev za otroke od 5. leta naprej

| Kmetija Zelena centrala, Jurovski Dol | Društvo Zelena centrala
• ob 11.00 | Ustvarjalne delavnice za otroke z Zalo Zagoršek Golob, 

bralna uprizoritev za otroke od 5. leta naprej | Kmetija Zelena 
centrala, Jurovski Dol |  Društvo Zelena centrala

Nedelja, 27. avgust - četrtek, 31. avgust
• Stopi na pot: Oratorij 2023 | Lenart | Več informacij in prijava: 

www.zupnija-lenart.si  |  Župnija sv. Lenart

Del letošnje počitniške prtljage mora biti roman znane 
italĳanske avtorice Susanne Tamaro, Velika ljubezenska 
zgodba (Hiša knjig, 2023), ki nam je postregla z zelo 
čustveno ljubezensko zgodbo o odpuščanju in spominih. 
Življenje je v njegovem bistvu za platnice ujela Diane 
Chamberlain, kakor v prejšnjih delih, tako tudi v romanu 
Ukradeni zakon (Meander, 2023). Popelje nas v 40. leta 
prejšnjega stoletja, v obdobje vojne v ZDA, borbe 
protagonistke za boljši svet, opomni na neenakopravnost 
in poudari, da je vedno pravi čas za nov začetek. Irena 
Svetek, slovenska avtorica, pa nas je navdušila s 
kriminalnim romanom Rdeča kapica (Beletrina, 2021). 
Obljuba pravljičnega v naslovu ostane le v nekaj namigih 
na mestih zločina. Gre za prvi roman trilogĳe, v katerem 
spoznamo tožilca Mia Aurellĳa. Napeto, mestoma 
šokantno!

Cenjeni bralci, za bralne ideje se v prvi vrsti obrnite na 
nas, knjižničarke. Knjižnica Lenart je v junĳu obeležila 
61. obletnico ustanovitve ter s tem spodbujanja bralne 
kulture na območju šestih občin in tudi širše. V knjižnici 
boste našli tudi brezplačno revĳo o knjižnih novostih, 
Buklo. Seveda pa lahko bralne ideje najdete tudi na 
domačem kavču. Priporočamo obisk portala Dobre 
knjige, kamor knjižničarke prispevamo vnose o 
prebranem, spletno stran knjižnice, pa tudi spletni servis 
COBISS.si, ki nas seznanja z novostmi in statistiko 
izposoje, spletne strani založb ter seveda bloge bralk, ki 
na različnih spletnih mestih in v revĳah pišejo o 
prebranem na inovativne načine.

V zadnjem obdobju so naše bralce prepričale tudi 
biografsko obarvane zgodbe znanih osebnosti, pri čemer 
je treba omeniti zbirko Velike ženske (Učila). Navdih po 
romanu Petdeset odtenkov sive je še zmeraj v trendu skozi 
več romanov, ki so izšli zatem in obljubljajo obilo 
romantike, pripravljene »na višjih temperaturah«. Tako po 
pregledu izposoje trenutno prevladujejo dela Collen 

Hoover. Ljubiteljice napetega branja pa lahko izbirajo 
med zares širokim izborom novosti na področju 
kriminalnih romanov in psiholoških trilerjev. Na poti proti 
mestu počitnikovanja lahko prisluhnete tudi zvočnim 
knjigam. Če vam na plaži ali v hribih zmanjka branja, pa 
so na dosegu tudi elektronske knjige.

Dragi vsi, berite – zadovoljstvo je zagotovljeno, hkrati pa 
naj bo prav knjiga tisti (pre)potrebni postanek sredi 
vsakodnevne naglice.

Gremo vsi v daljne kraje – s pomočjo knjig!

Aleksandra Papež, besedilo 
Rosana Lorbek, fotografija

Tri brisače, kopalke, natikači. Planinski čevlji, kapa, športna oblačila. 
Ste kaj pozabili doma? Seveda, knjige! 

Likovna šola Harfa od oktobra tudi v Lenartu
Vanja Kajzer, besedilo in fotografija

Koncert pod orehom v spomin 
na Alojza Peserla

Aleksandra Papež, besedilo in fotografija

Likovna šola Harfa bo z vzgojno-
izobraževalnimi nameni spodbujala 
medgeneracĳsko sožitje, saj se bodo 
v njej srečali tako mladi kot starejši, 
ki bodo delali v isti skupini. Šola bo 
obiskovalcem omogočala specifičen 
estetski razvoj v izdelku in odnosu. 
Spodbujala bo vztrajnost in 
delavnost ter gradila pozitivno 
samopodobo kot pomembno 
vrednoto pri iskanju sreče v 
življenju. S šolo risanja in slikanja
bomo začeli v prvem tednu meseca 
oktobra v izobraževalni dvorani 
Centra Slovenskih goric v Lenartu. 

Likovne delavnice z namenom 
prepoznavanja in udejanjanja 
različnih likovnih področĳ bodo 
vodili priznani strokovnjaki in 
umetniki z likovnega področja, ki 
delujejo pod okriljem Kulturnega 
društva Harfistično omizje. Srečali 
se boste z Jano Stauber Mitter, 
profesorico likovne umetnosti, ki bo 
vodila tečaj slikanja, in Andrejem 
G. Gaberĳem, priznanim 
slovenskim kiparjem na tečaju 
risanja.
Šolanje bo trajalo dva meseca, 
enkrat na teden po dve uri, z 
začetkom na začetku oktobra, in se 
bo končalo z razstavo likovnih del, 

nastalih v likovni šoli Harfa. 
Delavnice bodo razdeljene na šolo 
risanja in šolo slikanja. V šoli risanja 
se bodo interesenti linĳ in črno-belih 
predstavitev naučili prikazovanja 
prostora v dveh dimenzĳah in 
zaključili s portretom kot večnim 
motivom v likovni umetnosti. Kogar 
pa zanimajo predvsem barve, vabimo 
k pristopu v slikarsko šolo, kjer boste 
spoznali skrivnosti mešanja barv, 
nanašanja na platno in oblikovanja 
motiva.
Za slikarske navdušence bo možna 
nadgradnja znanja z barvanjem v 
spomladanskem terminu slikanja na 

platno. 
Cena osnovnega dvomesečnega 
šolanja z začetkom v oktobru je 
190 evrov. Število udeležencev 
posameznega tečaja je omejeno na 
enajst ljudi. V primeru večjega 
zanimanja bomo organizirali dodatne 
termine. Osnovni material vas bo 
čakal v šoli in je vključen v ceno 
dvomesečnega tečaja.

Več informacĳ dobite na harfisticno.
omizje@gmail.com in 041 331 330.
Informativna prĳava je možna s 
skeniranjem zgornje QR kode.

Na obletnico njegovega rojstva so 
pod orehom na njegovem domačem 
dvorišču člani skupine 
Slovenskegoriški glasovi in družina 
Peserl pripravili koncert v spomin na 
velikega človeka in pomembnega 
glasbenika Alojza Peserla.
Slovenskogoriški glasovi, ki so pod 
umetniškim vodstvom Alojza Peserla 
prepevali več let, so se predstavili s 
tremi sklopi njegovih avtorskih 
pesmi, pesmi, ki so mu bile ljube 
oziroma jih je naučil on.
Slišali smo Završke fante (Rudolf 
Maister in Emil Adamič), njegovo 
Vse bi dal, za katero je besedilo 
napisala Berta Čobal, Mojcej (Pavel 
Kernjak) ter ljudski Slanca in Nocoj 
pa, oh, nocoj in Dajte mi zlatih strun 
(Franc Engelhart) in narodno 
Domača hiša, pri kateri je solo odpel 
Lojzetov vnuk, Tilen Peserl. Za 
konec pa se je oglasila še ena 
njegova, Večerna, katere besedilo je 
napisal po dolgem delovnem dnevu 
in poti s kolesom iz Lokavca ter v 
njej izrazil, kako globoko je cenil 

življenje. Kmalu je besedilu dodal še 
melodĳo.
Ob pevcih so nastopili Tamburaško 
društvo Apače, ki ga vodi Jan 
Juršnik, ter učenca Konservatorĳa za 
glasbo in balet Maribor – 
Podružnične šole Lenart Miha Fras, 
6. razred harmonike, in Lan Lebreht, 
7. razred harmonike, pod 
mentorstvom Kristĳana Brusa.
Tako Andrej Polič, ki Peserlovo delo 
nadaljuje na čelu Slovenskogoriških 
glasov, kot tudi Kristĳan Brus sta 
prve korake po tipkah klavirske 
harmonike ubirala prav pod 
mentorstvom Alojza Peserla.
Ob poslušanju glasbenih točk so se 
med zbranimi porajala močna čustva, 
saj je spomin na Alojza Peserla še 
kako živ ter tak tudi ostaja skozi 
njegovo glasbeno in literarno 
zapuščino. Zato se je med nastopi 
slišalo več njegovih verzov, ki jih je 
rad sestavljal v svojih pesmih. 
Prisluhnili so tudi odlomkom iz 
Kronike družine Črnčec ter orise 
njegovega življenja in dela.

Prĳava:
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Pet prijateljev v sedemnajstih urah 
prekolesarilo skoraj 300 kilometrov

Pot so začeli 9. junĳa ob 2. uri zjutraj 
iz Trnič (Marjeta na Dravskem 
polju). Uredili so si tudi spremstvo s 
kombĳem to je bil prĳatelj Karli 
Peja. Njihova pot jih je vodila skozi 
Slovensko Bistrico, Rogaško Slatino, 
Podčetrtek in Olimje proti Novemu 
mestu. Nadaljevali so proti Kočevju 
in prečkali mejo, nato pa se je začel 
najzahtevnejši del vzpona na hrib 
Delnice, ki se nahaja že na Hrvaškem 
in doseže višino približno 900 
metrov nadmorske višine. Matĳa 
pojasnjuje: »Za seboj smo že imeli 
200 kilometrov in soočili smo se z 
izzivom v Delnicah, kar je bilo kar 
naporno. To je obsegalo približno
20–30 kilometrov.« Po tem vzponu 
so se spustili skoraj na ničelno 
nadmorsko višino, kjer jih je čakal 
30-kilometrski spust do otoka Krka. 
Po prečkanju mostu so morali 
kolesariti še velik del otoka Krk, saj 
je bila njihova namestitev v Punatu, 
kar je pomenilo še nadaljnjih 35 
kilometrov.

Ekipa je prispela na cilj ob sedmih 
zvečer. V celotnem času vožnje so 
beležili statistiko: vozili so slabih 
13 ur, s postanki in počitkom pa je 
trajanje podviga znašalo skupno 
17 ur. Niso si vzeli časa za kosilo, 
ampak so se osredotočili na 
energĳske pripomočke in elektrolite. 
Povprečna hitrost, ki so jo dosegali, 

je bila 23 kilometrov na uro, kar je 
odličen dosežek za amaterske 
kolesarje. Prav tako so premagali 
3100 višinskih metrov. Začetek 
razgibanega terena se je začel od 
Novega mesta, kjer so bili soočeni s 
prvim izzivom – »gumidefektom«, ki 
so ga uredili v slabe pol ure. Med 
potjo jih je presenetil tudi lokalni 
naliv v Kočevju, zaradi česar so bili 
nekoliko premočeni. 
Matĳa nam je zaupal, da je bil 
občutek ob zaključku poti izjemen: 
»Ko potegneš črto, si sam nase zelo 
ponosen. Ne gre samo za fizično 
pripravljenost, ampak tudi za 
mentalno moč. Brez pravega uma ne 
bi mogli prevoziti niti 100 
kilometrov. Na takšnih poteh je 
najpomembnejša prav mentalna 
pripravljenost, ki ti omogoča, da 
nadaljuješ in dosežeš svoj cilj.«

Zgodba je navdihujoča in dokazuje, 
da s pravilno fizično in mentalno 
pripravljenostjo ter vztrajnostjo 
lahko dosežemo svoje cilje. Ekipa je 
pokazala izjemno predanost in moč, 
ki ju je mogoče doseči s skupnim 
naporom in vzajemno podporo. 
Njihova pustolovščina na kolesih bo 
zagotovo navdihnila številne 
rekreativne kolesarje, da se podajo na 
lastne podvige in premagajo svoje 
meje.

Nina Zorman, besedilo
Osebni arhiv, fotografija

Pet prijateljev, Jan Čreslovnik, Darko Železnik, Sandi Žvajkar, Matej Pulko in Matija Damiš, 
ki je zaljubljenih v kolesarjenje, se je podalo na poseben podvig prevoziti slabih 300 

kilometrov s kolesi do otoka Krk v enem dnevu. Pogovarjali smo se z Matijem Damišem iz 
Voličine, enim od udeležencev, ki nam je razkril podrobnosti njihovega izziva.

Po razpisu organizacĳe PŠI PZDU 
Maribor v letu 2023 je Društvo 
upokojencev Lenart 26. maja 
organiziralo izbirno tekmovanje v 
streljanju z zračno puško. Športna 
prireditev je bila izvedena po pravilih 
športnih iger Zveze društev 
Slovenĳe.

Tekmovanje je potekalo na strelišču 
Albina Postružnika v Zgornjem 
Porčiču v Lenartu. Od povabljenih 
gostov so se tekmovanja udeležili: 
predsednik komisĳe ŠRGK PZDU 
Maribor Vladimir Jurišič in 
predsednik ZDU Slovenskih goric 
Milan Hlevnjak.

Na izbirnem tekmovanju je 
tekmovalo 11 ekip, od tega 9 moških 
in 2 ženski. Prvič v zgodovini 
tekmovanja PZDU Maribor so na tej 
tekmi ženske ekipe iz dveh društev in 
posameznice iz drugih društev 
streljale tako kot moški, to je brez 
naslona, kot zahtevajo pravila.
Za potek tekmovanja in rezultate so 
nalogo sodnikov zelo uspešno 
opravili: Edi Črnko, Pavel Markoli in 
Milena Štuklek.

Po programu državnih športnih iger 

ZDUS za leto 2023 je komisĳa 
odločila, da bo državno tekmovanje 
(DŠI) v streljanju potekalo meseca 
oktobra v Saleški pokrajini v 
Velenju.

Na to tekmovanje sta se uvrstili dve 
ekipi, in sicer ena moška in ena 
ženska, ki sta zmagali na PŠI v 
Porčiču. Moška ekipa DU Duplek je 
zmagala v sestavi Zlatko Miklavec, 
Marjan Gajzer, Ivan Gajzer in Stanko 
Golc z doseženimi 481 krogi. Drugo 
mesto je pripadlo DU Benedikt s 461 
krogi in tretje mesto DU Lenart s 461 
krogi. Najboljši strelec in prejemnik 
pokala moških ekip je bil iz DU Sv. 

Trojica, Ivan HERIČ. Vse ekipe pa 
so prejele ekipni pokal.

Od dveh ženskih ekip je bila 
uspešnejša ekipa DU Benedikt v 
sestavi Irena Merčnik, Marĳa Huber 
in Stanka Senica z doseženimi 336 
krogi. Druga je bila ekipa DU Sveta 
Ana z doseženimi 328 krogi. 
Najboljša strelka in prejemnica 
pokala v ženskih ekipah je bila iz DU 
Sv. Ana, Slavica Pintarič. Ženska 
ekipa z najboljšim rezultatom je 
prejela pokal za doseženo mesto.
V podaljšku izbirnega tekmovanja je 
bilo še meddruštveno pokalno 
tekmovanje – program ZDU 
Slovenskih goric. Tekmovalo je šest 
ženskih ekip.

Prvo mesto je dosegla ekipa DU 
Benedikt s 661 krogi, drugo ekipa iz 
DU Sveta Ana s 643 krogi in tretje 
ekipa DU Lenart s 631 krogi. Sledĳo 
DU Voličina, DU Cerkvenjak in DU 
Sveti Jurĳ.

V času tekmovanja so bili 
tekmovalci z gosti deležni osvežilne 
pĳače in malice.

Izbirno tekmovanje v streljanju z zračno puško
Stanko Cartl, besedilo in fotografija

Dan košarke v Lenartu
Zmago Šalamun, besedilo in fotografija

V soboto, 3. junĳa, je v Športni dvorani Lenart potekal tradicionalni Dan 
košarke, ki ga je organiziral Košarkaški klub AJDAS Lenart. V sklopu 
dneva košarke so bile tekme v vseh selekcĳah, dogajanje pa je spremljal 
bogat spremljevalni program.
Turnirja so se udeležile ekipe iz kluba AJDAS Lenart, VBO Maribor, 
Borut Besedič Čiro iz Maribora, Cedevita junior iz Zagreba in UBSC 
Graz iz sosednje Avstrĳe. Med polčasom tekme U14 je potekalo 
tekmovanje v trojkah, med polčasom tekme U20 pa tekmovanje v 
»knockotu«.
Udeležence turnirja sta pozdravila župan Občine Lenart mag. Janez 
Kramberger in direktor skupine ATEA GROUP Damir Jenko, ki je tudi 
glavni sponzor kluba.
Turnir je potekal v tekmovalnem duhu, vendar so bili na koncu vsi 
zmagovalci, v klubu pa so vsekakor ponosni, da jim je dvakrat uspelo 
premagati ekipo Cedevita junior iz Zagreba. Pripravili so bogat srečelov, 
obiskovalci pa so se lahko posladkali z Mojčinimi cimetovimi rolicami.
V klubu so že začeli s pripravami na naslednje leto, ko bodo v 
Košarkaškem klubu AJDAS Lenart proslavili 50-letnico košarkaškega 
kluba v Lenartu, saj drugo leto mineva 50 let od prve omembe kluba v 
pisnih virih.

K R V O D A J A L S K A    A K C I J A 
Petek, 14. julĳ, 7.00 - 11.00
OO RK Sv. Ana | OŠ Sv. Ana 
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V ekipni konkurenci so tesno slavili strelci Lovske družine Vurmat s Sv. Duha 
na Ostrem vrhu

Pokal državnosti Alenu Mihaliču iz 
Strelskega društva Osek

Marjan Toš, besedilo in fotografija

Otroci sonca: twirling osvaja otroška 
srca in navdušuje starše!
Nina Zorman, besedilo 
Arhiv društva, fotografija

V petek, 23. junĳa, se je v 
večnamenski dvorani v Gosdorfu, v 
okolici avstrĳskega Cmureka, 
odvĳal občni zbor projekta GlaMUR 
– užitek ob reki. Projekt v svojem 
bistvu povezuje regionalne, lokalne 
ponudnike na področju turizma, 
kulture in kulinarike. Je projekt 
povezovanja ljudi z obeh – avstrĳske 
in slovenske – strani Mure ter tako 
živi idejo brezmejnosti, enotnosti, 
solidarnosti in spoštovanja 
različnosti. Na tokratnem občnem 
zboru so predstavili uspešno 
izpeljane projekte, izvolili prvi 
bilateralno zastopan upravni odbor in 
zastavili kar nekaj raznolikih 
aktivnosti za naprej.

Regionalni ponudniki ustvarjajo
prestižne izdelke in storitve
Projekt GlaMUR se je rodil leta 2012 
na pobudo avstrĳske strani – avtor 
projekta je Georg Pock, sicer 
podžupan občine St. Veit in der 
Südsteiermark, ki je tudi aktualni 
predsednik združenja. Projekt so 
sprva poimenovali Genuss am Fluss 
oziroma Užitek ob reki, kasneje pa 
ga z željo po dodani vrednosti 
preimenovali v GlaMUR. Mur 
predstavlja reko Muro oziroma del 
evropskega zelenega pasu v naši 
regĳi, celotno poimenovanje pa 
simbolizira bogastvo oziroma prestiž 
izdelkov in storitev visoke kakovosti, 
ki so na voljo pri lokalnih 

ponudnikih. Teh je danes več kot 200 
– gre za avstrĳska in slovenska 
podjetja različnih usmeritev, družbo 
pa jim dela tudi 10 avstrĳskih in 9 
slovenskih občin. Med vključenimi 
slovenskimi ponudniki jih je dobrih 
60 z območja LAS Ovtar Slovenskih 
goric in nekaj manj ponudnikov z 
območja LAS Prlekĳe. Projekt je bil 
skozi svoje dolgoletno delovanje 
finančno podprt tudi s strani 
Evropske unĳe. Živi vrednote le-te 
ter simbolizira edinstvenost in 
bogastvo naše skupne identitete, ki 
sloni na večstoletni skupni tradicĳi 
področja ob reki Muri v centru 
Evrope.

Pomlajen upravni odbor prvič 
bilateralen
Na občnem zboru so člani izvolili 
nov upravni odbor. Ob ponovno 
izvoljenem predsedniku projekta 
Georgu Pocku je na pomembnejše 
funkcĳe stopila pomlajena ekipa, ki 
je prvič v zgodovini projekta 
bilateralno zastopana, s člani tako iz 
Avstrĳe kot iz Slovenĳe. 
Podpredsedniški naziv si je nadel 
Matĳa Kramberger, po izobrazbi 
sicer farmacevt, ki je s svojo 
družinsko kmetĳo Kramberger - 
Šteinbauer z Lenarta prav tako del 
lokalnih ponudnikov v okviru 
projekta GlaMUR. Nov tajnik je 
Markus Jausovec, mlad vinogradnik 
iz spodnje avstrĳske Štajerske, 

njegova namestnica pa bo Slovenka 
Martina Ficko, ki bo s svojimi 
bogatimi izkušnjami na področju 
trženja zagotovo opazno obogatila 
projekt. Za finance bosta odslej 
skrbeli blagajničarka Lisa Schuster 
in namestnica blagajničarke 
Veronika Kollmanitsch. Na novo 
izvoljen upravni odbor bo v 
naslednjih tednih in mesecih 
povezoval regionalne ponudnike 
občin na obeh straneh Mure, in sicer 
z namenom graditve turistične 
prepoznavnosti tega področja.
Na občnem zboru so ob izvedenih 
volitvah predstavili tudi uspešno 
izpeljan transnacionalni Leader 
projekt. Izpostaviti velja tudi 
dvojezično kuharsko knjigo Zgodbe 
iz kuhinje, v kateri so poleg 
vrhunskih kulinaričnih receptov 
predstavljene zgodbe ljudi, ki živĳo 
in delajo na tem čudovitem območju 

ob reki Muri.
Kot partnerske občine projekta so se 
dogodka udeležili predstavniki občin 
Apače, Lenart, Benedikt, Sv. Ana in 
Gornja Radgona. Na dogodku ni 
manjkal niti poslanec v državnem 
zboru Franc Breznik. Pri projektu sta 
v preteklosti sodelovali tudi razvojni 
agencĳi Slovenskih goric in Prlekĳe. 
Njihovo delo je na tokratnem 
občnem zboru predstavila direktorica 
RASG dr. Milojka Domajnko.

Odprta kuhinja, krepitev 
digitalne prisotnosti in šole 
brez meja
Ustvarjalci projekta GlaMUR, polni 
energĳe in zagnanosti, v prihodnje 
načrtujejo kar nekaj zanimivih 
aktivnosti. V okviru »odprte 
kuhinje« projekta GlaMUR bodo 
organizirali nov cikel dogodkov, ki 

bo pletel kulinarične vezi in ponudil 
priložnost, da se ljudje skozi hrano 
zbližajo in uživajo v edinstvenih 
tradicionalnih okusih. Z raznimi 
delavnicami na področju trženja in 
družbenih omrežĳ želĳo lokalnim 
ponudnikom ponuditi pomembno 
znanje o učinkoviti promocĳi 
izdelkov ali storitev prek digitalnih 
platform. Projekt »Regionalnost v 
šole« bo omogočil in olajšal 
čezmejno sodelovanje šol, kar bo 
pripomoglo k bogatitvi 
izobraževalnih izkušenj in širjenju 
obzorĳ mlajših generacĳ lokalnih 
skupnosti. Poleg omenjenih 
dejavnosti načrtujejo tudi skupinske 
izlete in mnoge druge raznovrstne 
aktivnosti. Lokalna skupnost lahko z 
veseljem pričakuje vrsto zanimivih 
in koristnih dogodkov, ki bodo 
pripomogli k razvoju, promocĳi in 
sodelovanju v regĳi.

Projekt GlaMUR: 
Čezmejno povezovanje za 
užitek ob reki Muri
Barbara Ribič, besedilo
Arhiv društva, fotografija

Funkcijo podpredsednika projekta GlaMUR je prevzel Lenartčan Matija Kramberger.

Na strelišču Strelskega društva (SD) 
Osek pri Sv. Trojici v Slovenskih 
goricah je bilo v počastitev letošnjega 
dneva državnosti dvodnevno 
prestižno strelsko tekmovanje v 
streljanju na glinaste golobe v 
posamični in ekipni konkurenci. Med 
ekipami je sicer tesno slavila Lovska 
družina (LD) Vurmat s Sv. Duha na 
Ostrem vrhu pred domačini iz SD 
Osek in LD Videm. V lovskem stavu 
za pokal dneva državnosti je 
prepričljivo zmagal obetavni strelec 
Alen Mihalič iz SD Osek pred 
Damjanom Vnukom iz LD Pečarovci 
in Nejcem Kajžarjem iz SD Osek. V 
športnem stavu je prav tako slavil 
domačin Alen Mihalič pred Jožetom 
Kaučičem iz SD Kaliber in Denisom 
Celecem, prav tako iz SD Kaliber z 
Goričkega. Pomerili so se tudi 
veterani, med katerimi je bil najboljši 
Anton Korošak iz LD Negova pred 
prvim favoritom tekmovanja 
Bojanom Lešnikom iz LD Duplek in 
Milanom Baumanom iz LD Sv. Jurĳ 
v Slovenskih goricah. Kot nam je 
povedal predsednik SD Osek in vodja 

V nedeljo, 11. junĳa, je Twirling, plesni in 
mažoretni klub Lenart pripravil 
tradicionalno prireditev Otroci sonca v 
športni dvorani Osnovne šole Lenart, s čimer 
so uspešno zaključili šolsko leto. Dogodek, 
ki ga organizirajo vsako leto v junĳu, je 
privabil številne obiskovalce, ki so uživali v 
izjemnih nastopih 45 otrok. Med njimi so 
prevladovala dekleta, a je vmes tudi fant, ki 
je pogumno stopil na oder in navdušil 
prisotne. Otroci so s svojimi izvedbami 
pokazali vse, kar so se naučili v letošnjem 
letu, in s tem poželi bučen aplavz.

Prireditev je bila tudi priložnost za posebno 
zahvalo in priznanje vaditeljem, ki so 
otrokom pomagali pri njihovem napredku. 

Vaditelji so prejeli šopek rož kot gesto 
hvaležnosti za svoj trud in predanost. Dve 
nadarjeni dekleti, Špela Kovačič in Urška 
Pelko, bosta v naslednjih mesecih zastopali 
klub na mednarodnih tekmovanjih. Njuna 
uvrstitev na tako prestižna tekmovanja je 
dokaz izjemne kakovosti njunih nastopov in 
trdega dela, ki sta ga vložili v treninge.

Dogodek Otroci sonca je znova dokazal, da 
Twirling, plesni in mažoretni klub Lenart 
goji talente ter dviguje kakovostno raven 
plesne umetnosti med mladimi. S ponosom 
in navdušenjem so otroci osvojili odre in 
srca občinstva, hkrati pa dokazali svojo 
zavezanost in predanost temu izjemnemu 
športu.

tekmovanja Vlado Steinfelser, so letos prvič organizirali 
tudi tekmovanje v streljanju race na prelet. Zmagal je Nejc 
Kajžer iz SD Osek pred društvenim tovarišem Alenom 
Mihaličem iz SD Osek in Dominikom Slekovcem iz LD 
Dobrava v Slovenskih goricah. Strelsko tekmovanje v 
Oseku je bilo dobro organizirano in je vnovič privabilo 
lepo število tekmovalcev iz mnogih SD in LD 
severovzhodne Slovenĳe.



22 ŠT. 6 | 6. JULĲ 2023

V soboto, 27. maja, je bilo v Voličini 
nadvse slovesno. Velik poklon 
gasilstvu je izreklo 160 gasilcev in 
več kot 19 gasilskih vozil v paradi 
skozi center Voličine. V 
prireditvenem šotoru je nato potekala 
slovesnost, katere slavnosti govornik 
je bil član Upravnega odbora 
Gasilske zveze Slovenĳe in 
predsednik Sveta podravske regĳe 
Janez Liponik. Ob novi pridobitvi v 
Voličini – gasilskemu domu in 
gasilskemu vozilu GVC-1 – so se 
domači gasilci zahvalili botrom in 
donatorjem, ki so jim pomagali pri 
dveh velikih investicĳah. Podeljena 
so bila tudi državna priznanja in 
odlikovanja za njihove dosežke na 
področju gasilstva. Sledila je velika 
gasilska veselica z Alyo in Čuki.
Slovesnosti v Voličini so se udeležili 
številni visoki gostje iz gasilskih 
vrst: član Upravnega odbora 
Gasilske zveze Slovenĳe in 
predsednik Sveta podravske regĳe 
Janez Liponik, namestnik poveljnika 
podravske regĳe, višji gasilski 
častnik 2. stopnje Roman Cafuta, 
poveljnik Gasilske zveze Lenart, 
gasilski častnik 2. stopnje Robert 
Kukovec, župan mag. Janez 
Kramberger, podžupana Franci 
Ornik in Gregor Radoha ter 
podžupanja Občine Sveta Trojica v 
Slovenskih goricah Natalĳa Roškar 
Nedok. Na slovesnosti so bili 
predstavniki in gasilci iz gasilskih 
zvez v regĳi in širše: Destrnik, 
Lenart, Maribor, Območne gasilske 
zveze Ptuj, Ormož, Središče ob 
Dravi in Videm. Po slovenski himni, 
ki jo je odigrala Pihalna godba 
Kungoška Pleh Muzika, in gasilski 
himni je besedo dobrodošlice izrekel 
soorganizator, predsednik Gasilske 
zveze Lenart, višji gasilski častnik 
Klemen Potrč, ki je izpostavil, da je 
v slogi moč: »Ponovno so dokazali, 
da če stopimo skupaj, za nas ni 
nepremagljivih ovir in ni 
nedosegljivih ciljev, ampak so samo 
uspeh in svetla, skupna gasilska 
prihodnost.«

Gasilstvo je notranji klic srca
Zbrane je nagovoril tudi predsednik 

PGD Voličina Smiljan Marin, ki je 
povedal, da je gasilstvo notranji klic 
srca pomagati pomoči potrebnim, ne 
glede na uro, dan ali kraj poziva na 
intervencĳo. »Kot ključno vrednoto 
naj izpostavim tovarištvo, brez 
katerega naša organizacĳa ne bi 
mogla imeti tako bogate tradicĳe in 
brez katerega gasilci ne bi mogli 
uživati tako visokega spoštovanja, 
kot nam ga naše občanke in občani 
izkazujejo,« je pojasnil predsednik 
PGD Voličina in se dotaknil tudi 
nedavnih vremenskih neprilik, ki so 
nam ponovno dokazale, kako majhen 
je človek proti silam narave.
Ob tem je izpostavil pozitivno plat 
preizkušenj, saj »s tovarištvom in 
marljivostjo se lahko spoprimemo z 
vsemi vrstami nesreč. Današnji dan 
je vsekakor dokaz, da z močnim 
ekipnim duhom, trdim delom in 
pravim pristopom lahko naredimo 
marsikaj – gasilsko vozilo GVC-1, 
nov gasilski dom in 50. dan gasilcev 
Gasilske zveze Lenart,« je strnil 
predsednik Smiljan Marin. Župan 
mag. Janez Kramberger je gasilkam 
in gasilcem PGD Voličina zaželel, da 
bi dom in tudi novo gasilsko vozilo 
uporabljali čim manj na intervencĳah 
in da naj jim bolj služi za učenje in 
druženje kot za reševanje. »Novo 
gasilsko vozilo je bilo zelo potrebno, 
idejni načrti za nov gasilski dom so 
bili pripravljeni, novo vozilo pa ne bi 
šlo v gasilski dom, saj je bil ta 
neprimeren, zato smo potem še 
uspeli narediti nov gasilski dom,« je 
pojasnil župan Lenarta, zakaj so se 
odločili za tako veliko investicĳo v 
Voličini. Sledil je tudi nagovor 
predsednika Sveta podravske regĳe 

Janeza Liponika, ki je zbrane 
nagovoril zadnjič v tej vlogi, saj se je 
njihov petletni mandat iztekel: »Na 
nivoju regĳe so za nov petletni 
mandat 2023–2028 že imenovali 
nove člane za vodenje podravske 
regĳe. To se bo zgodilo v oktobru, ko 
imamo v Žalcu kongres.«
Pred podelitvĳo ključev novega 
gasilskega doma in avta je zbrane na 
harmoniki zabaval mladi gasilec 
Lukas Rojko, nato pa je župan izročil 
ključe novega gasilskega doma 
predsedniku PGD Voličina Smiljanu 
Marinu, ključe novega vozila pa je 
prevzel poveljnik PGD Voličina 
Marsel Kosec, ki jih je predal 
tovarišu Stanku Daksu. Sledil je 
blagoslov, ki ga je opravil domači 
župnik Jože Muršec, tudi podobe 
obnovljenega sv. Florĳana, ki je 
dolgo krasil voličinski gasilski dom.
Gasilci so se s podelitvĳo zahvalili 
bronastim, srebrnim in zlatim botrom 
ter donatorjem, ki so pripomogli k 
izvedbi investicĳe.
Vsa oprema ne pomaga nič, če ni 
ljudi, ki so pripravljeni delati in se 
zavedajo izjemnega pomena svojega 
poslanstva. Tako so bila še s strani 
predsednika Sveta podravske regĳe 
Janeza Liponika in predsednika 
Gasilske zveze Lenart Klemna 
Potrča izročena državna priznanja in 
odlikovanja za njihove dosežke za 
izjemen doprinos na področju 
gasilstva:
• Srečko Poštrak, PGD Osek, 

gasilsko odlikovanje 3. stopnje,
• Marinka Širovnik, PGD Selce, 

gasilsko odlikovanje 3. stopnje,
• Erik Vogrinec, PGD Gočova, 

gasilsko odlikovanje 2. stopnje
• Milan Šalamun, PGD Gočova, 

gasilska plamenica 1. stopnje,
• Terezĳa Petrič, PGD Gočova, 

odlikovanje za posebne zasluge,
• Jožef Maurič, PGD Benedikt, 

najvišje priznanje, to je kipec 
gasilca, ki mu bo podeljen na 
kongresu v Žalcu, v Voličini pa 
so mu tovariši čestitali in 
podarili šopek.

Po slovesnosti je sledila težko 
pričakovana gasilska veselica z Alyo 
in Čuki.

Prejemniki državnih priznanj in odlikovanj za njihove dosežke za izjemen doprinos na področju gasilstva.

V Voličini slovesno: 50. dan gasilcev 
Gasilske zveze Lenart – predali še 

nov gasilski dom in avto GVC-1
Nina Zorman, besedilo in fotografiji

Medobčinsko društvo invalidov 
Lenart je organiziralo dvodnevni 
izlet v Medžugorje, ki je potekal 
9. in 10. junĳa. Udeležilo se ga je 
52 oseb, članov in simpatizerjev. 
Pred tem smo imeli tudi druge 
aktivnosti, kot je bil zbor članov 
22. marca, izlet v Brezje - Bistra 
pri Vrhniki 22. aprila, kjer smo 
obiskali tehnični muzej, ter 
pevska revĳa v Murski Soboti 
15. maja. Naše romanje se je 
začelo zjutraj ob 3. uri na 
avtobusni postaji v Lenartu. 
Najprej smo obiskali slapove 
Kravice, nato pa smo se odpravili 
v Medžugorje in Vepric na 
Makarski rivieri. Na poti smo se 
ustavili v Zagrebu in se po 
avtocesti ob Dalmacĳi peljali ob 
hrvaški obali. Po prečkanju 
bosanske meje smo obiskali 
slapove Kravice, kjer smo si 
ogledali čudovite slapove in 

uživali v kosilu. Naslednja postaja 
je bilo Medžugorje, kjer smo si 
ogledali Crnico, prizorišče 
Marĳinih prikazovanj. Nekateri 
so se povzpeli na hrib, drugi pa so 
počakali ob vznožju, kjer je bil kip 
Device Marĳe. Naslednji dan smo 
po zajtrku imeli možnost izbire 
aktivnosti. Nekateri so ponovno 
obiskali Crnico, drugi pa smo se 
povzpeli na hrib Križavac, ki je bil 
naporen, a nagrajen z lepim 
razgledom in velikim križem na 
vrhu. Po kosilu smo se odpravili 
proti bosansko-hrvaški meji in 
nadaljevali pot proti Makarski. Na 
poti smo se ustavili v kraju Vepric, 
znanem tudi kot Lurd, kjer smo 
obiskali Marĳino svetišče. Pozno 
popoldne smo se vrnili proti domu 
in po sedmih urah utrujeni prispeli 
domov, a srečni in polni lepih 
spominov na to čudovito romanje.

V soboto, 3. junĳa, je v Lenartu 
potekalo XXVII. Regĳsko 
preverjanje usposobljenosti ekip 
prve pomoči v okviru Civilne 
zaščite Slovenĳe in Rdečega križa 
Slovenĳe. Kot nam je povedal 
Damjan Remškar, strokovni vodja 
ocenjevanja prve pomoči, se pri 
ekipah ocenjuje znanje laikov na 
področju prve pomoči.
Tekmovanje je potekalo na štirih 
delovnih točkah, na katerih so 
simulirane nesreče, obolenja, 
nesreče, poškodbe in 
demonstracĳa reševanja v 
različnih situacĳah. Točke so bile 
razvrščene po mestu Lenart, in 
sicer: pred kulturnim domom v 
Lenartu, na ploščadi pred 
papirnico DZS, na avtobusni 
postaji in na igrišču v parku Jožeta 
Pučnika.
Tekmovanja se je udeležilo enajst 

ekip s šestimi člani iz mariborske 
regĳe, in sicer: ekipa Policĳske 
uprave Maribor, ekipa Vrtca Otona 
Župančiča iz Maribora, ekipa PP 
RKS-OZ Lenart, ekipa iz občine 
Duplek, ekipa CZ Poljčane, ekipa 
RKS-OZ Maribor 1, ekipa RKS-
OZ Maribor 2 in občina Starše, 
ekipa PP Mestne občine Maribor, 
ekipa PP RK občine Oplotnica, 
ekipa PGD Zg. Bistrica in ekipa 
PP CZ občine Sveta Trojica v 
Slovenskih goricah.

Organizatorja sta bila Območno 
združenje RK Lenart in Izpostava 
za zaščito in reševanje Maribor. 
Štirinajst najboljših ekip na ravni 
države, z največ doseženimi 
točkami na regĳskih tekmovanjih, 
se bo uvrstilo na državno 
preverjanje, ki bo potekalo 15. in 
16. septembra v Zagorju.

Na izlet v Medžugorje
Vojko Majer, besedilo in fotografija

Preverjanje usposobljenosti 
ekip prve pomoči v Lenartu
Zmago Šalamun, besedilo in fotografija
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Turistično-vinogradniško društvo Benedikt že 
dvajset let povezuje ljubitelje trte in vina

Prvi člani takrat še Vinogradniškega 
društva Benedikt so se na 
ustanovnem občnem zboru sestali 
13. januarja 2003, točno dvajset let 
kasneje, 3. januarja letos, pa so se 
tako zbrali že jubilejnih dvajsetič. V 
dveh desetletjih je društvo pridno 
raslo, se srečevalo, izobraževalo in 
potovalo. Marsikaj se je spremenilo, 
med drugim se je pred petnajstimi 
leti z željo po še tesnejšem 
povezovanju in boljših možnostih 
trženja tako vinske kapljice kot 
turističnih doživetij v prelepem 
domačem kraju preimenovalo v 
Turistično-vinogradniško društvo 
Benedikt. Društvo, ki danes šteje 
57 članov, od katerih je približno 
polovica aktivnih vinogradnikov, pa 
vseskozi ostaja povezovalni člen 
med ljubitelji trte in vina, ki skupaj 
ohranjajo tradicionalne običaje ter 
spomin na rojaka Dominika Čolnika, 
slovenskega vinogradnika in 
narodnega buditelja.

Slavnostno bodo praznovali 
8. julija
Da bi dvajseti obletnici dali pomen, 
kot si ga zasluži, so se jo odločili 
obeležiti v sklopu prireditev ob 24. 
občinskem prazniku. V soboto, 8. 
julija, se bo Turistično-
vinogradniško društvo Benedikt tako 
s praznovanjem še uradno poklonilo 
dosežkom preteklih let.
Najprej bodo ob 13. uri v mežnariji, 
ki se nahaja ob cerkvi sv. Treh 
Kraljev, s ponosom podpisali listino 
o pobratenju z Društvom 
vinogradnikov Mokronog. Ob 15. uri 
se bo slavje nadaljevalo z osrednjo 
prireditvijo v prostorih krajevnega 
lovskega doma, za katero 
pripravljajo kratek, a izjemno bogat 
kulturni program. Na slovesnosti 
bodo podelili priznanja zaslužnim 
članom, s čimer bodo izkazali 
hvaležnost za njihov nesebični 
prispevek k razvoju turizma in 
vinogradništva. Po uradnem delu 
bodo zbrani ob dobri hrani, prijetni 
glasbi in vrhunskih vinih skupaj 
ustvarjali trenutke veselja in slavja.

Pot do uspeha se vije tudi 
mimo cerkve sv. Treh Kraljev
Zlatko Borak, prvotni in častni 
predsednik društva, je z nami delil 
spomine na začetek društvene poti in 
nekaj večjih prelomnic na njej. Ob 
tem velja izpostaviti pomembnost 
njegove vloge pri ustanovitvi in 
njegovega prispevka k razvoju, saj je 
bil predsednik kar tri mandate 
oziroma dvanajst let.
»Prej so naši vinogradniki in vinarji 
(so)delovali v okoliških krajih – 
večinoma v Gornji Radgoni in 
Lenartu. Skupaj s takratnim 
županom Milanom Gumzarjem smo 
ugotovili, da bi bilo bolje, če bi denar 
ostal doma, namesto da odteka v 
sosednje občine in njihova društva. 
To idejo smo z močno voljo 
udejanjili – zbrali smo naše ljubitelje 
trte in vina, se sestali na ustanovnem 
občnem zboru in dan ali dva kasneje 
na upravni enoti vložili vlogo za 
registracijo društva. Od takrat smo se 
redno srečevali na raznih 
izobraževanjih, izletih in splošnem 
druženju.
Z namenom, da bi delovali kar se da 
smiselno in učinkovito, smo se nekaj 
let kasneje združili s turističnim 
društvom in se temu primerno tudi 
preimenovali. 
Vztrajanje in prizadevanje članov je 
obrodilo prenekatere sadove. Uspeli 
smo pridobiti cepič mariborske trte iz 

Lenta, ki smo ga zasadili ob gotski 
cerkvi sv. Treh Kraljev. Tam se 
nahaja tudi mežnarija, ki spada med 
najstarejše zidane objekte v 
Sloveniji. Njeno klet smo skupaj z 
občino vzeli v najem – v letu 2021 je 
bila stavba deležna celovite prenove 
pod budnim očesom Zavoda za 
varstvo kulturne dediščine. Poleg 
kleti se tukaj nahaja tudi 
protokolarna dvorana občine. 
Mežnarija ima torej večnamensko 
vlogo, kar dodaja poseben čar temu 
objektu. Obdržali smo stari kvinton, 
ki naj bi tukaj uspeval že več kot 80 
let, in ga sedaj s podmladkom 
vzgajamo naprej. Svete tri kralje smo 
želeli simbolično povezati s tremi 
različnimi trtami. Tako smo posadili 
še staro avtohtono sorto radgonska 
ranina, ki izvira iz območja 
radgonskih goric. Bili smo pridni, 
ogromno smo delali in pridelali, tako 
da imamo sedaj res kaj pokazati,« 
zgodovino društva na kratko 
povzame Zlatko Borak. Bivši 
predsednik društva je še zmeraj 
aktiven član, ponosno pa se lahko 
pohvali s še enim posebnim 
dosežkom. Pred leti je namreč uradno 
zaščitil blagovno znamko Benedičan 
in tako domačo občino zapisal na 
kratek seznam tistih, ki se lahko 

pohvalijo z istoimenskim vinom.

Ohranjanje zapuščine 
Dominika Čolnika, rojaka, ki 
je osvojil svet vinogradništva
Lokacĳo za društvo so torej skrbno 
izbrali v neposredni bližini rojstne 
hiše Dominika Čolnika, ki ga ljudje 
poznajo tudi kot »kralja Slovenskih 
goric«. Bil je namreč napreden kmet, 
ki je s svojim gospodarskim in 
političnim delom precej zaslužen za 
razvoj in okrepitev slovenske 
narodne ideje v Slovenskih goricah. 
Čeprav je bil pravzaprav 
živinozdravnik, se je preusmeril v 
vinogradništvo. Imel je obsežen 
vinograd, ki je segal od Benedikta do 
Kapele, obsegal pa je kar 187 
hektarjev. Poleg pridelave vina je 
gojil tudi trsne cepljenke, ki jih 
razdeljeval med ljudi v želji, da bi ti 
imeli svoje prave vinograde, ne le 
obrajd. Malo kdo ve, da je bil 
Dominik Čolnik prvi, ki je izvedel 
ledeno trgatev in pridelal ledeno 
vino. Jeseni ni uspel pravočasno 
pobrati grozdja, zato je trgatev 
opravil šele v januarju ali februarju. 
Svoje vino je odnesel na ocenjevanje 
na Dunaj, ker pa ni prijavil svojega 
izuma, so mu nemci kaj kmalu 
»ukradli« zasluge. Dominik Čolnik 

je pustil močan pečat v 
vinogradništvu in benediški tradicĳi, 
zato je pomembno, da se njegova 
zapuščina ustrezno ohranja. Če na 
vse to pozabimo, bomo izgubili velik 
del tega, kar smo danes. 
Turistično-vinogradniško društvo 
skrbi, kot že omenjeno, za tri različne 
sorte trte ob cerkvi sv. Treh Kraljev. 
Nedaleč vstran se nahajajo še trije 
slatinski vrelci, ki smiselno 
dopolnjujejo ponudbo. Društvo želi 
vse tri omenjene elemente – kot 
pokušino mineralne vode, pokušino 
slovenskogoriškega vina in romarsko 
cerkev – tržiti širši javnosti, pri 
čemer je še posebej zanimivo, da se 
iz vsake od lokacij vidita preostali 
dve, kar predstavlja simbolno 
povezanost. 

Kakovostna zlata kapljica je 
rezultat celoletnega dela
Turistično-vinogradniško društvo 
Benedikt svojo dvajseto obletnico 
obeležuje pod vodstvom predsednika 
Marjana Farasina, ki to funkcijo 
opravlja že deveto leto. Ob tej 
posebni priložnosti nam je povzel 
aktualno delovanje društva:
»Med standardnimi prireditvami, ki 
jih organizira društvo, so rez 
Čolnikove trte, avgustovska 

postavitev klopotca v okviru 
Čolnikovih dnevov (Dominik Čolnik 
se je rodil 3. avgusta 1830), ko se s 
predstavitvijo življenjepisa in 
spominsko minuto poklonimo 
njegovim dosežkom, ter jesenska 
trgatev te potomke in trgatev v 
najemniškem vinogradu, za katerega 
skrbimo od leta 2018. Društvo teden 
po martinovem organizira tudi 
prireditev pokušanja mladega vina, 
na katero svoje vzorce običajno 
prinese kakšnih petnajst vključenih 
vinogradnikov. 26. decembra se 
skupaj udeležimo blagoslova vina ob 
štefanovem, nato pa pred cerkvijo 
organiziramo še pokušino prinesenih 
vin. Poseben praznik je še 22. januar, 
Janževo, ko ob župnikovem 
blagoslovu izvedemo prvo vinsko 
rez. Takrat na žice obesimo klobase, 
slanino in tlačenke, ki simbolizirajo 
prošnjo za dobro prihajajočo letino. 
Vsako leto se srečamo na rednem 
občnem zboru, kjer pregledamo 
dosežke in načrtujemo aktivnosti. 
Prirejamo tudi ocenjevanje vinskih 
vzorcev, za katero lahko na žalost 
povem, da vsako leto privabi manj 
vinarjev. Nekateri namreč svoje 
vzorce oddajajo v drugih občinah 
oziroma društvih v upanju, da bodo 
prejeli »zlato«, čeprav je oziroma bi 
morala biti glavna cilja društva 
ljubezen do vina in trte ter uživanje v 
kakovostnih vinih.«

Predsednika društva skrbi predvsem 
skromen podmladek, zato poskušajo 
mlajšim generacijam delo v 
vinogradu predstaviti skozi 
delavnice oziroma delo v samem 
vinogradu. Z domačo osnovno šolo 
trenutno potekajo usklajevanja glede 
možnosti njihovega izvajanja. V 
društvu si pri tem želijo, da bi se v 
izobraževanja o vinogradništvu in 
kletarjenju vključili tako otroci kot 
njihovi starši. 

»Že rodovi prejšnjih stoletij so 
spoznali, da tukaj uspeva vinska trta, 
ki zmore obroditi kakovostno vino. 
Zlata kapljica z benediških gričev 
vse bolj slovi po vsej domovini 
Sloveniji in v svetu kot enakovredna 
z že uveljavljenimi vinorodnimi 
okoliši. Danes na sončnih pobočjih 
benediške okolice skorajda ob vsaki 
hiši najdemo vsaj brajde, marsikje pa 
za to svojo trto ne znajo pravilno 
skrbeti. Ob tem želim poudariti še to, 
da ne gre za številčnost članov, 
temveč za ohranjanje oziroma 
nadaljevanje tradicije. Dominiku 
Čolniku v spomin,« sklene 
predsednik društva.

Turistično-vinogradniško društvo Benedikt ob dvajseti obletnico šteje 57 članov.

Barbara Ribič, besedilo
Arhiv društva, fotografija

Umetnost gibanice in vina s pevko Anabel
Ob koncu poletja organizatorji ponovno najavljajo dogodek Umetnost rizlinga in gibanice, 
ki se bo odvil 18. avgusta v objemu cerkve svetega Lenarta s pričetkom ob 17. uri. 

Že tretje leto zapored se bo v Lenartu proti koncu 
avgusta odvil dogodek, ki ljubitelje vina, 
kulinarike in umetnosti ne bo pustil ravnodušnih. 

Okoli petindvajset vinarjev različnih vinorodnih 
okolišev bo predstavilo renske in laške rizlinge 
različnih slogov. Tako bomo lahko okušali med 
svežimi in zrelimi vini ter vini posebne kakovosti. 
Dogodek bo glasbeno popestrila Anabel, ki je 
poznana kot pevka, tekstopiska in nekdanja 
radijska voditeljica, organizatorji pa pripravljajo 

tudi nekaj novosti, ki bodo zadovoljile tudi 
najzahtevnejše vinoljube. Dogodek, ki nam začara 
čute ob vinu, kulinariki in umetnosti, bo tudi letos 
poskrbel za pestro dogajanje na prizorišču. 
Umetniški del festivala letos predstavlja 
fotografska razstava v avli Jožeta Hudalesa. 
Razstava kot memorial fotografa in ljubitelja 
narave Zmaga Kokola, ki je svoje življenjsko delo 
zaokrožil z impresivnimi fotografijami slovenskih 
goric, bo na ogled tudi v prihodnjih dneh po 
dogodku.

Že dobro poznana Slovenjegoriška gibanica bo s 
»show cookingom« izpod spretnih rok domačih 
mojstric peke te lokalne specialitete dostopna vsem 
obiskovalcem z vstopnico. 

Mojca Čep, besedilo
Arhiv društva, fotografija
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Skrb za zdravje možganov in 
živčevja je stara toliko kot človeštvo. 
Sodobna znanost je potrdila rešitve, 
ki so jih poznali že kitajska medicina, 
ajurveda, srednjeveška medicina in 
tudi novejše evropsko zeliščarstvo. 

Za zdravje možganov imamo mnoge 
rastline, ki jih moramo le spoznati in 
se jih naučiti pravilno uporabiti. Ena 
takšnih je tudi ginko, o katerem sem 
v Ovtarjevih novicah že pisala, zato 
tokrat ne bo opisa drevesa. 

Znanstveniki so ga uvrstili med 
rastline, ki izboljšujejo kognitivne 
psihične funkcije, kot so pozornost, 
motivacija in delovni spomin. Vemo 
tudi, da izboljša prekrvavitev in 
razpoložljivost kisika v možganih, 
okrepi ožilje, zmanjša njegovo 
propustnost za strupe iz okolja, 
deluje protivnetno, redči kri in 
povečuje oskrbo s koristnimi 
snovmi. Ugotovljeno je bilo tudi, da 
spodbuja rast živčnih celic in 
povečuje število živčnih prenašalcev. 
Dobro vpliva na oči, ker zaščitno 
deluje pred vnetjem mrežnice. 
Pomemben je pri pešanju spomina in 
slabšanju intelektualnih sposobnosti. 
Če se nam pojavljajo občutek strahu, 
vrtoglavica, šumenje v ušesih, 
motnje spanja in začetna slabša 
prekrvavitev okončin, je čas, da ga 
uporabimo. Tako bomo imeli pri hoji 
manj bolečin, večjo gibčnost, torej 
bomo manj »leseni«. Prve znake 
izboljšanja opazimo po osmih tednih 
jemanja pripravkov iz ginka, 
povečanje energije pa že prej. Za 
daljše jemanje je najbolje uporabiti 
standardizirane pripravke v obliki 
vodnega, glicerinskega ali 
alkoholnega izvlečka. Lahko si 
pripravite tudi svojo tinkturo, vendar 
imejte pri tem v mislih, da ne boste 

vedeli, koliko aktivnih učinkovin ste 
uspeli izlužiti. Te učinkovine 
(biflavonoidi) so količinsko odvisne 
od rastišča in letnega časa nabiranja 
listov. Vemo, da je teh snovi največ v 
jesenskem listju ali spomladi v 
popkih ginka, ki je star nad 25 let. 

Za izdelavo tinkture naberemo liste, 
jih sveže stolčemo in naložimo v 
kozarec za vlaganje. Kozarec 
napolnimo do 1/3, prelijemo s 60-
odstotnim alkoholom in pustimo 
zaprt kozarec 21 dni. Precedimo 
skozi gazo. Tinkturo uživamo enkrat 
na dan, 25–30 kapljic, ki jih damo v 
en deciliter mrzle vode. Ne dajemo v 
toplo vodo, ker ta spremeni 
delovanje kapljic. Med 
standardiziranimi pripravki pa 
najdemo na tržišču izdelke Krke, A. 
Vogla, Viridiana, Sorie, Soline itd. 
Pripravki iz ginka niso primerni za 
otroke in nosečnice, z zdravnikom pa 
se posvetujte tisti, ki uživate zdravila 
za redčenje krvi.

Povzeto po knjigi Sanje Lončar 
»Kako ohraniti možgane«.

V šolskem letu 2022/23 smo uspešno izvedli raznolike 
krožke, delavnice, projekte in tečaje. 
V sklopu Univerze za tretje življenjsko obdobje smo si 
nabirali znanja pri tečajih računalništva, angleščine, 
nemščine in italijanščine. Udeleženke ročnih del so vso 
šolsko leto v prijetnem vzdušju neumorno ustvarjale in 
nas pred božičnimi prazniki v Knjižnici Lenart razveselile 
z razstavo ročnih del. 
V sklopu krožka Živeti z naravo smo že osmič zapored 
izvedli Bazar semen in sadik ter delavnico Spoznajmo 
užitne divje rastline. Pri študijskem krožku Lahkih nog 
naokrog smo se podali na deset raznolikih pohodov in 
skupno prehodili 105 kilometrov. Da bi raziskali 
zanimive pohodniške poti izven Lenarta, smo se 
velikokrat z avtobusom podali do bližnjih krajev in se peš 
vrnili v Lenart. Tudi v novem šolskem letu prisrčno 
vabimo vse ljubitelje narave in dobre volje, da se nam 
pridružijo, saj že majhni sprehodi prinašajo številne 
koristi za zdravje. 
Pri izvedbi krožkov Ročna dela in Lahkih nog naokrog se 
iskreno zahvaljujemo za sodelovanje in nesebično 

deljenje znanja Mariji Razlag in Marjetki Breznik.
Zaključili smo projekta Pridobivanje temeljnih in 
poklicnih kompetenc (TPK) in Zelene Slovenske 
gorice ter se od šolskega leta poslovili z zaključno 
ekskurzijo v Celovec. 
Želimo vam prijetno in brezskrbno poletje ter upamo, 
da se nam jeseni ponovno pridružite v tako velikem 
številu.

Marija Čuček, besedilo

K navedenim cenam se prišteva DDV.

Cenik oglasnega prostora
1/16 strani 124 x 40 mm 80,00 €
1/8 strani 124 x 84 mm 100,00 €
1/4 strani 124 x 173 mm 180,00 €
1/2 strani 253 x 173 mm 280,00 €
cela stran 253 x 350 mm 480,00 €

Spomin, zahvala 
mala

124 x 84 mm 70,00 €
Spomin, zahvala 

velika
124 x 113 mm 100,00 €

Navodila in pravila
Za točnost podatkov odgovarjajo njihovi avtorji oziroma naročniki. 
Nenaročenih prispevkov in fotografij ne vračamo, ne honoriramo in ne 
odgovarjamo za avtorsko delo posredovanih vsebin in fotografij. 
Pridržujemo si pravico do krajšanja prispevkov, spremembe naslovov 
in neobjave prejetih prispevkov. Izbor prejetih fotografij opravi 
uredništvo. Stališča, izražena v kolumnah in drugih prispevkih 
zunanjih avtorjev, ne izražajo nujno stališča uredništva. Imetnik 
materialnih avtorskih pravic avtorskih del v Ovtarjevih novicah je 
Razvojna agencĳa Slovenske gorice ali avtorji, ki imajo z izdajateljem 
sklenjene avtorske pogodbe, zato teh del ni dovoljeno reproducirati, 
distribuirati ali drugače uporabljati v tržne namene brez ustreznega 
pisnega dovoljenja oziroma pogodbe. Prispevkov z elementi 
sovražnega govora, nestrpnosti, političnega obračunavanja in 
nepodpisanih člankov ne objavljamo. Varovanje osebnih podatkov: 
Vse osebne podatke, s katerimi razpolagamo v uredništvu, skrbno 
varujemo v skladu z zakonodajo in uporabljamo le za namene, za 
katere so bili podani.

Naslednja številka (7/2023) bo izšla v 
četrtek, 24. 8. 2023. Rok za rezervacijo 
oglasnega prostora in oddajo člankov je 
10. 8. 2023.

Alenka Špes in Damjana Vizjak, besedilo in fotografija

Novice 
izobraževalnega centra

Strokovna ekskurzija na Irskem
Andrej Kocbek, besedilo in fotografija

V času od od 15. do 20. junija je 
potekala strokovna ekskurzija DRSP 
na Irskem, kjer smo spoznavali Irsko 
izvajanje pristopa LEADER. V štirih 
dneh smo si ogledali številne 
primere dobrih praks razvoja 
podeželja v območjih Mayo, 
Galway, Kilkenny in Cork. 
Obiskali smo podjetje katerega 
glavni produkt je neoporečna voda 
za uporabo v medicinske namene. 

Drugi dan smo si ogledali majhen 
delček največjega ohranjenega 
šotnega barja na Irskem. Tretji dan 
smo se sprehodili smo se skozi del 
doživljajskega in rekreativnega 
parka. Zadnji dan je sledil ogled 
dobrih praks, kjer urejejo kolesarske 
in pešpoti v naravi in tudi Bike park 
ter kmetijo, kjer z inovativnimi 
pristopi prideluje jabolčne sirupe in 
kis.
Polni vtisov o izvajanju LEADER 
programa na Irskem smo se vrnili 
domov s spoznanjem, da živimo v 

deželi z ogromnim potencialom, le 
smotrno in preudarno je treba 
zastaviti poti, ki vodijo do 
uresničljivih ciljev s spoštovanjem 
do preteklosti, sedanjosti in 
prihodnosti.
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Dr. Milojka Domajnko in Renata Peras, besedilo
Mojca Metličar, KGZS Zavoda Ptuj, fotografija

Strokovna ekskurzija v partnersko regijo 
Kaindorf na Gradiščansko – Humus+

Kmetijstvo in ekologija si nista 
nasprotujoča. Da smo lahko uspešni 
v boju s podnebnimi spremembami, 
izboljševanju strukture tal in dvigu 
deleža humusa v tleh, smo spoznali v 
partnerski regiji Kaindorf, kamor 
smo se v okviru strokovne ekskurzije 
Humusprojekt – Högi odpravili na 
začetku maja. 

Ökoregion Kaindorf (ekoregija 
Kaindorf) je leta 2007 začela 
program razvoja humusa – Humus +, 
v katerem trenutno sodeluje skoraj 
400 kmetov po vsej Avstriji. Cilj 
programa je spodbujati višji delež 
humusa v tleh in narediti kmetijstvo 
trajnostno. S tem povezana 
vključitev CO2 v tla ponuja veliko 
priložnost v boju proti podnebnim 
spremembam. A ne gre le za to, s 
kopičenjem humusa postanejo naša 
tla dobro založena s hranili, 
dostopnimi za rastline, stabilnejša za 
zadrževanje vode, ob močnejših 
padavinah preprečimo nalive z 
erozijo rodovitne zemlje, hkrati pa v 
sušnih obdobjih tla zadržujejo več 
vlage. Rastline postanejo tako 
odpornejše, zmanjšata se lahko 
obdelava tal in gnojenje z umetnimi 
gnojili, razbremeni se podtalnica. Še 
posebej v času, ko so ekstremni 
vremenski pojavi vse pogostejši, je 

treba prilagoditi načine pridelave, 
ohraniti znanja, ki so jih poznali že 
predniki, ter to vključevati v 
kmetijstvo z novimi pristopi in 
tehnologijami. 
Humus+ je skozi projekt s partnerji 
uspešno implementiran tudi na 
slovenski strani, kjer je trenutno 
vključenih 29 kmetij. Razvojni 
program Humus+ je sestavljen iz 
dogovora med Humus+ in 
posameznim kmetom, ki se zaveže, 
da bo v obdobju petih do sedmih let 
poviševal delež humusa na 
kmetijskih površinah, z ukrepi, ki jih 
sam izbere. Kmetije na obeh straneh 
meje so vključene v sistem 
certificiranja, vzpostavljena je 
skupna podatkovna baza, v kateri se 
ob analitiki spremljajo tudi 
konkretno sprejeti ukrepi in njihova 
uspešnost. Humus+ priporoča 
številne ukrepe upravljanja, kot so 
trajna ozelenitev, obdelava tal brez 
oranja, pokrivni posevki, podsevki, 
vzpostavitev kmetijsko-gozdarskih 
sistemov, zmanjšanje uporabe 
umetnih gnojil in pesticidov ali 
uporaba komposta. 
V prvem delu ekskurzije nam je mag. 
Jochen Buchmaier, vodja razvoja 
humusa v ekoregiji Kaindorf, 
predstavil metode obnovljivega in 
podnebno odpornega kmetovanja. 

Zraven izboljšanja stanja zemlje 
dobijo kmetje svoj ekološki 
prispevek poplačan s strani 
gospodarstva – s trženjem s 
certifikati Humus+. Avstrijski kmetje 
so zaradi doseženega povečanja 
deleža humusa že prejeli okoli 
0,5 mio evrov, medtem ko bodo prvi 
slovenski kmetje plačila prejeli v 
naslednjih letih, saj je postopek 
spremljanja dolgotrajen in zahteva 
vsaj pet let spremljanja. 
V praktičnem primeru ogleda izkopa 
prsti na kmetiji, vključeni v program, 
je vsak udeleženec imel možnost 
seznanitve s strukturo in lastnostmi 
izboljšanja stanja tal, ki izvaja 
ukrepe Humus+.
V popoldanskem delu je sledil ogled 
kompostarne Sonnenerde, GmbH, 
kjer poleg priprave mešanih raznih 
vrst zemlje proizvajajo tudi 
(bio)oglje in črno zemljo ali znano 
terra preta. Da kompostarni ne gre 
zgolj za odlaganje biomase, ampak 
za sprejetje odgovornosti za 
spoštljivo ravnanje z okoljem skozi 
krožno gospodarstvo, je posebej 
izpostavil direktor Gerald Dunst. 
S podanimi informacijami s strani 
avstrijskih kolegov se porajajo nova 
oziroma bi lahko rekli pozabljena 
dejstva, da so viri iz zemlje omejeni. 
Človeštvo se mora zavedati, da s 

potrošniškimi posegi v naravo le-to 
uničujemo in da je treba ukrepe za 
varovanje okolja začeti izvajati danes 
ter da ima vsak izmed nas 
odgovornost pri tem, kako bodo 
stvari okoli nas izgledale pojutrišnjem.
Zainteresirani kmetje več informacij 
prejmejo na KGZS Zavod Ptuj, KSS 
Lenart in LAS Ovtar Slovenskih 
goric (RASG, d. o. o.). Poziv za 
vstop v sistem Humus+ na ravni 
Slovenije bo znova odprt junija 
2023.

Strokovni posvet: Pomen 
humusa in organske snovi 
v tleh za kmetijsko pridelavo 
V uvodnem petkovem sejemskem 
dogajanju letošnjega sejma KOS 
2023 (26. maja) je bil izveden 
strokovni posvet o humusu v 
kmetijskih tleh.

Želja kmetijske stroke v izvajanju 
projekta Humusprojekt – Högi je 
prenos znanja in podajanje smernic 
za dvig deleža humusa v tleh – o tej 
temi je na posvetu spregovoril dr. 
Borut Vrščaj iz Kmetijskega inštituta 
Slovenije. Kmetijska tla z višjim 
deležem humusa v tleh nudijo 
bistveno boljše pogoje za rast rastlin, 
boljšo vezavo vode v tleh in okoljsko 
naravnano kmetijstvo z vezavo CO2
v tla.
V Sloveniji je v analize vsebnosti 
humusa v tleh v okviru projekta 
Humusprojekt – Högi pristopilo 29 
kmetij na območju treh partnerskih 
LAS (približno 230 ha obdelovalnih 
površin). Potek vzorčenja tal, analizo 
deleža humusa v tleh in nadaljnje 
korake v izvajanju meritev je 
predstavil Matic Leben, svetovalec 
KGZS Zavoda Ptuj.

Projekt Manj je več naslavlja več nivojev skrbi 
za okolje, varovanja okolja, zmanjševanja in 
ponovne rabe plastičnih odpadkov, prilagoditve 
kmetijstva podnebnim spremembam, 
zagotavljanja trajnostne proizvodnje hrane, 
prehranske varnosti, trajnostne predelave hrane 
in trajnostne porabe hrane ter zmanjšanja 
količine zavržene hrane. 

V projektu sodelovanja Manj je več je 
vključenih več partnerjev. V LAS Ovtar 
Slovenskih goric so partnerji: Žipo, d. o. o., 
Ekološka kmetija Renato Kocbek in Zadruga 
Dobrina, z. o. o., so. p. V okviru projekta so na 
Osnovni šoli Sveta Ana in Osnovni šoli Lenart 
zbirali odpadne zobne ščetke in zamaške za 
potrebe izdelave organskih kompostnikov. Po 
zbiranju so bile izvedene delavnice s strani 
podjetja plastika Skaza, d. o. o., s katerimi smo 
želeli prispevati k izobraževanju otrok o 
pomembnosti zbiranja in recikliranja plastike 
ter zmanjšanja količin odpadne hrane. Ker 
projekt med drugim naslavlja tudi prilagoditve 
kmetijstva podnebnim spremembam, je partner 
projekta Renato Kocbek za zatiranje plevela v 
posevkih žit nabavil česalo. Česanje je zelo 
učinkovit ukrep za zatiranje plevelov in v teh 
posevkih običajno enoletnih plevelov ni treba 
zatirati s herbicidi. Za potrebe analize 
kmetijskih tal je podjetje Žipo, d. o. o., v sklopu 

projekta kupilo avtomatski vzorčevalnik tal. 
Zadruga Dobrina, z. o. o., so. p., pa je za 
potrebe kratkih dobavnih verig nabavila 
povratno embalažo (lesene zaboje in zložljive 
zaboje iz reciklirane plastike) za zmanjšanje 
negativnih vplivov na okolje (manjši ogljični in 
okoljski odtis). Skupaj z Razvojno agencijo 
Slovenske gorice pa je začela tudi s pripravo 
Strategije kratkih dobavnih verig. Prva faza 
projekta se zaključuje s koncem julija, hkrati pa 
teče že druga faza, v kateri so predvideni 
vsebine prenosa primerov dobrih praks z 
implementacijo znanja in obisk irskega 
partnerja v Sloveniji.

Projekt Manj je več v polnem teku
Tanja Kosec, Alenka Špes, Damjana Vizjak, besedilo in fotografija

Uživali v dobrotah Dolenjske

Milena Grabušnik, besedilo in fotografija

Člani Društva za razvoj podeželja Ovtar Slovenskih goric smo se 1. junija 
odpravili na strokovno ekskurzijo in oglede dobrih praks na Dolenjsko 
(območje LAS STIK). 

Naš prvi postanek je bil v Trebnjem, kjer nas 
je pričakala turistična vodnica Barbara, ki 
nas je ves dan vodila po znamenitostih v 
objemu dolenjskih gričev in ob smaragdni 
lepotici reki Krki. Najprej smo si ogledali 
zanimivo stalno razstavo v Galerĳi likovnih 
samorastnikov, kjer so zbrana dela slovenske 
in svetovne naivne umetnosti. Z veseljem 
smo pokusili Baragovo rezino, ki so nam jo 
gostitelji pripravili za sladki zajtrk. Sledilo je 
spoznavanje kulinarične dediščine 
Dolenjske in kolektivne blagovne znamke 
Dobrote Dolenjske, za katero skrbi Zavod za 
kulinariko in turizem Dobrote Dolenjske. Za 
udeležence so pripravili bogato kulinarično 
doživetje z degustacĳo, ki je zadovoljila tudi 
zahtevne želodčke. Sledila sta vožnja do 
Dolenjskih Toplic in ogled Sitarjeve hiše, 
kjer deluje TIC. Za turiste je predvsem 
zanimivo 4D-doživetje potovanja v globino 
Zemlje. Zadnja točka ogleda je bil grad 
Žužemberk, ki je eden najslikovitejših in 
najbolj tipičnih srednjeveških trdnjav na 
Slovenskem. Njegovi ostanki se mogočno 
dvigajo na strmem skalovju nad reko Krko. 

Tu nas je sprejel predsednik LAS STIK 
Vlado Kostevc. V gradu so uredili turistični 
produkt igre pobega iz zakletega grajskega 
stolpa. Strokovno ekskurzĳo smo zaključili 
z okusnim kosilom v Gostilni pri Obrščaku 
na Muljavi. 
Dan smo preživeli ob spoznavanju novih 
krajev in prĳaznih ljudi. Še posebej pa smo 
bili navdušeni nad možnostmi sodelovanja 
in povezovanja različnih deležnikov na 
podeželju. Prav tako smo videli številne 
primere dobrih praks, ki jih lahko 
nadgradimo in prenesemo na območje 
Slovenskih goric.

Česalo
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